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آگهي فراخوان عمومی
 شماره ۱۴۰۰-۰۶

روابط عمومي شركت سهامي برق منطقه اي هرمزگان

شرکت سهامی برق منطقه ای هرمزگان در نظر دارد از طريق برگزاری فراخوان , نسبت به 
«شناسايي و ارزيابي كيفي تکميلی طراحی ، تامين تجهيزات ، انجام کارهای ساختمانی و 
عمليات نصب ، تست و راه اندازی احداث پستهای انتقال برق منطقه ای هرمزگان» اقدام نمايد.

لذا ازمتقاضيان شرکت دراين فراخوان دعوت بعمل می آيد، جهت دريافت اسناد فراخوان 
از تاريخ ۱۴۰۱/۰۴/۲۱ لغايت۱۴۰۱/۰۴/۲۶ به سامانه تدارکات الکترونيکی دولت به آدرس 
WWW.setadiran.ir مراجعه و اسناد را دريافت نمايند.با توجه به اينکه کليه مراحل 
برگزاری فراخوان از دريافت اسناد تا ارائه پيشنهاد از طريق سامانه تدارکات الکترونيکی دولت 
برگزار می گردد , لازم است در صورت عدم عضويت فبلی شرکتها در سامانه فوق مراحل 
ثبت نام در سايت مذکورانجام ونسبت به دريافت گواهی امضا, الکترونيکی اقدام نمايند . 
شرکت کنندگان می توانند جهت کسب اطلاعات بيشتر با شماره ۰۷۶-۳۳۳۳۱۷۰۰-۴
داخلي۲۰۱۹ ، ودر خصوص سامانه با داخلی ۳۰۰۰تماس حاصل فرمايند. ثبت شماره تلفن، 
فکس وايميل از سوی شرکت کنندگان در سامانه الزامی می باشد . ضمنا» تاکيد می گردد 
اسناد بايستی به صورت فيزيکی نيز در تاريخ ذکر شده به شرکت قدس نيرو به آدرس تهران 

خيابان مطهری بعد از چهار راه سهروردی پلاک ۸۲ ارسال گردد. 
توضيحات:

۱- معيارهای ارزيابی کيفی بر اساس بخشنامه های صادره شرکت توانير وماده ۲۹ آئين 
نامه معاملات دولتی خواهد بود.

۲- رسته پيمانکار : برق – پستهای انتقال نيرو می باشد.
۳- پس از دريافت وارزيابی مدارک ارسالی , پيمانکاران منتخب و واجد شرايط برای احداث 

پستهای انتقال نيرو تائيد صلاحيت خواهند شد وطی دو سال آينده در شرکت سهامی برق 
منطقه ای هرمزگان اعتبار خواهد داشت . 

۴- دستگاه نظارت : معاونت طرح و توسعه –دفتر مهندسی طرحها شرکت سهـامی برق 
منطقـه ای هرمزگان به نشانی : بندرعباس – بلوار امام خمينی جنب ناحيه انتظامی , تلفن 
۰۴-۳۳۳۳۱۷۰۰-۰۷۶ , که شرکتهای متقاضی می توانند در خصوص سئوالات فنی خود 
با کارشناسان فنی پروژه با داخلی شماره ۲۱۱۴ و تلفن ۰۹۳۵۵۵۷۴۴۸۷ ( آقای مهندس 
به آدرس: تهران-خيابان مطهری-بعد  نيرو  يا مشاور پروژه شرکت قدس  ) و  ابريشمی 

ازچهارراه سهره وردی-پلاک ۸۲- شماره تماس:۸۲۴۰۴۴۴۸-۰۲۱ تماس حاصل نمايند.
۵- حداكثـرمهلت تحويل اسنـاد به مشاور اين شركت به آدرس مندرج در بند ۴ تاساعت 

۹ صبح روز سه شنبه مورخ۱۴۰۱/۰۵/۰۱۱ می باشد. 
۶- بديهی است شرکت برق منطقه ای هرمزگان پس از بررسی اسنادو مدارک واصله 
واطلاعات مندرج در اسناد ارزيابی توسط کارشناسان فنی شرکت ودر چارچوب ضوابط 
ومقررات داخلی خود از شرکتهای واجد شرايط دعوت بعمل خواهد آورد. ارائه وتحويل 
مدارک هيچ گونه حقی را برای متقاضيان شرکت درمناقصه ايجاد نخواهد کرد وحق کارفرما 
در عدم دعوت از شرکتهايی که به دلايلی از قبيل عدم احراز صلاحيت نقصان سوابق 
معتبر ( امکانات , محدويت مالی وکثرت قراردادهای جاری و...) فاقد توانايی لازم برای 

پيشبردموضوع مناقصه تشخيص داده شوند محفوظ خواهد بود .
۷- آگهي ما درسايت سامانه (www.setadiran.ir) بخش «ثبت نام/ پروفايل تامين 

کننده / مناقصه گر» قابل مشاهده مي باشد. 

شناسه آگهى: 1346647

تاريخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۴/۲۰
تاريخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۴/۲۱

 نوبت دوم

�ر�� �ھا�ی 
�ق ����ه ای ���گان

آگهی مناقصه عمومی شماره 
 ۲۰۰۱۰۰۵۲۶۵۰۰۰۱۳۹

شهردارى كرج در نظر دارد برابر مصوب شوراى اسلامى شهر،  پروژه مندرج در جدول ذيل را از طريق مناقصه عمومى به پيمانكاران واجد شرايط 
واگذار نمايند.

 نحوه پرداختمدارك لازممبلغ سپرده به  ريالمبلغ پروژه  به ريال شرح پروژه رديف

خريد و حمل مصالح سنگى (كوهى) مورد 1
ارائه پروانه بهره بردارى توليد شن و  ماسه از 130,000,000,0006,500,000,000نياز كارخانه آسفالت شهردارى كرج

60٪ تهاترسازمان صنعت معدن و تجارت 

1-سپرده شركت در مناقصه به يكى از روش هاى ذيل ارائه گردد: ضمانت نامه بانكى معادل مبلغ فوق كه به مدت 90 روز اعتبار داشته و قابل تمديد 
باشد و با واريز فيش نقدى به مبلغ فوق به حساب 7007869448623 بانك شهر 2-برندكان نفر اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد 
نشوند سپرده آنان به ترتيب ضبط خواهد شد. 3- مبلغ 1/000/000 ريال به عنوان هزينه خريد اسناد به حساب 700785313795 به نام شهردارى 
كرج از طريق سامانه الكترونيك دولت (ستاد) به آدرس www.setadiran.ir مى بايست واريز گردد. 4-متقاضيان مى توانند از تاريخ انتشار آگهى 
تاساعت 12 تاريخ 1401/4/26 جهت خريد اسناد مناقصه به سامانه الكترونيك درلت (ستاد) مراجعه نمايند. 5-شركت كنندگان مى بايست ضمن 
بارگذارى ضمانت نامه شركت در مناقصه در سامانه ستاد، نسبت به تحويل اصل ضمانت نامه تا ساعت 12 تاريخ 1401/5/5 به آدرس كرج - ميدان 
توحيد - بلوار بلال -دبيرخانه شهردارى كرج واقع در طبقه اول اقدام نمايند. 6-در صورت بروز هرگونه تناقض در موارد مندرج در آگهى با سامانه 
ستاد، ملاك عمل سامانه ستاد خواهد بود. 7-يشنهادات رسيده در مورخ 6/5/1401 در كميسيون عالى معاملات شهردارى كرج مطرح و پس از 
بررسى و كنترل، برنده مناقصه اعلام خواهد شد. 8-هزينه چاپ آگهى به عهده برنده مناقصه مى باشد. : جهت كسب اطلاعات بيشتر با شماره تلفن 

35892421-026 تماس و يا به سايت www.karaj.ir مراجعه نمائيد

اداره امور قراردادها و پيمانها - شهرداری کرج 

آگهي فراخوان عمومی
 شماره ۱۴۰۰-۰۶

روابط عمومي شركت سهامي برق منطقه اي هرمزگان

شرکت سهامی برق منطقه ای هرمزگان در نظر دارد از طريق برگزاری فراخوان , نسبت به 
«شناسايي و ارزيابي كيفي تکميلی طراحی ، تامين تجهيزات ، انجام کارهای ساختمانی و 
عمليات نصب ، تست و راه اندازی احداث پستهای انتقال برق منطقه ای هرمزگان» اقدام نمايد.

لذا ازمتقاضيان شرکت دراين فراخوان دعوت بعمل می آيد، جهت دريافت اسناد فراخوان 
از تاريخ ۱۴۰۱/۰۴/۲۱ لغايت۱۴۰۱/۰۴/۲۶ به سامانه تدارکات الکترونيکی دولت به آدرس 
WWW.setadiran.ir مراجعه و اسناد را دريافت نمايند.با توجه به اينکه کليه مراحل 
برگزاری فراخوان از دريافت اسناد تا ارائه پيشنهاد از طريق سامانه تدارکات الکترونيکی دولت 
برگزار می گردد , لازم است در صورت عدم عضويت فبلی شرکتها در سامانه فوق مراحل 
ثبت نام در سايت مذکورانجام ونسبت به دريافت گواهی امضا, الکترونيکی اقدام نمايند . 
شرکت کنندگان می توانند جهت کسب اطلاعات بيشتر با شماره ۰۷۶-۳۳۳۳۱۷۰۰-۴

داخلي۲۰۱۹ ، ودر خصوص سامانه با داخلی ۳۰۰۰تماس حاصل فرمايند. ثبت شماره تلفن، 
فکس وايميل از سوی شرکت کنندگان در سامانه الزامی می باشد . ضمنا» تاکيد می گردد 
اسناد بايستی به صورت فيزيکی نيز در تاريخ ذکر شده به شرکت قدس نيرو به آدرس تهران 

خيابان مطهری بعد از چهار راه سهروردی پلاک ۸۲ ارسال گردد. 
توضيحات:

۱- معيارهای ارزيابی کيفی بر اساس بخشنامه های صادره شرکت توانير وماده ۲۹ آئين 
نامه معاملات دولتی خواهد بود.

۲- رسته پيمانکار : برق – پستهای انتقال نيرو می باشد.
۳- پس از دريافت وارزيابی مدارک ارسالی , پيمانکاران منتخب و واجد شرايط برای احداث 

پستهای انتقال نيرو تائيد صلاحيت خواهند شد وطی دو سال آينده در شرکت سهامی برق 
منطقه ای هرمزگان اعتبار خواهد داشت . 

۴- دستگاه نظارت : معاونت طرح و توسعه –دفتر مهندسی طرحها شرکت سهـامی برق 
منطقـه ای هرمزگان به نشانی : بندرعباس – بلوار امام خمينی جنب ناحيه انتظامی , تلفن 
۰۴-۳۳۳۳۱۷۰۰-۰۷۶ , که شرکتهای متقاضی می توانند در خصوص سئوالات فنی خود 
با کارشناسان فنی پروژه با داخلی شماره ۲۱۱۴ و تلفن ۰۹۳۵۵۵۷۴۴۸۷ ( آقای مهندس 
به آدرس: تهران-خيابان مطهری-بعد  نيرو  يا مشاور پروژه شرکت قدس  ) و  ابريشمی 

ازچهارراه سهره وردی-پلاک ۸۲- شماره تماس:۸۲۴۰۴۴۴۸-۰۲۱ تماس حاصل نمايند.
۵- حداكثـرمهلت تحويل اسنـاد به مشاور اين شركت به آدرس مندرج در بند ۴ تاساعت 

۹ صبح روز سه شنبه مورخ۱۴۰۱/۰۵/۰۱۱ می باشد. 
۶- بديهی است شرکت برق منطقه ای هرمزگان پس از بررسی اسنادو مدارک واصله 
واطلاعات مندرج در اسناد ارزيابی توسط کارشناسان فنی شرکت ودر چارچوب ضوابط 
ومقررات داخلی خود از شرکتهای واجد شرايط دعوت بعمل خواهد آورد. ارائه وتحويل 
مدارک هيچ گونه حقی را برای متقاضيان شرکت درمناقصه ايجاد نخواهد کرد وحق کارفرما 
در عدم دعوت از شرکتهايی که به دلايلی از قبيل عدم احراز صلاحيت نقصان سوابق 
معتبر ( امکانات , محدويت مالی وکثرت قراردادهای جاری و...) فاقد توانايی لازم برای 

پيشبردموضوع مناقصه تشخيص داده شوند محفوظ خواهد بود .
۷- آگهي ما درسايت سامانه (www.setadiran.ir) بخش «ثبت نام/ پروفايل تامين 

کننده / مناقصه گر» قابل مشاهده مي باشد. 
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تاريخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۴/۲۰
تاريخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۴/۲۱
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كرج از طريق سامانه الكترونيك دولت (ستاد) به آدرس www.setadiran.ir مى بايست واريز گردد. 4-متقاضيان مى توانند از تاريخ انتشار آگهى 
تاساعت 12 تاريخ 1401/4/26 جهت خريد اسناد مناقصه به سامانه الكترونيك درلت (ستاد) مراجعه نمايند. 5-شركت كنندگان مى بايست ضمن 
بارگذارى ضمانت نامه شركت در مناقصه در سامانه ستاد، نسبت به تحويل اصل ضمانت نامه تا ساعت 12 تاريخ 1401/5/5 به آدرس كرج - ميدان 
توحيد - بلوار بلال -دبيرخانه شهردارى كرج واقع در طبقه اول اقدام نمايند. 6-در صورت بروز هرگونه تناقض در موارد مندرج در آگهى با سامانه 
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صنایعدستیرادربرنامههفتمتوسعهببینید
حجت اله مرادخانی  برنامه های پنج ســاله توســعه یکی از اســناد 
بالادستی مهم و از بســترهای حقوقی اصلی در روندهای توسعه ایران 
محسوب می شود که بر اســاس آن می توان با نگاهی کوتاه مدت و میان 
مدت در صورت تحقق احکام قانونی آن شــرایط را پیش بینی و تحلیل 
کرد. ســندی تعیین کننده که تأثیرات مســتقیمی در تدوین قوانین 
بودجه سالانه کشور دارد و حوزه های مختلف به فراخور جایگاهشان در 
برنامه پنج ساله توسعه از اعتبارات حقوقی و بودجه ای لازم برای تحقق 

برنامه های خود برخوردار می شوند.
صنایع دســتی و هنرهای ســنتی ایران در یک دهه اخیر به سبب عدم 
توجه متولیان به اهمیت برنامه های پنج ســاله توسعه، جایگاه کم رنگ 
و ضعیفی در احکام این سند بالادستی داشته و در نتیجه در برنامه پنج 
ساله پنجم و ششم تصویر مبهمی داشته است. مقوله ای که در عمل نیز 
سبب شده تا در بازه زمانی اجرای این دو برنامه گذشته، این هنر صنعت 
مهم ایران، سیری تنزلی در وجوه مختلف داشته باشد. البته دلایل افول 
صنایع دستی در کشــور ما متعدد هســتند، اما ضعف جایگاه حقوقی، 
بویژه در ساختار برنامه های پنج ساله توســعه یکی از عوامل مهم و غیر 
قابل انکار در کم رنگ شــدن این حوزه در ســاختار مدیریت فرهنگی 

کشور بوده است.
در مقطع زمانی فعلی و در بزنگاهی که احکام برنامه هفتم توســعه در 
حال تدوین و بررســی اســت، حمایت و توجه نهادهای مختلف مانند 
مجلس شورای اسلامی، سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور، وزرات 
میراث فرهنگی گردشــگری و صنایع دســتی و دیگر نهادهای متولی 
در روند تدویــن و تصویب احکام برنامه هفتم توســعه، به حوزه صنایع 

دستی و هنرهای سنتی ضروری است.
به عبارت دیگر این ســاختارهای قانونگذار و اجرایی کشور برای اینکه 
در ســال های پیش رو بتوانند با اتکا به ظرفیت های صنایع دســتی در 
حوزه توسعه اقتصادی و ایجاد اشتغال، موفق عمل کرده و از شعارهای 
رایج عبور کننــد و اتفاق عملی برای جامعه و کشــور رقم بزنند، اکنون 
باید دست به کار شوند. در شــرایطی که وضعیت صنایع دستی در عالم 
واقعیت و برخلاف آمارها و تصویرســازی های غیرواقعی ایجاد شده در 
چند ســال اخیر، چندان حال خوبی ندارد و باید به داد این هنر صنعت 

کهن و غنی رسید.
تدوین و ابلاغ احکام جامع و حامی صنایع دســتی و هنرهای سنتی با 
نگرش رفع موانع موجود، خواهد توانســت تا حدی وضعیت نابسامان 
ایجاد شده را به ثبات برســاند و سپس اقدامات لازم برای حل مشکلات 
موجود و فعلیت دوباره قابلیت های اقتصادی و اجتماعی صنایع دستی 
مهیا کرد. در این مسیر به نظر می رسد متولیان امر برای انسجام بخشی 
به فعالیت ها و شفاف سازی وضعیت و قابلیت های موجود صنایع دستی 
و هنرهای ســنتی ایران، در احکام برنامه هفتم توسعه پیش بینی های 

لازم را صورت دهند.
از جمله این مــوارد می توان به ایجاد ســامانه جامــع اطلاعات و آمار 
صنایع دســتی ایران اشــاره کرد تا به کمک آن دانش و اطلاعات این 
حوزه به طور علمی و اصولی گردآوری، تبیین و در اختیار پژوهشگران، 
سرمایه گذاران و فعالان صنایع دســتی قرار گیرد. همچنین پرداختن 
به زیرســاخت های لازم برای تحقیق و پژوهش در حوزه های مختلف 

صنایع دستی و هنرهای سنتی امری حیاتی باشد.
از این رو به نظر می رسد تأسیس پژوهشــکده صنایع دستی و هنرهای 
سنتی در ساختار پژوهشــگاه میراث فرهنگی از دیگر موارد با اهمیت 
اســت که می تواند در متن برنامه هفتم تبدیل به یــک تکلیف قانونی 
برای دولت شود. این در حالی است که اکنون صرفاً یک گروه پژوهشی 
هنرهای سنتی در پژوهشگاه میراث فرهنگی وجود دارد که اغلب آن را 

با اسم پژوهشکده هنرهای سنتی می شناسند.
از ســوی دیگر صنایع دســتی با وجود تنــوع و گســتردگی در پهنه 
جغرافیایی و فرهنگی ایران و پیشــینه درخشــانی که دارد هنوز یک 
سند راهبردی در ســطح ملی ندارد و لازم است که در متن برنامه هفته 
توسعه دولت محترم مکلف شود تا در سال نخست اجرای برنامه هفتم، 
سند راهبردی توســعه صنایع دســتی ایران را تدوین کند. سندی که 
با مشارکت پژوهشگران، اســاتید و صاحبنظران صنایع دستی تدوین 
شــود و می تواند بســتری امن برای برنامه ریزی و برداشتن گام های 
درســت بعدی در این حوزه باشــد. مقولــه ای که خواهد توانســت از 
اقدامات هیجانی و ســلیقه ای در مدیریت صنایع دستی کشور تا حدود 

زیادی پیشگیری کند.
رفع موانع قانونی توسعه صادرات صنایع دستی، ارتقا و بهبود اعتبارات 
بودجه ای و نیز تقویت نیروی انســانی متخصص در بدنه اجرایی صنایع 
دســتی و هنرهای ســنتی و الزام همه دســتگاه ها بر اجــرای قوانین 
مربوط به این عرصه، نظیر قانون حمایت از هنرمندان، اســتادکاران و 
فعالان صنایع دستی از دیگر مواردی اســت که اهتمام مؤلفان احکام 
برنامه هفتم توسعه نســبت به آنها می تواند تأثیرات محسوسی در حل 
مشکلات صنایع دستی و هنرهای سنتی در ســال های اجرای برنامه 

هفتم توسعه داشته باشد.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:
حجمتجارتایرانوروسیهتا۱۰میلیارددلار

قابلیتافزایشدارد
 عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
گفت:در سفری که آیت الله رییســی به روسیه داشتند، موافقت شد که 
حجم تبادلات تجاری بین دو کشور به ۱۰ میلیارد دلار برسد و معتقدم 

این رقم تا میزان ۲۰ میلیارد دلار امکان افزایش دارد.
ابراهیم رضایی درباره دیپلماســی اقتصادی دولت ســیزدهم و میزان 
توســعه تجارت بین ایران و روســیه گفت: حجم صادرات بین ایران و 
روسیه در یک سال اخیر به ویژه پس از استقرار دولت سیزدهم افزایش 
قابل ملاحظه ای داشته است.رییس گروه دوستی ایران و روسیه افزود: 
در دولت ســیزدهم حجم تجارت ایران و روســیه تا چهار میلیارد دلار 
افزایش داشته است که این عدد در دولت قبل کمتر از سه میلیارد دلار 

بود و انتظار داریم این میزان در سال ۲۰۲۲ افزایش داشته باشد.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه ظرفیت هــای زیادی برای افزایش حجــم تجارت بین دو 
کشــور ایران و روسیه وجود دارد، گفت: در ســفری که آیت الله رییسی 
به روسیه داشتند، موافقت شــد که حجم تبادلات تجاری بین دو کشور 
به ۱۰ میلیارد دلار برســد و معتقدم این رقم تا میــزان ۲۰ میلیارد دلار 
امکان افزایش دارد.نماینده مردم دشتســتان در مجلس یادآور شــد: 
تحریم هایی که پیــش از این غرب علیه جمهوری اســلامی ایران وضع 
کرده بــود و در ادامه جنگ روســیه و اوکراین منجر به تحریم روســیه 
شد، دو کشــور ایران و روسیه را برای تعامل بیشــتر تجاری و اقتصادی 
به یکدیگر نزدیک کرد. به این معنا که بسیاری از محصولات که روس ها 
به آن دسترسی ندارند توسط ایران تامین می شود و محصولاتی هم که 
به دلیل تحریم ما دسترسی درســتی به آن نداریم توسط روسیه تامین 
می شــود.این نماینده مجلس با بیان اینکه تحریم روســیه برای ایران 
فرصت اســت، تاکید کرد: تحریم به تسهیل در شــتاب اجرای برخی از 
سیاســتگذاری ها مانند حذف دلار از مبادلات تجــاری و مالی بین دو 
کشور، کمک می کند.رضایی با تاکید بر اینکه باید زیرساخت های حمل 
ونقل بین دو کشور ایران و روسیه تقویت شــود، گفت: زیرساخت های 
حمل و نقل هوایی، ریلی، زمینی و  دریایی بین دو کشــور نیاز به توسعه 
و تقویت دارد و معتقدم مهمترین مســیر حمل و نقل دریایی اســت که  

امن ترین و ارزان ترین مسیر مستقیم است و باید توسعه یابد.

یادداشت

تریبون

عضو هیئت رئیســه کمیســیون اقتصــادی مجلس 
شورای اسلامی گفت: اگر ما بخواهیم تراز تجاری خود 
را افزایش دهیم، باید یک وزارتخانه اقتصادی بســیار 

قوی در حوزه صرفاً بازرگانی داشته باشیم.
ســید غنی نظری، درباره تفکیک وزارت صمت، گفت: 
در حوزه صنعت، معــدن و تجارت مشــکلی از لحاظ 
ســاختاری نداریم و اگر مدیری خوب باشد، با همین 

ساختار هم می تواند کار کند.
وی متذکر شــد: چند ســال پیش هزینه ای به دولت 
تحمیل و سه وزارتخانه صنعت، معدن و تجارت در یک 
وزارتخانه ادغام شد. امروز نقایص ادغام وزارت صمت 

مشخص شده است و ای کاش از همان ابتدا 
ادغام وزارت صنعت، معــدن و تجارت اتفاق 
نمی افتاد.عضو هیئت رئیســه کمیســیون 
اقتصادی مجلس شورای اســلامی تصریح 
کرد: البته توجه به حــوزه بازرگانی و تجارت 
داخلی و خارجی در کشــور بسیار ضروری 
اســت. در حال حاضر مــا در دیپلماســی 

اقتصادی مشــکل داریــم و تعداد رایزنی هــای ما در 
حوزه بازرگانی بسیار کم اســت. همچنین از ظرفیت 
همســایگان در زمینــه بازرگانی خارجــی به خوبی 
اســتفاده نمی کنیم.نظری تاکید کرد: اگر ما بخواهیم 

تراز تجاری خود را افزایــش دهیم، باید یک 
وزارتخانه اقتصادی بســیار قــوی در حوزه 

صرفاً بازرگانی داشته باشیم.
وی اظهار داشت: در حال حاضر اگر به وزارت 
صمت برویم، شــلختگی ناشی از گستردگی 
کارهای غیرمرتبط کاملًا مشهود است. برای 
مثال، فردی تا چند وقت پیش کارمند بخش 
بازرگانی بوده است، اما الان وظایفی در حوزه معدن به 
وی محول شده است. این فرد تا با ادبیات حوزه معدن 

آشنا شود، زمان زیادی از دست می رود.
نماینده مردم خلخال در مجلس شورای اسلامی تاکید 

کرد: تشــکیل وزارت بازرگانی کار بسیار خوبی است 
و بنده موافقم که این وزارتخانه تشــکیل شود چرا که 
انتظار داریم دولت در حوزه بازرگانی نظارت بیشتری 
داشته باشــد. ما باید یک وزارتخانه مشخص در حوزه 
بازرگانی داشــته باشــیم تا برای مثال، قیمت مرغ در 
نقاط مختلف کشور مشخص باشد. اگر وزارت بازرگانی 
تشکیل شود، تکلیف سازمان تعزیرات حکومتی درباره 
قیمت کالاهای مختلف نیز مشــخص می شــود. بهتر 
است دولت برای تشــکیل وزارت بازرگانی لایحه دهد 
چرا که دولت در بطن کار اســت و معایب و محاســن 

تشکیل وزارت بازرگانی را به خوبی می داند.

وزارت

خریدار  معاون اجرایــی رییس جمهور 
درباره ساخت ۶ بیمارســتان استان تهران 
گفت: این بیمارســتان ها حــدود ۱۲۰۰ 
میلیارد تومــان منابع در گام نخســت نیاز 
دارند که امیدوار هســتیم تا پایان ســال بر 
اساس پیش بینی های لازم اعتبارات تامین 
شــوند. ســید صولت مرتضوی در حاشیه 
جلسه بررسی وضعیت رســیدگی به طرح 
های بیمارســتانی اســتان تهران در جمع 
خبرنگاران اظهار داشت: رئیس جمهور در 
سفرهای متعددی که در سطح استان تهران 
داشــتند برای چند طرح دســتورات ویژه 
ای صادر کردند و امــروز عمدتا حول محور 
طرح های بیمارســتانی جلسه ای با حضور 
استاندار تهران و همکاران خود در سازمان 
برنامه و بودجه، وزارت بهداشــت و درمان و 

دانشگاه های سطح استان داشتیم.
وی اضافــه کــرد: در مرحلــه اول در مورد 
بخشی از بیمارســتان هایی که از پیشرفت 
فیزیکی مناسبی برخوردار هستند، تصمیم 
گیری شــد که از جمله آن بیمارستان امام 

خمینی )ره( شــهریار بود که متاسفانه این 
بیمارســتان پس از ســال ها که از عملیات 
اجرایی آن گذشــته به همان شــکل باقی 
مانده اســت و منابع لازم بــرای تکمیل و 

تجهیز این بیمارستان پیش بینی شد.
معــاون اجرایی رئیــس جمهــور درباره 
وضعیت بیمارستان پیشــوا ورامین گفت: 
بیمارســتان پیشــوا بیمارســتانی بود که 
دانشگاه آزاد اسلامی انجام آن را آغاز کرده 
و به دلایلی نتوانســته اســت آن را تکمیل 
کند و به وزارت بهداشــت واگذار شــد که 
رئیس جمهور دستور دادند این بیمارستان 
در یک بازه زمانی دو ســال و نیمی تکمیل 
شود و منابع لازم برای تکمیل و تجهیز این 

بیمارستان نیز پیش بینی شده است.
مرتضــوی بــه بازدیــد رئیس جمهــور از 
بیمارســتان الغدیــر بومهن اشــاره کرد و 
گفت که خوشــبختانه عملیــات اجرایی 
این بیمارســتان نیز با ۶۰ درصد پیشرفت 
فیزیکی توســط خیرین محقق شــده بود 
منابــع لازم بــرای تکمیل آن نیــز پیش 

بینی شــد.وی در رابطه بــا وضعیت طرح 
بیمارســتان مهدی کلینیک بیــان کرد: 
بیمارســتان مهــدی کلینیــک یکــی از 
بزرگترین بیمارســتان های کشور و استان 
تهران اســت که آن هم از ابتدای سال منابع 
زیــادی تزریق اعتبار داشــت و در شــرف 
تکمیل اســت و در آینده نزدیک قســمت 

هایی از آن به بهره برداری خواهد رسید.
معاون اجرایی رییس جمهــور اضافه کرد: 
حدود ۴۰۰ میلیــارد تخصیص منابع برای 
این بیمارستان در نظر گرفته شد که تقسیم 
کرده به چه شــکل تامین شــود و امیدوار 
هســتیم با تخصیص و تزریــق منابع این 
بیمارســتان هم در تعداد بیمارستان های 
باشد که در سال ۱۴۰۱ به بهره برداری می 

رسد.
مرتضوی در رابطه با منابع تأمین اعتبارات 
لازم بــرای تکمیل ایــن طرح هــا و برنامه 
دولت برای جذب نیروی انســانی در طرح 
ها خاطرنشــان کــرد: اعتبارات در اســرع 
وقت تزریق خواهــد شــد. نمایندگانی از 

ســازمان برنامه و بودجه حضور داشتند  و 
متعهد شدند حســب دستوری که داده شد 
اقدامات لازم را انجام دهند.وی ادامه داد: در 
رابطه با منابع انســانی مقرر شد جلسه ای با 
سازمان امور اداری استخدامی تشکیل شود 
و منابع انســانی و منابع مالــی برای جذب 
منابع انســانی مورد توجه قرار گیرد.معاون 

اجرایی رییس جمهــور در پایان تاکید کرد: 
چند بیمارستانی که در جلسه امروز بررسی 
شــد بالغ بر ۱۲۰۰ میلیارد تومان منابع در 
گام نخســت نیاز دارنــد و منابعی هم برای 
تجهیزات نیاز دارند که امیدوار هســتیم تا 
پایان ســال بر اساس پیشــبینی های لازم 

تامین شوند.

وزارتبازرگانیبایدتشکیلشود

خریدار  رئیس قوه قضاییــه گفت: امروز 
برخــی از دشــمنان قســم خورده نظــام 
جمهوری اســلامی و مردم متدیـّـن ما، به 
دنبال ترویج ابتــذال و بی عفتی و بی حیایی 
در جامعه هســتند و پیگیــری این موضوع 

نیاز به کار اطلاعاتی دارد.
بــه نقــل از مرکــز رســانه قــوه قضاییه، 
حجت الاســلام والمســلمین محســنی 
اژه ای، طی ســخنانی در نشســت شورای 
عالی قوه قضاییه، ضمــن تبریک و تهنیت 
اعیاد ماه ذی الحجه و در پیــش بودن عید 
غدیرخم، به دیدار اخیر مســئولان قضایی 
با رهبری اشــاره کرد و اظهار داشت: رهبر 
معظم انقلاب با رهنمودها و ارشــاداتی که 
داشــتند انرژی مضاعفی را به مســئولان و 
دســت اندرکاران قوه قضاییه تزریق کردند 
و ما امیدواریم بتوانیــم با مجاهدت و تلاش 
بیشتر در راســتای عملیاتی کردن منویات 
و دســتورات صارده از ناحیــه معظم له گام 

برداریم.  
رئیس دســتگاه قضا با اشــاره به در دستور 
کار قرارگرفتن عملیاتی ســازی فرمایشات 
و فرامیــن اخیر مقــام معظــم رهبری در 
بخش هــای مختلف قــوه قضاییــه، بیان 
داشــت: پس از دیدار با مقام معظم رهبری 
و اســتماع فرمایشات و دســتورات ایشان، 
برنامه ریزی ها و اقدامــات لازم جهت جامه 
عمل پوشــاندن بــه فرامیــن معظم له در 
بخش های مختلف قوه قضاییه بلافاصله در 
دستور کار قرار گرفت؛ لذا در جریان جلسه 
امروز شــورای عالی قوه قضاییه، هماهنگی 
و جمع بنــدی اقدامات صــورت گرفته در 
راستای پیاده سازی منســجم فرمایشات و 
دستورات مقام معظم رهبری انجام خواهد 

گرفت.  
رئیس قــوه قضاییــه در ادامــه از تمامی 
کارکنان و مسئولان دستگاه قضایی که در 
طول یک سال گذشــته در راستای عمل به 
وظایف قانونی خود کوشــا بودند تقدیر به 
عمل آورد و تاکید کرد: قاطبه مســئولان و 
همکاران قضایی ما مقیّد و ملتزم به اجرای 
قوانین و مقررّات کشــور هســتند و ما در 
سال گذشته شــاهد بودیم که مسئولان و 
همکاران قضایی نســبت به اجــرای دقیق 
مصوبات مراجع و نهادهای قانون گذار اعم از 
مجلس شورای اسلامی، ستاد ملی مقابله با 

کرونا و غیره عنایت و اهتمام داشتند.
وی همچنیــن از رئیــس و اعضای ســتاد 
بزرگداشــت هفته قوه قضاییه و بخش های 
مختلفی که به برگــزاری هرچه مطلوب تر 
مراســم هفته قوه قضاییه یاری رســاندند  

قدردانی کرد.
محســنی اژه ای در ادامه با اشاره به در پیش 
بــودن روز ۲۱ تیر، روز عفــاف و حجاب، با 

تاکید بر اینکه هر انســان پاک سرشتی اعم 
از مســلمان یا غیرمســلمان از حیا و عفت 
اســتقبال می کند و از بی حیایی و بی عفتی 
گریزان اســت، اظهار کرد: در مقوله حجاب 
و عفاف، همه بخش ها و مســئولان ذیربط 
اعم از دادســتان، قاضی و ضابطین باید در 
چارچوب قانــون گام بردارنــد؛ باید توجه 
داشــت که در این زمینه نمی خواهیم کار 
هیجانی و زودگذر انجام دهیم بلکه اقدامات 
ما بایــد متقن، مدبرانــه، قانونــی و توأم با 

آرامش باشد.  
وی افزود: نه صرفاً در مقوله حجاب و عفاف 
بلکه در هــر زمینه و مــوردی، هر بخش و 
نهادی اعم از نهاد دولتــی، نهاد مقننه، قوه 
قضاییه یا ســایر افراد و بخش هــا، چنانچه 
اشــتباه کرد نباید بر این اشتباه اصرار ورزد 
و از اصلاح اشتباه ابِا داشته باشد؛ نباید بر کار 
اشتباه پافشاری و یا احیاناً آن را توجیه کرد؛ 
اگر کار اشــتباهی در جایی صورت گرفت 
باید در راســتای اصلاح گام برداریم و احیاناً 

موضوع را اعلام کنیم.
رئیس قــوه قضاییه در ادامه بــا بیان اینکه 
مردم متدینّ ایران اســلامی از دیرباز خود 
را به رعایت عفاف و حجــاب مقید و ملتزم 
می دانستند، به ســیر تاریخی این موضوع و 
اقدامات و توطئه های دشمنان در این راستا 
اشــاره کرد و گفت: در مقطعی از تاریخ ما، 
رضاخان قلــدر با هدایــت بیگانگان تلاش 
داشــت نه تنها عفاف و حجاب را از جامعه 
اسلامی ما بزداید بلکه بی عفتی و بی حیایی 
را در جامعه ترویج کند؛ حال آنکه این اعتقاد 
و التــزام در میان مردم مــا در همه مقاطع 
تاریخی وجود داشــته اســت کــه عفاف و 
حجاب و حیا فی نفســه ارزشمند است و به 

مثابه عامل بازدارنده، نســبت به پلیدی ها و 
جسارت ها برای انسان و جامعه می باشد.

رئیس دســتگاه قضا افزود: امروز نیز برخی 
از دشــمنان قســم خورده نظام جمهوری 
اســلامی و مردم متدینّ ما، به دنبال ترویج 
ابتــذال و بی عفتی و بی حیایــی در جامعه 
هســتند؛ پیگیری این موضوع نیــاز به کار 
اطلاعاتی دارد، لذا دســتگاه های مسئول و 
ذیربط باید مواظبت و عنایت بیشــتری به 
این مقوله داشته باشــند و نسبت به کشف 
عوامل و دست های پشــت پرده و جریانات 
ســازمان یافته ترویج بی حیایی و بی عفتی 

در جامعه اهتمام داشته باشند.
وی تاکید کرد: اینکه چه کسی به عنوان یک 
فرد، حجاب دارد یا ندارد؛ حجابش کم رنگ 
است یا پررنگ؛ یک بحث است و توجه به آن 
در جای خود ضروری است؛ اما شناسایی و 
کشف عوامل و دست های پشت پرده ترویج 
بی عفتی و بی حیایــی در جامعــه، مقوله 

مهمی است که نیاز به کار اطلاعاتی دارد.
رئیس قــوه قضاییه تصریح کرد: انســان به 
وضوح مشاهده می کند و قرائن و شواهد نیز 
حاکی از آن است که دست هایی گره خورده 
با دســت های اجنبی و بــا اهدافی خاص، 
برخی موضوعات را در راستای بی عفتی در 

جامعه ما دنبال می کنند.
محســنی اژه ای تاکید کرد: دادســتان ها، 
ضابطین و سیســتم اطلاعاتــی با همراهی 
قاطبه مــردم متدینّ و عفیف مــا، در برابر 
افراد متجاهر به گناه و جرم در انظار عمومی 
اقدامــات قانونــی لازم را ترتیــب دهند و 
همچنین  نسبت به  امر مهم کشف جریانات 
ســازمان یافته  که از جانب ســرویس های 
بیگانه در جهت ترویــج بی عفتی در جامعه 

ما هدایت می شوند، کوشــا باشند و مجدانه 
عمل کنند.بخش دوم جلســه شورای عالی 
قوه قضاییه به ارائــه دیدگاه ها، نقطه  نظرات 
و راهکارهای پیشــنهادی اعضای این شورا 
در راســتای اجــرای رهنمودهــای مقام 
معظم رهبری در دیدار اخیر با مســئولان و 

کارکنان دستگاه قضا اختصاص داشت.
البته اجرای فرامیــن رهبر انقلاب بلافاصله 
بعد از بیانــات مقام معظم رهبــری در  قوه 
قضائیه آغاز شده است اما در جریان جلسه 
امروز شــورای عالی قوه قضاییه، هماهنگی 
و جمع بنــدی اقدامات صــورت گرفته در 
راســتای پیاده سازی منســجم فرمایشات 
و دســتورات مقام معظم رهبــری صورت 

گرفت. 
حجت الاسلام  والمسلمین  محسنی اژه ای 
در همیــن زمینه بــه معــاون اول و معاون 
راهبــردی قوه قضاییه دســتور داد که طی 
روزها ی آتی و پــس از دریافت راهکارهای 
پیشنهادی مســئولان عالی قضایی سراسر 
کشــور در راســتای اجرا و عملیاتی سازی 
رهنمودهای اخیــر مقام معظــم رهبری 
خطــاب بــه دســتگاه قضــا، پیش نویس 
دســتورالعمل اجرای ایــن رهنمودها را به 
صورت محور به محــور آماده کنند تا پس از 
بررسی دســتورالعمل لازم در این خصوص 

ابلاغ گردد.
رئیس قــوه قضاییه بــا بیان اینکــه محور 
فعالیت های دستگاه قضا باید منویات رهبر 
معظم انقلاب، ســند تحول قضایی و اسناد 
بالادســتی باشــد، اظهار کرد: برای اجرای 
سند تحول قضایی ســازوکارهای لازم در 
خود ســند در نظر گرفته شــده و نیازی به 
ایجاد تشکیلات جدید در این زمینه وجود 

ندارد و صرفا لازم اســت که ســازوکارهای 
موجود برای اجرای این سند تقویت شوند.

رئیس قوه قضاییــه افــزود: همانگونه که 
در ســند تحول قضایی ذکر شده، این سند 
نیازمند اصلاح و ارتقاء است و از سوی دیگر 
ضرورت دارد کــه معاونــت اول و معاونت 
راهبردی قوه قضاییه اقدامات لازم را جهت 
تقویت ســازوکار اجرای سند تحول قضایی 

انجام دهند.
رئیس دســتگاه قضــا همچنیــن تحقق و 
گسترش عدالت، اتقان آراء و مبارزه با فساد 
داخل قوه قضاییه در عین خدشه دار نشدن 
جایگاه قاضی و دستگاه قضایی را از وظایف 
و ماموریت هــای اصلــی دســتگاه قضایی 

دانست.
حجت الاسلام والمســلمین مصدق معاون 
اول قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین 
کشــور،  کل  دادســتان  »منتظــری« 
حجت الاســلام والمســلمین »موحدی« 
دادســتان انتظامی  قضات، حجت الاسلام 
والمسلمین »مظفری« رئیس دیوان عدالت 
اداری، حجت الاســلام »صادقــی« رئیس 
مرکز توســعه حل اختلاف قــوه قضاییه، 
»صاحبکار« معاون راهبردی دستگاه قضا، 
»کاظمی فرد« رئیس مرکــز آمار و فناوری 
اطلاعات قوه قضاییــه، »محمدی« رئیس 
ســازمان زندان ها و »القاصی مهر« رئیس 
کل دادگســتری اســتان تهران، از جمله 
مســئولان عالی قضایی بودند کــه در این 
جلســه، راهکارها و پیشــنهادات عملیاتی 
خود در راستای اجرایی سازی رهنمودهای 
اخیر مقام معظم رهبری خطاب به دستگاه 

قضایی را به صورت مبسوط بیان کردند. 
همچنین در بخش دیگری از این جلســه، 
حجت الاسلام والمسلمین عبداللهی رئیس 
مرکز حفاظــت و اطلاعات قــوه قضاییه از 
دســتگیری تعدادی از متقلبان و افشاگران 
ســوالات کنکــور در اســتان آذربایجــان 
غربــی خبر داد کــه ضمن مجهــز بودن به 
تجهیزات الکترونیکــی وارد حوزه امتحانی 
شده و درصدد بودند پاســخ ها را به صورت 
الکترونیکی از افرادی که کلید ســوالات در 
اختیارشــان بود، دریافــت کنند.جهانگیر 
معاون اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جرم 
قوه قضاییه نیز با اشــاره بــه  حضور خود در 
دهمین اجــلاس حقوقــی بین المللی در 
ســنت پترزبورگ روســیه، به ارائه گزارش 
مختصری از این اجــلاس پرداخت و گفت: 
اندیشــمندان حاضر در این اجلاس بر این 
موضوع تاکید داشتند که علی رغم نیاز امروز 
جامعه بشری به دانش حقوق توجه به ارتقاء 
این دانش کمرنگ شده اســت و لازم است 
که برای جلوگیری از متضرر شــدن مردم، 

بازنگری هایی در این زمینه صورت بگیرد.
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بر اساس نظرسنجی از 27 کشور
تورممهمتریننگرانیجهانیشدهاست

 نتایج یک نظرسنجی نشان داد تورم به مهمترین موضوع نگرانی مردم 
دنیا تبدیل شده اســت و ۶۶ درصد مردم دنیا معتقدند اوضاع اقتصادی 

کشورشان، بد است.
نتایج نظرسنجی انجام شده از ســوی موسسه ایپسوس نشان داد تورم 
برای ســومین ماه متوالی در صدر مشــکلات و نگرانی های مردم دنیا 
قرار داشته اســت. ۳۷ درصد مردم در ۲۷ کشــور که هدف نظرسنجی 
ماه ژوئن قرار داشــته اند گفته اند تورم مهمترین مشــکلی اســت که 
کشورشــان با آن مواجه اســت. این رقم نســبت به ماه قبل ۳ درصد 
افزایش داشته اســت.نگرانی از تورم در دنیا طی یازدهمین ماه متوالی 
افزایش یافته اســت. افزایش فزاینده نگرانی مردم دنیا از تورم در حالی 
اســت که با بحران هزینه های زندگی در دنیا مواجه هستیم و نرخ تورم 

در بسیاری از اقتصادها رو به افزایش دارد.
از جمله کشــورهایی که تورم در آن ها مهمترین موضوع نگرانی مردم 
شــده اســت عبارتند از: آرژانتین، اســترالیا، بلژیک، کانادا، فرانسه، 
آلمان، انگلیس، لهســتان، آمریکا و ترکیه.بر اســاس این نظرسنجی 
مســائل اقتصادی مهمترین موضــوع نگرانی مردم دنیــا در ماه ژوئن 
بوده اســت و پس از تورم که با ۳۷ درصد در صدر قرار داشــته اســت، 
فقر و نابرابری اجتماعی با ۳۱ درصد و بیکاری بــا ۲۸ درصد به ترتیب 
مهمترین عوامل نگرانی مــردم بوده اند.همچنین ۶۶ درصد مردم دنیا 
معتقدند اوضاع اقتصادی کشورشــان، بد است. البته در برخی کشورها 
مثل هند، اســپانیا و ایتالیا خوش بینی نسبت به بهبود اوضاع اقتصادی 
افزایش یافته است.دو نفر از هر ســه نفری که مورد سؤال قرار گرفته اند 
یعنی حدود ۶۴ درصد مردم دنیا گفته اند کشورشان در مسیر درستی 
هدایت نمی شود. این رقم برای کشــوری مثل پرو ۹۲ درصد، آرژانتین 

۸۵ درصد و آفریقای جنوبی ۸۱ درصد است.
درحالی کــه نگرانی ها از اوضاع اقتصادی افزایش یافته اســت شــاهد 
کاهش نگرانی ها نسبت به کرونا بوده ایم. نگرانی مردم دنیا از کرونا برای 
یازدهمین ماه متوالی کاهش یافته و ۴ درصد نســبت به ماه می کمتر 

شده است.

تامینمالیازبازارسرمایهشفافوقابل
نظارتاست

 یک کارشناس بازار ســرمایه گفت: پرداخت تسهیلات از سوی بانک ها 
با نظارت همگانی همراه نیســت و ابزاری هم برای این کار وجود ندارد 
اما در روش تامین مالی از بازار سرمایه شــفافیت می تواند ابزاری برای 

نظارت بر روند تامین مالی باشد.
»عارف علی قلی پور« درباره مزیت های تامین مالی استارتاپ ها از بازار 
ســرمایه و تاثیر آن بر شــفافیت این روش بر اراده تســهیلات از سوی 
بانک هــا و نهادهای مالی دیگــر اظهار کرد: اصولا شــفافیت به عنوان 
ساختار بازار سرمایه تلقی می شــود اما باید پرسید این شفافیت دارای 

بازدارندگی است یا نه؟ چراکه در برخی محل ها بازدارنده است.

وی ادامه داد: حتی اگر قوانین و مقــررات منجر به ایجاد بازدارندگی در 
برخی از مواقع نشــود، شــفافیت این فضا را ایجاد می کند که ذینفعان 

متعددی درباره حوادث رخ داده اطلاعات داشته باشند.
علی قلی پور ادامــه داد: زمانی که بانک ها اقدام به پرداخت تســهیلات 
می کنند؛ هیچ گونه ابــزار نظارت عمومــی  برای آن وجــود ندارد اما 
شفافیت بازار سرمایه کمک می کند تا یک نظارت عمومی  و همگانی در 
طرح های تامین مالی رخ دهد.علی قلی پور با تاکید بر اینکه بسیاری از 
این ابزارهای بازار سرمایه باعث می شود تا افراد گزینه های متعددی را 
برای سرمایه گذاری نسبت به بیرون از این محیط داشته باشند، گفت: 
وقتی فردی وارد فضای IPO، مشــارکت با مــردم در طرح های تامین 
مالی جمعی یا صندوق های خصوصی می شــود؛ امکان مذاکره با افراد 
متعددی برای او فراهم می شود و این نهادســازی و ابزارسازی در بازار 

سرمایه زمینه ساز وجود مزیت ها برای کسب و کارها می شود.
این کارشناس بازار ســرمایه تصریح کرد: بازار ســرمایه قدرتی ایجاد 
می کند تا فردی که به دنبال ایجاد یک برند اجتماعی یا یک نام تجاری 
محبوب در بین مردم است خیلی بلندتر و رساتر بتواند این کار را انجام 
دهد و با جذب ســرمایه هایی که از این طریق اتفاق می افتد؛ شــناخت 
نسبت به این کســب و کار بیشتر شــود.وی گفت: در حقیقت در کنار 
اینکه بازار سرمایه فضایی برای تامین مالی استارتاپ ها و دانش بنیان ها 
فراهم می کند، محفلی هم بــرای معرفی شــرکت ها خواهد بود.علی 
قلی پور با بیان اینکه تامین مالی بازار ســرمایه؛ یک تامین مالی پایدار و 
بلندمدت است و فقط برای یکبار تامین مالی نمی کند، افزود: شخصی 
که برای یکبار در بازار ســرمایه اقدام به تامین مالی می کند در مراحل 

بعدی تامین مالی هم می تواند از این ابزار بهره بگیرد.
این کارشــناس بازار ســرمایه اضافه کرد: مزیت این روش نســبت به 
بانک این است که بســیاری از بانک ها در قالب تسهیلات فضای جریان 
نقد مــداوم خروجی برای کســب و کار دارد؛ درحالیکه اســتارتاپ ها 

نمی توانند جریان نقد خروجی مداوم و منظم داشته باشند.
وی در پایــان خاطرنشــان کــرد: ابزارهای بــازار ســرمایه در حوزه 
استارتاپ ها این فضا را ایجاد می کند که براساس جریان نقد، خود اقدام 
به توزیع ســرمایه و منافع جمع آوری شــده کنند که این امر اثرگذار 

برروی انتخاب بازار سرمایه با شبکه بانکی خواهد بود.

مدیر نظارت بر ناشران سازمان بورس تاکید کرد
ضرورتتسریعدرانتشارصورتهایمالی

میاندورهای۳ماهه
مدیر نظارت بر ناشران ســازمان بورس در نامه ای به اعضا هیأت مدیره 
و مدیران عامل ناشران بورسی و فرابورســی، بر لزوم تسریع در انتشار 

اطلاعات و صورت های مالی میان دوره ای سه ماهه تاکید کرد.
 محســن انصاری مهیاری با اشاره به نزدیک شــدن اتمام مهلت انتشار 
صورت های مالی میان دوره ای منتهی بــه ۳۱ خرداد ۱۴۰۱ که مطابق 
با بند )۳( ماده )۷( دستورالعمل اجرایی افشــای اطلاعات حداکثر ۳۰ 
روز پس از پایان مقطع میان دوره ای اســت، اظهار داشت: با هدف بهبود 
فرایندهای اطلاع رســانی و همچنین جلوگیری از درز اطلاعات نهانی، 
اعضای هیات مدیره و مدیران عامل ناشــران بورسی و فرابورسی نسبت 
به انتشار این اطلاعات هر چه ســریع تر اقدام کنند.وی با تاکید بر اینکه 
اطلاعات شــرکت ها به محض تهیه باید بلافاصله افشــا و منتشر شود، 
تصریح کرد: زمان بندی اعلام شده در دستورالعمل افشا، حداکثر مهلت 
ارائه صورت های مالی میان دوره ای طبق مقررات سازمان بورس و اوراق 
بهادار اســت.انصاری مهیاری اعلام کرد: بدیهی است چنانچه اطلاعات 
شــرکت ها بلافاصله پس از تهیه و بر اساس زمان بندی اعلام شده افشا و 

منتشر نشوند، از مصادیق اطلاعات نهانی به شمار خواهند رفت.

بازار

ارزش واقعی سهام عدالت درحالی رو به نزول است که 
پرتفوی آن از چند سهام با ارزش تشکیل شده است اما 
هرکدام از این ســهم ها تحت تاثیر روزهای قرمز بازار 
ســرمایه از ارج و قرب افتاده اند و همانند گذشــته نه 

چندان دور، ارزشی ندارند.
 ســهام عدالت همان دارایی که از ســوی مسئولان با 
ارزش خوانده می شــود و حدود ۴۹ میلیون مشمول 
دارد، پس از آزادسازی در سال ۱۳۹۹ روزهای پر فراز 
و نشیبی را پشت سر گذاشــته و ارزش واقعی آن که 
طی دو سال گذشــته،  از ۲۰ میلیون تومان نیز فراتر 
رفته بود تا کمتر از ۱۰ میلیون تومان نیز کاهش یافته 

است.
بر این اســاس ارزش واقعی ســهام عدالت با ارزش 
اولیه یــک میلیون تومانی در ۲۰ اســفندماه ســال 
۱۳۹۹، ۱۸ میلیــون و ۷۸۰ هــزار تومــان قیمت 
داشت، در حالی که قیمت این ســهام در ۱۶ تیرماه 

ســال ۱۴۰۰ تا ۱۴ میلیــون و ۷۰۰ هزار 
تومان کاهــش یافته بود. ســهامی که در 
روزهای نخستین آزادسازی سهام عدالت 
یعنی اردیبهشــت  ماه و خرداد ماه ســال 
۱۳۹۹ بیش از ۲۰ میلیــون تومان قیمت 

داشت.
در ایــن راســتا، در یازدهم مهرماه ســال 

گذشته ارزش واقعی سهام عدالت با ارزش اولیه ۴۹۲ 
هزار تومانی بیش از ۱۲ میلیــون و ۵۰۰ هزار تومان و 
در ۲۸ آبان ماه حدود ۱۱ میلیــون و ۵۰۰ هزار تومان 

قیمت داشت.
 اما روند نزولی در بورس باعث کاهش این ارزش شــد. 
به طوریکه ارزش واقعی ســهام عدالت به ارزش اولیه 
۴۹۲ هزار تومانی در ۲۹ بهمن ماه ســال گذشته، ۱۰ 

میلیون و ۳۵۱ هزار تومان قیمت داشت.
اما در نهم فروردین ماه ســال جدیــد ارزش واقعی 

این سهام با ارزش اولیه ۴۹۲ هزار تومانی 
۱۱ میلیون و ۵۰۰ هزار تومــان بود که با 
توجه بــه صعود بــازار، در اواخر فروردین 
این رقــم به حــدود  ۱۲ میلیــون و ۲۷۵ 
هزار تومــان رســید. تا ۱۸ اردیبهشــت 
افزایش ارزش ســهام عدالت ادامه داشت 
و به ۱۲ میلیــون و ۷۶۳ هــزار تومان هم 
رسید. اما دوباره روزهای پرنوسان بازار روی ارزش 
ســهام عدالت نیز تاثیر گذاشت و در ۱۰ خردادماه، 
ارزش واقعی ســهام عدالت با ارزش اولیه ۴۹۲ هزار 
تومانی، ۱۲ میلیــون و ۵۸۰ هزار تومان و در چهارم 
تیرماه نیز  حــدود ۱۲ میلیــون و ۴۸۹ هزار تومان 

بود.
بر این اساس چراغ های قرمز بورس بر سهام عدالت نیز 
سایه انداخته و ارزش واقعی سهام عدالت با ارزش اولیه 
۴۹۲ هزار تومانی حتی نسبت به حدود ۲۰ روز قبل باز 

هم کاهش داشــته و به ۱۲ میلیون و ۱۲۸ هزار تومان 
رسیده است.

البته همه ایــن مباحث درحالی مطرح می شــود که 
امکان فروش این ســهام برای مشمولان وجود ندارد و 
این افراد همچنان باید منتظر تصمیم مســئولان برای 
تعیین تکلیف سهام عدالت باشــند. این توقف فروش 
نیز از اواسط سال ۱۳۹۹ و پس از سقوط تاریخی بورس 
آغاز شــد و همچنان هم با وجود وعده های زیاد چه در 
دولت قبل و چه در دولــت فعلی درمورد تعیین تکلیف 

سهام عدالت، ادامه دارد.
بر اســاس این گزارش، پس از آزادســازی ســهام 
عدالت، مشــمولان این ســهام که روش مســتقیم 
را برای مدیریت ســهام خود انتخاب کــرده بودند، 
www.samanese. می توانند با مراجعه به سامانه

ir ارزش واقعــی ســهام و جزئیات دارایــی خود را 
مشاهده کنند.

سهامعدالت

خریدار   میانگین ســرانه مالیات ابرازی 
هر واحد طلافروشی در کشــور تنها حدود 
۶ میلیون تومان بوده اســت کــه از مالیات 
پرداختی برخی کارمنــدان و کارگران هم 

کمتر است.
 مالیات ابرازی ســرانه پزشــکان در ســال 
۱۴۰۰ معــادل ۲۱ میلیــون تومــان بوده 
اســت. بر این اســاس کمترین رقم مالیات 
ابرازی مربوط به اســتان خراســان جنوبی 
با ۶.۵ میلیــون و بیشــترین آن مربوط به 
شــمال شــهر تهران با ۴۹ میلیون تومان 
اســت. همچنین بر اســاس ایــن آمارها، 
ســرانه مالیات ابــرازی دندانپزشــکان در 
سال گذشــته حدود ۱۶.۵ میلیون تومان 
بوده اســت. در ایــن رابطــه کمترین رقم 
مالیات ابرازی معادل ۷ میلیون تومان برای 
خراســان جنوبی و حدود ۳۴ میلیون برای 
دندانپزشکان قم بوده اســت. این در حالی 
است که سرانه مالیات ابرازی دندانپزشکان 
شمال شهر تهران معادل ۳۲ میلیون تومان 

بوده است.
علاوه بر ایــن آمارهــای مالیــات ابرازی 
فعالان صنف طلا و جواهر فروشــی نشــان 
می دهد میانگین ســرانه مالیــات ابرازی 
هر واحد طلافروشی در کشــور تنها حدود 
۶ میلیون تومان بوده اســت. در میان تمام 
حوزه های مالیاتی، اردبیــل با یک میلیون 
تومــان کمترین ســرانه مالیــات ابرازی و 
اســتان مرکزی با حدود ۱۷ میلیون تومان، 
بیشترین سرانه مالیات سالانه ابرازی برای 
هر واحد طلا و جواهر فروشــی را داشــته 

است.

کارگر 2 میلیون، طلافروش ۶ میلیون 
بی عدالتی مالیاتی به نفع ثروتمندان

مقایســه مالیــات پرداختی کارگــران و 
کارمنــدان با مالیــات مشــاغل پردرآمد، 

رســوب بی عدالتی در نظام مالیاتی کشور 
را به خوبی نشــان می دهد. با در نظر گرفتن 
پلکان مالیات بر درآمد در ســال گذشــته، 
یک کارگر یا کارمند با دریافتی ماهانه ۵.۵ 
میلیون تومان، مشــمول مالیات ســالانه 
حدودا ۲ میلیون تومانی شده است. این در 
حالی است که یک فرد با دریافتی ماهانه ۲۰ 
میلیون تومان، مطابق پله های مالیاتی سال 
گذشته می بایست مشــمول مالیات درآمد 

سالانه ۳۲ میلیون تومانی شود. 
با ایــن حــال میانگیــن مالیــات ابرازی 
صنف های پردرآمد بســیار کمتــر از این 
رقم اســت. به عنوان نمونــه مالیات ابرازی 
۶ میلیــون تومانی صنف طلافروشــان به 
معنای آن اســت که فعالان ایــن صنف در 
اظهارنامه های مالیاتی سال گذشته، درآمد 
ماهیانه خــود را کمتــر از ۹ میلیون تومان 

اعلام کــرده اند! همچنین مالیــات ابرازی 
۱۶.۵ میلیونی پزشــکان در سال گذشته به 
معنای آن است که فعالان این صنف درآمد 
ماهانه خــود را در اظهارنامه تنها حدود ۱۴ 

میلیون تومان ابراز کرده اند.

اقدامات دولت برای پایان دادن
 به بی عدالتی مالیاتی

همین بی عدالتی عمیــق در نظام مالیاتی 
باعث شد تا دولت یکی از اهداف و وعده های 
خود را، ســاماندهی و عادلانــه کردن نظام 
مالیاتی قــرار دهد. متناســب ســازی بار 
مالیات با درآمد اشخاص حقیقی و حقوقی 
و همچنین صفر کــردن مالیات مودیان کم 
درآمد، هدفی است که دولت سیزدهم برای 

خود تعریف کرده است. 
در همین راســتا دولت از ابتدای آغاز به 

کار خود تا کنون اقدامات مختلفی انجام 
داده است. اتصال دســتگاه های پرداخت 
)پوز( به پرونده مالیاتی مشاغل، تفکیک 
حســاب شــخصی از تجاری و حرکت به 
ســمت هوشمندســازی مالیات ستانی 
از جملــه اقدامات مهم دولت ســیزدهم 
برای عادلانه شدن نظام مالیاتی در کشور 

است.
در همین راستا داوود منظور رئیس سازمان 
امور مالیاتی با اشــاره به اقــدام دولت برای 
اتصال دســتگاه های پوز به پرونده مالیاتی 
اصناف اظهار داشت: در سال گذشته با نظم 
دادن به دســتگاه های پرداخت حدود یک 
میلیون و ۲۰۰ هزار مودی جدید شناسایی 
کردیم و البته از روش های دیگر هم از جمله 
بررســی و تجزیه و تحلیل اطلاعات فعالان 
اقتصادی بر اســاس اطلاعــات طرف های 

ثالث، یــک میلیون مــودی دیگــر را نیز 
شناسایی کردیم.

وی افــزود: شناســایی ۲.۲ میلیون مودی 
جدیــد، مهمترین اقدامی بود که در ســال 
گذشته در جهت مقابله با فرار مالیاتی انجام 
شــد و امســال حدود ۴ میلیون اظهارنامه 
اشخاص حقیق، مشــاغل، اصناف و کسب 
و کارها دریافت شــده که نســبت به سال 
گذشــته بیش از یک میلیــون و ۲۰۰ هزار 

مورد افزایش داشته است
رئیــس ســازمان امــور مالیاتــی تصریح 
کــرد: هرچقدر ما از کســانی کــه تا کنون 
مالیات نمی دادند مالیــات دریافت کنیم، 
می توانیم بخش های رسمی اقتصاد را تحت 
حمایت های مالیاتی قــرار دهیم. به عنوان 
نمونه در ســال جاری برای حمایت از تولید 
در قانون بودجــه با پیشــنهاد دولت، نرخ 
مالیات واحدهای تولیــدی از ۲۵ درصد به 

۲۰ درصد کاهش یافته است
وی با اشــاره به اقدام دیگر دولت مبنی بر 
تفکیک حساب شخصی از تجاری گفت: 
نتیجه ایــن اقدام این بود که توانســتیم 
در عین رعایت عدالت مالیاتی، ۲.۵ برابر 
ســال گذشــته مالیات از اصناف وصول 

کنیم. 
همچنین از ۴ میلیــون مودی که اظهارنامه 
داده اند، ۱.۶ میلیون اظهارنامه مالیات صفر 
و ۸۰۰ هزار اظهارنامه مالیات زیر ۵ میلیون 
تومان پرداخت می کنند. در مقابل ۵ درصد 
مودیان که جزو صنف هــای پردرآمد نظیر 
پزشــکان، دندانپزشــکان، طلافروشــان، 
نمایشــگاه داران اتوموبیــل و ... هســتند، 
حدود ۵۰ درصد مالیات مشاغل را پرداخت 
می کننــد. این حرکــت به معنــی عدالت 
مالیاتــی و نگرفتن مالیــات از کم درآمدها 
و دریافــت مالیات منصفانــه از پردرآمدها 

است.

سرنوشتتلخیکسهامباارزش

مدیرعامل کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران:

هیچیارانهایازدولتنگـرفتهایم

خریدار  مدیرعامل کشتیرانی جمهوری 
اسلامی ایران اظهار داشت: نه تنها یارانه ای 
دریافت نکرده ایم چه بســا که به واســطه 
مشــکلات تحریمی، بهای تمام شده برخی 
از خدمات کشــتیرانی جمهوری اســلامی 
ایران بالاتر از قیمت هــای جهانی بوده اما 
از آنجایــی که خــود را موظــف می دانیم 
قیمت هایی که ارایه می دهیم رقابتی باشد 
به همین دلیل به عنــوان رهبر حمل و نقل 

تجاری در بازار حضور داریم.
 روســیه پس از شــدت گرفتن تحریم های 
اروپایــی، بارها از کشــورهای همســایه 
خواستار افزایش همکاری های تجاری بوده 
و ایران بــا حضور در توافقنامه نوســتراک، 
علاوه بر صادرات کالا به روســیه، می تواند 
از این فرصــت منطقه ای برای فعالســازی 
کریدور شمال- جنوب و افزایش درآمدهای 
ترانزیتی اســتفاده کند اما آنچه که مانع از 
استفاده از این فرصت می شود، نبود برنامه 
مناســب برای حمل کالا در طول مسیر این 

کریدور و به ویژه بنادر شمالی است.
از گذشته مهم ترین انتقادات و گلایه های 

تجار و فعالان اقتصادی حوزه روسیه، نبود 
برنامه منظم برای حرکت کشتی ها از بنادر 
شمال بوده که آن را عامل گران بودن حمل 
و نقل دریایی در حوزه بنادر شــمال کشور 
می دانند به طوری کــه طبق گفته نماینده 
مردم گیلان در مجلس به ایلنا، بزرگ ترین 
مانع برای افزایش ترافیک بنادر شــمالی 
نبود برنامه منظم حرکت سایر کشتی های 
باری است و در زمانی بار آماده حمل است، 
کشــتی برای حمــل نداریــم و زمانی که 
کشتی وارد بندر می شــود، بار آماده حمل 

نداریم.
از ایــن رو قرار بــر این بــود که بــا توافق 
سازمان توســعه تجارت و کشتیرانی خزر) 
شــرکت های زیــر مجموعه کشــتیرانی 
جمهوری اســلامی ایران( از آبان ماه سال 
گذشــته حمل منطم بار از بنادر شــمالی 
آغاز شــود  و طبق این تفاهمنامه قرار بود، 
با کنترل ظرفیت، بار به هر انــدازه و مقدار 
حمل شود و سازمان توسعه تجارت متعهد 
شود که برای حمل منظم کالا ضرر احتمالی 
را برای شرکت کشــتیرانی جبران کند و از 

این محل کشتی با هر میزان بار برنامه ریزی 
شده از بنادر شــمالی به مقاصد تعیین شده 

حرکت کند.
»روزبــه مختاری« رییس هیــات مدیره 
انجمن کشــتیرانی و خدمات وابسته در 
گفت وگو با ایلنا درباره اجــرای این روند 
و عملکرد شــرکت کشــتیرانی در بنادر 
شمالی اظهار داشت: عملکرد کشتیرانی 
جمهوری اسلامی ایران هم مانند عملکرد 
سایر شرکت های دولتی اســت و هر چه 
یارانه به این شــرکت اختصاص می دهند 
و پرداخت می کنند عمــلا اقدامی انجام 
نمی دهد و حداقل انتظار داشــتیم بابت 
اختصــاص ایــن یارانه ها کرایــه حمل 
بار را افزایــش ندهند و نظــم در حرکت 
کشتی های کشتیرانی جمهوری اسلامی 

ایران ایجاد شود.
وی ادامه داد: با توجه به شرایط دریای خزر 
باید یارانه و سوبســید به شرکت های فعال 
بخش خصوصــی واقعی اختصــاص پیدا 
کند اما از آنجایی کــه حمایت ها و یارانه ها 
شامل شــرکت های بخش خصوصی واقعی 
نمی شود در بنادر شــمالی هم شاهد همان 
اتفاقاتی هســتیم که در بنــادر جنوب رخ 
داده اســت و اگــر کشــتیرانی جمهوری 
اســلامی ایران خــود را بخــش خصوصی 
می داند، ســوال این است که چرا یارانه های 
دولت در این حوزه تنها شــامل این شرکت 

می شود؟
رییس هیــات مدیره انجمن کشــتیرانی با 
اشاره به اقدامات انجام شــده برای افزایش 
تردد کالا از بنادر شــمالی به روسیه گفت: 
هر چند صحبت های زیادی درباره افزایش 

همکاری های تجاری با روســیه و افزایش 
حمل کالا در این مســیر شــده اما تا کنون 
تصمیم اجرایــی که براســاس آن اقدامی 

صورت بگیرد، دیده نشده  است.   
در حالی که اختصاص یارانه های انحصاری 
به شرکت  کشتیرانی جمهور اسلامی ایران 
برای رقبا ابهاماتــی ایجاد کرده، محمدرضا 
مــدرس خیابانی در گفت وگو بــا خبرنگار 
اقتصــادی ایلنا به صراحــت اعلام می کند 
که هیچ یارانــه ای را از دولت دریافت نکرده  

است.
وی با اشــاره به تردد یارانه ای کشتیرانی در 
بنادر شــمالی با توجه تفاهمی که سازمان 
توسعه تجارت داشــته و همچنین به گلایه 
تجار مبنی بر عدم تردد منظم کشــتی های 
کشــتیرانی در شــرایطی که بــار در بنادر 
شمالی تجمیع شــده، گفت: این اطلاعات 
را دقیــق نمی دانم. شــرکت کشــتیرانی 
جمهوری اسلامی به عنوان رهبر بازار حمل 
و نقل در کشــور فعال است اما سایر خطوط 
کشــتیرانی هم در کشــور فعال هستند در 
شمال کشور شرکت کشــتیرانی فقط ۳۵ 
درصد ســهم بازار را دارد و سهم بیشتر بازار 
در اختیار سایر شرکت های حمل و نقل قرار 

گرفته است.  
مدیرعامل کشــتیرانی جمهوری اسلامی 
ایران با تاکید بر اینکه این شرکت هیچ یارانه 
و سوبســیدی دریافت نکرده است، اظهار 
داشــت: نه تنها یارانه ای دریافت نکرده ایم 
چه بسا که به واسطه مشــکلات تحریمی، 
بهای تمام شده برخی از خدمات کشتیرانی 
جمهوری اسلامی ایران  بالاتر از قیمت های 
جهانی بوده اما از آنجایی که خود را موظف 

می دانیــم قیمت هایی که ارایــه می دهیم 
رقابتی باشــد به همین دلیل به عنوان رهبر 

حمل و نقل تجاری در بازار حضور داریم.
وی درباره تامیــن ناوگان این شــرکت از 
طریق اســتفاده از ظرفیت ها و توان داخلی 
گفت: قــرارداد کشــتی ها جنــرال کارگو 
منعقد شــده و ســاخت آن تــا ۲۰ درصد 
پیشــرفت داشــته و همچنیــن طراحی 
مهندســی شــناورهای رو- رو به سرانجام 
رسید و عملیات ساخت کشتی های رو-رو 
هم آغاز شده که تا ۲ سال آینده کشتی رو رو 

تحویل شرکت کشتیرانی می شود.    
مدرس خیابانــی درباره احتمــال حضور 
این شــرکت در مناقصــه اپراتــوری بندر 
چابهــار تاکید کرد: شــرکت های مختلفی 
زیر مجموعه شــرکت کشتیرانی جمهوری 
اسلامی ایران هستند و حتما به غیر از حوزه 
شــناورها، به حضور و فعالیت در حوزه های 

بندری هم علاقه مند هستیم.
مدیرعامل شــرکت کشــتیرانی جمهوری 
اســلامی ایران با اشــاره به راه اندازی خط 
منظم در بنــدر چابهار گفــت: خط منظم 
مســیر بندر چابهار- هند راه اندازی شــده  
است و حداقل هفته ای یک بار در این مسیر  
کشتی های شرکت کشتیرانی تردد دارند.      
وی با بیان اینکه  ســال گذشــته علی رغم 
تحریم ها و شــیوع ویروس کرونــا رکورد 
حمل و نقل را شکســتیم، اظهار داشــت: 
سال گذشته شــرکت کشتیرانی جمهوری 
اســلامی ایران در مجموع ۲۷ میلیون تن 
کالا جابه جا کرد و رکورد را شکســت و در 
سه ماه اول امسال هم رشد ۲۰ درصدی  در 

حمل و جا به جایی تجاری را تجربه کردیم.
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رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس : 
بایدریشههایزیانخودروسازانراپیداکنیم

رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شــورای اسلامی با تاکید بر 
اینکه باید ریشه های زیان خودروســازان را پیدا کنیم نه اینکه بگوییم 
افزایش قیمت دهیم تا بازار را مدیریت کنیم، گفــت: باید به دنبال آن 
باشیم که چرا خودروسازان زیان ده شــده اند و آیا بعد از افزایش قیمت 
خودرو، تضمینی وجود دارد که خودروسازان از زیان دهی خارج شوند؟

مصطفــی طاهری دربــاره ادعای خودروســازان مبنی بــر اینکه اگر 
قیمت گذاری از حالت دستوری خارج شود یا قیمت گذاری به گونه ای 
انجام شود که خودروســازان از تولید خودرو متضرر نباشند، این توان 
را دارند تا با تولید انبوه خودرو هیجانات بــازار را مدیریت کنند، با بیان 
اینکه »این موضوع بارها مطرح شده اســت«، اظهار کرد: اکثر مقاطع 
قیمت های خودرو به گونه ای بوده که خودروســازان زیان ده نباشند؛ 
یعنی در مقاطعی بوده که خودروســازان سود هم داشتند اما هیجانات 
بازار، رضایت مــردم، کیفیت و کمیت محقق نشــده یا اگــر هم بوده، 

ایده آل نبوده است.
وی با تاکید بر اینکــه »اگر بخواهیم یک بعُدی بــه موضوع نگاه کنیم، 
مرتکب خطا شده ایم«، خاطرنشان کرد: در شرایط فعلی قیمت خودرو 
یکی از چندین مســاله وضعیت خودروســازی اســت؛ وقتی صنعتی 
زیان ده باشــد قطعاً تلاش می کند عرضه را کاهش دهد تا زیان کمتری 
را متحمل شود، اما باید ریشــه های زیان را پیدا کنیم نه اینکه بگوییم 

افزایش قیمت دهیم تا بازار را مدیریت کنیم.
رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس افزود: باید به دنبال آن باشیم 
که چرا خودروسازان زیان ده شده اند و آیا بعد از افزایش قیمت خودرو، 

تضمینی وجود دارد که خودروسازان از زیان دهی خارج شوند؟
طاهری تاکید کرد: اگر ریشــه این مسائل مشــخص و برطرف نشود، 
ممکن اســت اقداماتی نظیر افزایش قیمت خودرو، مُسکن باشد اما در 
عین حال بیماری ســر جای خود اســت؛ باید بیماری را به طور کامل 

برطرف کنیم.

استقبالرسمیقائممقاموزارتتجارت
صربستانازرییسسازمانتوسعهتجارتایران

 رییس سازمان توســعه تجارت که برای دیدار با مقامات صربستانی با 
هدف توســعه تجارت میان دو کشــور در راس هیأتی تجاری عازم این 
کشور شده بود، با استقبال رســمی قائم مقام وزیر تجارت، نمایندگان 

وزارت خارجه و اتاق بازرگانی صربستان وارد بلگراد شد.
 در سفر »علیرضا پیمان پاک« به بلگراد، مسئولان دو کشور ضمن اعلام 
آمادگی جهت توسعه همکاری های دوجانبه، بر عزم طرفین به استفاده 
از تمام ظرفیت ها برای اســتفاده از توانمندی های دو کشــور در سایه  
اهداف عالیه ترسیم شده تو سط روسای جمهور ایران و صربستان تاکید 
کردند.در این ســفر پنج روزه با هدف توســعه همکاری های دوجانبه، 
پیگیری موضوعات مطرح شــده در کمیســیون مشــترک دوجانبه و 
برنامه ریزی برپایی دور بعدی اجلاس این کمیسیون در ایران و توسعه 
مناســبات تجاری انجام شد.بر اســاس برنامه ریزی های به عمل آمده 
مقرر اســت در روز اول این سفر همایشــی در اتاق بازرگانی صربستان 
برگــزار و  فرصت های تجاری دو کشــور معرفی و جلســات مذاکرات 
دوجانبه بین تجار دو کشور برگزار شــود.همچنین در این سفر پیمان 
پاک، دیدارهایی با مســئولان عالی رتبه صربســتان از جمله وزیر امور 
خارجه، وزیر کشاورزی، وزیر معدن و انرژی، قائم مقام وزارت تجارت و 

وزارت دارایی صربستان خواهد داشت.

در این سفر نایب رئیس اتاق بازرگانی ایران، رییس اتاق بازرگانی قزوین 
و جمعــی از تجار در حوزه هــای مختلف از جمله تجهیزات پزشــکی، 
گردشــگری، صنایع غذایی محصولات آرایشی بهداشــتی، مواد اولیه 
پلیمری و کامپاند، فرتیلایزر و اوره، پارافیــن، مبلمان و صنایع چوب، 
بذر و سم و کود، محصولات کشــاورزی، فناوری اطلاعات، محصولات 
دانش بنیان و ... معاون وزیر و رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران را 

همراهی می کنند.

آمار انجمن تولیدکنندگان فولاد نشان می دهد
بینیازیکشورازوارداتشمشفولاد

وآهناسفنجی
آمار واردات زنجیره فولاد از شــمش فولاد تا انــواع مقاطع، محصولات 
فولادی و آهن اســفنجی نشــان می دهد که علاوه بر اینکه چند سالی 
است، کشــور از واردات آهن اســفنجی بی نیاز و واردات آن صفر بوده 
است، در دو ماهه امسال نیز واردات شــمش فولاد صورت نگرفته؛ این 

در حالیست که واردات سایر اقلام افزایش ۱۹ تا ۳۳ درصدی داشته اند.
بر اساس آماری که توسط انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران در اختیار 
ایســنا، قرار گرفت، در دو ماهه امســال میزان واردات مجموع مقاطع 
طویل فولادی ۳۳ درصــد، محصولات فــولادی ۲۰ درصد و مجموع 
مقاطع تخت ۱۹ درصد نسبت به آمار واردات آن ها در مدت مشابه سال 
گذشته افزایش داشته اســت؛ این در حالیست که کشور از واردات آهن 

اسفنجی و شمش فولاد )فولاد میانی( در این مدت بی نیاز بوده است.
بیشــترین میزان واردات فولادی در دو ماهه ابتدایی امســال  مختص 
محصولات فــولادی معادل ۱۳۸ هزار تن اســت که نســبت به میزان 
واردات آن در مدت مشابه ســال گذشــته )۱۱۵ هزار تن( ۲۰ درصد 
افزایش را تجربه کرده اســت.پس از آن میــزان واردات مقاطع تخت 
فولادی در مدت مذکور ســال جاری معادل ۱۲۶ هزار تن ثبت شــده 
که از میزان واردات آن نسبت به مدت مشــابه سال گذشته، ۱۹ درصد 
بیشتر است. در مجموع فروردین و اردیبهشت ماه ۱۴۰۰، حدودا ۱۰۶  
هزار تن مقاطع تخت فولادی وارد کشور شــده بود.در نهایت مجموع 
مقاطع طویل فولادی وارد شــده در دو ماهه ۱۴۰۱ نســبت به همین 
مدت در سال گذشته ۳۳ درصد بیشتر شــده و از ۹۰۰۰ تن به ۱۲ هزار 
تن رسیده است.طبق آمار، واردات شمش فولادی )فولاد میانی شامل 
اسلب، بیلت و بوم( و آهن اسفنجی در دو ماهه ابتدایی امسال صفر ثبت 

شده است.
همچنین شایان ذکر است که بر اساس آمار واردات در فروردین ماه که 
البته نســبت به فروردین ماه ۱۴۰۰ نیز کاهشی بوده است، اکثر حجم 
واردات فولادی ها )در مجموع دو ماهه ۱۴۰۱( در اردیبهشت ماه اتفاق 
افتاده است.از ســوی دیگر طبق آمار، طی دو ماهه ابتدایی امسال بالغ 
بر یک میلیون و ۷۰۰ هزار تن صــادرات اقلام فولادی صورت گرفته که 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته برای مقاطع تخت فولادی و شمش 
فولاد افزایشــی رقم خورده اما در مقاطع طویل و محصولات فولادی، 
صادرات کاهشــی شــده اســت؛ ضمن اینکه برخلاف آنکه همیشــه 
بیشترین رشد صادرات متعلق به آهن اســفنجی ثبت می شد، میزان 

صادرات آن در دو ماهه امسال صفر شده است.

تولید

معاون صندوق ضمانت سرمایه گذاری صنایع کوچک 
گفت: طبق تفاهم نامه ای که با یکــی از بانکها منعقد 
کردیم می توانیم تا هزار میلیارد تومان تســهیلات از 

طریق صدور ضمانت نامه به صنایع کوچک بپردازیم.
محبــوب پناهی با بیــان اینکــه صنــدوق ضمانت 
ســرمایه گذاری صنایع کوچــک به موجــب قانون، 
صرفاً جهت پر کردن خلأ وثیقــه مابین تولیدکننده و 
ذی نفعان بانکی تشکیل شده است، اظهار کرد: زمانی 
که ســرمایه گذار یا کارآفرین به دنبال راه اندازی یک 
واحد تولیدی اســت، شــاهد هســتیم تمام دارایی 
خود را صرف خریــد و راه اندازی تأسیســات فیزیکی 
ماشین آلات و مواردی از این قبیل خواهد کرد و تقریباً 
دارایی قابل توجهی که به عنــوان وثیقه نزد بانک ها به 
ضمانت بگذارد، نخواهد داشت. زمانی که برای دریافت 

تسهیلات به بانک ها مراجعه می کند، بانک ها 
بنا به نگاه اقتصادی کــه دارند محل اجرای 
طرح را به عنوان وثیقه نمی پذیرند و معمولاً 

تولیدکننده با مشکل مواجه خواهد شد.
معاون فنی و برنامه ریــزی صندوق ضمانت 
ســرمایه گذاری صنایع کوچک تاکید کرد: 
صندوق ضمانــت صرفاً برای پــر کردن این 

خلأ تأسیس شــده اســت تا این ضمانت نامه را برای 
واحدهایی که دچار مشــکل وثیقه هستند، صادر کند 
و آنها بتوانند به راحتی از تســهیلات بانکی که بیشتر، 
تسهیلات ســرمایه در گردش است، اســتفاده کنند. 
در این راســتا صنــدوق ضمانت با تمامــی بانک های 
کشــور اعم از خصوصی و دولتی تفاهم نامه هایی دارد 
و ضمانت نامه صندوق مورد پذیرش تمامی بانک ها در 

سطح کشور است.
معاون فنی و برنامه ریــزی صندوق ضمانت 
ســرمایه گذاری صنایع کوچــک گفت: در 
همین راســتا با امضای تفاهم نامه ای با یکی 
از بانک ها، امسال می توانیم تا مبلغ ۱۰ هزار 
میلیارد ریال )هزار میلیارد تومان( تسهیلات 
را با معرفــی و تضمین صنــدوق و از طریق 
صدور ضمانت نامه در اختیار صاحبان صنایع کوچک  

به واحدهای متقاضی اعطا کنیم.
پناهی یادآور شــد: تاکنون صندوق بیــش از ۱۲ هزار 
میلیارد ریال ضمانت نامه صادر کرده و توانســته است 
اثربخشــی مطلوبی در حوزه های اقتصــادی از جمله 
اشتغالزایی و احیای واحدهای تعطیل و نیمه تعطیل، 
به ویــژه در مناطق کمتر توســعه یافتــه و همچنین 

مناطق آسیب دیده از حوادث طبیعی از جمله مناطق 
زلزله زده کرمانشاه داشته باشد.

وی افزود: امســال نیز به منظور اثربخشــی بیشــتر 
ســقف ضمانت نامه ها از ۳۰ بــه ۵۰ میلیــارد ریال و 
ضمانت نامه های پیمانکاری از ۳۰ به ۷۰ میلیارد ریال 
افزایش یافته است. با توجه به صدور ضمانت نامه های 
اعتباری از جمله ســرمایه در گردش، توسعه و خرید 
اعتباری همچنیــن ضمانت نامه هــای پیمانکاری از 
جمله شــرکت در مزایده و مناقصه، پیــش پرداخت 
و حســن انجام کار توســط صندوق ضمانت سرمایه 
گذاری صنایع کوچک، می توانیم ادعا کنیم که ســبد 
محصــولات صنــدوق دارای تنوع زیادی اســت که 
می تواند اکثــر فعالیت های صنعتی کشــور در صنایع 

کوچک را تحت پوشش قرار خواهد داد.

معاون وزیر صمت و رئیس ســازمان توسعه تجارت از 
برنامه این سازمان برای طراحی بســته های تشویقی 
صادرکنندگان خبر داد.مدیران سندیکای صنعت برق 
ایران در نشستی با رئیس سازمان توسعه تجارت به ارائه 
گزارشی در خصوص عملکرد این سندیکا و برنامه های 
صادراتی صنایع فعال در تولیــد تجهیزات صنعت برق 
پرداختند.در این دیدار که علیرضا پیمان پاک، رئیس 
ســازمان توســعه تجارت، باقری، رئیس هیأت مدیره 

ســندیکای صنعت برق ایران، اسدی، معاون پژوهش و 
برنامه ریزی این سندیکا، فقیه زاده و سعیدی از اعضای 
هیأت مدیــره ســندیکای صنعت برق ایــران حضور 
داشــتند، طرفین در خصوص راه های توسعه صادرات 
خدمات فنی و مهندســی و تجهیــزات صنعت برق به 
گفتگو پرداختند.به گفته مدیران ســندیکای صنعت 
برق ایران، هم اکنون ۲ هزار بنگاه اقتصادی در صنعت 
برق ایران فعال هستند و ســهم واردات تجهیزات برقی 

۱.۳ میلیــارد دلار و حجم صــادرات تجهیزات صنعت 
برق ۲۲۶ میلیون دلار و خدمات فنی و مهندسی ۴۸۰ 
میلیون دلار اســت.تبادلات مالی یکی از مشکلاتی بود 
که مدیران ســندیکای صنعت برق ایران خواستار حل 
آن بودند و ضمن اســتقبال از سیاست تهاتری سازمان 
توسعه تجارت، بر اســتفاده از این سیاست در صادرات 
تجهیزات برق و خدمات فنی و مهندسی تاکید کردند.

رئیس سازمان توسعه تجارت نیز تهاتر را یکی از راه های 

سریع در افزایش صادرات و بازگشــت سرمایه خواند و 
گفت: از آبان سال گذشته توانســته ایم با این سیاست 
یک میلیارد دلار صــادرات و واردات تهاتری داشــته 
باشیم.وی همچنین ضمن ارائه راهکارهایی برای حل 
مشکلات پیش روی صنایع تولید کنندگان تجهیزات 
صنعت برق گفت: سازمان توســعه تجارت وظیفه دارد 
تا ســنگ های پیش پای صادرکننــدگان را بردارد تا 

صادرات کشور رونق بگیرد.

تسهیلات

صادرات

خریدار  بررســی قیمت کالاهای اساسی 
در ابتدای تیر نسبت به ماه مشابه سال قبل 
نشان می دهد که قیمت کالاها در  یک سال 
گذشته بین هشت )تیرآهن( تا ۳۶۷ )روغن 
مایع آفتابرگردان معمولی( درصد افزایش 
یافته است. بر اساس گزارش کارگروه رصد 
و پایش قیمت اقلام اساسی و پر مصرف بازار 
کشور منتهی به اول تیر که از سوی انجمن 
ملی حمایــت از حقوق مصــرف کنندگان 
منتشر شــده، قیمت ۵۲ قلم کالا در ۹ گروه 

بررسی شده است.

افزایش 39 تا 11۵ درصدی قیمت 
محصولات پروتئینی

بــر اســاس ایــن گــزارش قیمــت گروه 
محصولات پروتئینی شــامل گوشت مرغ، 
تخم مرغ، گوشــت گوســفند و گوساله و 
گوســفند و گوســاله زنــده دراول تیرماه 
امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل بین 

۳۹ تا ۱۱۵ درصد افزایش یافته است.  
طی یک ســال گذشــته قیمت هــر کیلو 
گوشــت گوســاله با ۶۱ درصد افزایش به 
حــدود ۱۸۷ هزار تومان، هر کیلو گوشــت 
گوســفندی با ۴۲ درصــد افزایش به بیش 
از ۱۸۰ هزار تومان  و هر کیلو گوشــت مرغ 
تازه با ۱۰۱ درصد افزایش به ۵۲ هزار و ۴۰۰ 
تومان رسیده است. همچنین در این مدت 
قیمت هر کیلو گوساله و گوسفند زنده ۵۷ و 
۳۹ درصد افزایش یافته است. اما بیشترین 
افزایــش قیمــت در گــروه محصــولات 
پروتئینی مربــوط به تخم مرغ اســت که 
قیمت هر کیلو از آن ۱۱۵ درصد افزایش به 

حدود ۳۸ هزار تومان رسیده است.
گروه لبنیات شامل انواع شــیر، پنیر و کره 
نیز در یک ســال گذشــته بین ۷۸ تا ۱۵۲ 
درصد افزایش یافته که بیشــترین افزایش 
مربوط به شــیر خام در دامداری  به قیمت 
۱۲ هزار و ۷۰۰ تومان بــه ازای هر لیتر بوده 
اســت. بر این اســاس قیمت هر کیلو شیر 

پاســتوریزه بطری کم چرب و شیر استریل 
پاکتــی نیز به ترتیــب بــا ۹۹ و ۷۸ درصد 
افزایش نسبت به تیر ســال قبل به نزدیک 
به لیتری ۱۹ هــزار و ۵۰۰ و ۲۰ هزار و ۱۰۰ 
تومان رسیده است. قیمت پنیر ۴۰۰ گرمی 
و کره ۱۰۰ گرمی پاســتوریزه نیز با افزایش 
۱۳۳ و ۱۰۵ درصدی طی یک سال گذشته 
به حدود ۲۱ و ۱۳ هزار تومان رسیده است.  

قیمت شکر بیش از 2 برابر شد
افزایش قیمت گروه قند، شــکر و چای نیز 
طی یک ســال گذشــته ۲۶ تا ۱۰۲ درصد 
بوده است. در این مدت قیمت هر کیلو قند 
۸۲ درصد، شــکر فله ۷۲ درصد، شکر بسته 
بندی ۱۰۲ درصد و انواع چای بین ۲۶ تا ۳۳ 
درصد افزایش یافته اســت. بنابراین در اول 
تیر امسال قیمت هر کیلو قند به حدود ۳۱ 
هزار تومان، شــکر ۲۶ هزار تومان و چای به 

۱۴۲ تا ۱۴۷ هزار تومان رسیده است.

افزایش 241 تا 3۶۷ درصدی قیمت 
انواع روغن 

در این میان از بین انواع روغن، قیمت روغن 
نیمــه جامــد ۴.۵ کیلویی بــا ۲۴۱ درصد 
افزایش در یک سال گذشته به حدود ۳۴۵ 
هزار تومان رسیده اســت. اما قیمت روغن 
مایــع آفتابگردان معمولی و ســرخ کردنی 
۳۶۷ و ۳۶۳ درصد افزایــش یافته و به بیش 

از ۶۳ هزار تومان رسیده است.  
بررسی قیمت گروه کالایی غلات و حبوبات 
شــامل انواع برنج، ماکارونی و حبوبات در 
یک سال گذشــته نیز حاکی از افزایش ۲۸ 
تا ۲۰۱ درصدی قیمت این کالاهاســت. بر 
این اساس برنج ایرانی یعنی هاشمی و طارم 
با ۱۹۰ و ۲۰۱ درصد افزایش طی این مدت 
به میانگیــن ۱۱۰ هزار تومان رســیده، اما 
این افزایش قیمت در برنج خارجی شــامل 
هندی و پاکستانی کمتر یعنی حدود ۵۸ و 
۵۹ درصد بوده و قیمت این دو محصول در 

تیر ماه امسال به حدود ۳۷  و ۴۰ هزار تومان 
رسیده اســت. قیمت ماکارونی ۵۰۰ گرمی 
نیز با ۱۶۸ درصد افزایــش در این مدت به 

حدود ۱۶ هزار و ۸۰۰ تومان رسیده است.  

محدوده قیمت حبوبات
از بیــن انــواع حبوبــات نیز در یک ســال 
گذشــته قیمت عدس، لوبیا چیتی، نخود 
و لپه، بــه ترتیــب ۸۴، ۶۸، ۶۴ و ۲۸ درصد 
افزایش یافته است. به طوری که در ابتدای 
ماه جاری قیمت انواع حبوبات یاد شــده در 

محدوده ۵۰ تا ۶۲ هزار تومان بوده است.  
گروه مورد بررسی بعدی در گزارش انجمن 
ملی حمایــت از حقوق مصــرف کنندگان 
میوه، صیفی و مواد غذایی است که طی یک 
سال گذشته بین ۳۱ تا ۱۴۴ درصد افزایش 
قیمت داشته اند. بیشــترین افزایش قیمت 
در این گــروه، در مدت یاد شــده مربوط به 
ســیب زمینی اســت که بــا افزایش ۱۴۴ 

درصدی نسبت به ماه مشــابه سال قبل به 
۱۶ هــزار و ۵۰۰ تومان رســیده و بعد از آن 
رب گوجه فرنگی با ۱۳۲ درصد و پیاز زرد با 
۱۰۱ درصد افزایش نســبت به سال قبل در 
رتبه دوم و ســوم قرار می گیرند. قیمت این 
دو محصول در ابتدای تیر به حدود ۹۹۰۰ و 

۳۷ هزار و ۷۰۰  تومان رسیده است.  
از بین ســایر میوه، صیفی و مواد غذایی در 
یک ســال گذشــته قیمت خرما مضافتی 
د ۸۸، ســیب قرمــز و زرد ۸۰ و ۷۶ درصد و 
گوجه فرنگی ۷۸ درصد افزایش یافته است.  
گفتنی است از ۲۲ اردیبهشــت امسال ارز 
دولتی کالاهای اساسی حذف و یارانه نقدی 
جایگزین آن شــد و علــت افزایش قیمت 
کالاهای اساســی نسبت به ســال گذشته 

همین موضوع است.

شوینده چقدر گران شد؟
در گــروه شــوینده ها نیــز قیمــت انواع 
پــودر دســتی و ماشــینی ۳۵ و ۴۳ و 
دســتمال کاغذی ۵۲ درصد افزایش یافته، 
به طوری که قیمت انــواع پودر ۵۰۰ گرمی 
در ابتدای تیر حدود ۱۳ تــا ۱۷ هزار تومان 
و قیمت دستمال کاغذی ۲۰۰ برگ حدود 

۱۲ هزار تومان بوده است.
قیمت کاغذ آ چهار بســته بندی نیز نیز در 
مدت یاد شــده ۶۲ درصد افزایــش یافته و 
قیمت بســته ۵۰۰ عددی این محصول به 

۱۰۷ هزار تومان رسیده است.
همچنیــن بررســی قیمت گــروه مصالح 
ســاختمانی طی یک ســال گذشته حاکی 
از افزایش هشــت تا ۷۷ درصــدی قیمت 
تیر آهن، ورق ســیاه، میلگرد، گچ سفید و 

سیمان خاکستری است.
در این میان در گــروه تایر و روغن موتور نیز 
طی یک سال گذشته شــاهد افزایش ۱۴ تا 
۲۰ درصــدی انواع لاســتیک خودروهای 
داخلــی و همچنین افزایــش ۱۰۱ و ۱۰۹ 

درصدی انواع روغن موتور هستیم. 

خریدار   نخســتین مرحله عملیات حمل 
کالا در مســیر کریدور شــمال- جنوب از 
سوی گروه کشــتیرانی جمهوری اسلامی 
ایران با انتقال ۳۰۰ کانتینر کالای صادراتی 

کشور به مقصد روسیه کلید خورد.  
 این گروه با ترابــری ۳۰۰ کانتینر صادراتی 
به مقصد روســیه پــروژه احیــاء کریدور 

شمال- جنوب را کلید زد. 
بر اساس این گزارش، کشتیرانی جمهوری 
اســلامی ایــران بــا مدیریــت یکپارچه 
شرکت های تحت مالکیت گروه کشتیرانی 
و در راستای نقش آفرینی در اجرای عملیات 
حمل کالا در کریدور شمال- جنوب، اقدام 
به حمل کالاهای صادراتی کشور به روسیه 
با اختصــاص ۳۰۰ کانتینر در فاز نخســت 

کرده است.
با اشاره به تاکید دولت ســیزدهم مبنی بر 
ضرورت فعال سازی کریدور شمال- جنوب 
و حمل بار صادراتــی ایــران از طریق این 
کریدور به کشور روســیه، اعلام شده است: 

ناوگان ملی کشــتیرانی جمهوری اسلامی 
ایران پس از اتمام مرحله آزمایشــی حمل 
و نقــل کالا از مســیر ترانزیتی روســیه به 
هند و برعکس، وارد فــاز عملیاتی حمل بار 
صادراتی در این کریدور به ســمت کشــور 

روسیه شده است.
اســاس  بــر  گــزارش،  ایــن  طبــق 
برنامه ریزی های انجام شــده از سوی گروه 
کشــتیرانی جمهوری اســلامی ایران، در 
مرحله اول ۳۰۰ کانتینــر اختصاصی برای 
حمل بار صادراتی به کشــور روسیه در نظر 
گرفته شــده اســت که در صورت افزایش 
تقاضا، تعداد این کانتینرها به طور مســتمر 

افزایش خواهد یافت.
بر این اساس، گروه کشــتیرانی جمهوری 
اسلامی ایران در راستای ایفای نقش فعال 
خود در این کریــدور اســتراتژیک، علاوه 
بر عقد قرارداد ســاخت چندین کشتی در 
داخل، خرید کشــتی به منظــور افزایش 
ظرفیت حمل و نقل در دریــای خزر را نیز 

در دستور کار قرار داده اســت که مطابق با 
برنامه ریزی انجام گرفتــه به زودی چندین 

شناور به ناوگان موجود اضافه خواهند شد.
روابط عمومی گروه کشــتیرانی جمهوری 
اســلامی ایران با تأکید بر اینکه مســیر یاد 
شده در گذشــته با هدف ترانزیت کالاهای 
مورد نیاز بیــن هند و اروپــا از طریق بنادر 
جنوبی ایــران و دریای خزر طراحی شــده 
بود، اعلام کرده است: با وجود تأکید فراوان 

مبنی بر ضرورت فعال سازی این مسیر، طی 
سال های متمادی در مراحل اولیه طراحی 
باقی مانده بود؛ اما هم اکنون به همت گروه 
کشــتیرانی جمهوری اســلامی ایران و با 
توجه به شرایط جدید جهانی و قطع ارتباط 
روســیه با اروپا، این کریدور با هدف حمل 
بار ترانزیتی بین هند و روســیه مورد توجه 

ناوگان ملی قرار گرفته است.
کریدور شمال- جنوب، مســافت ۱۶ هزار 
کیلومتری حمل بار از طریق کانال ســوئز را 
با یک مسیر هفت هزار کیلومتری جایگزین 
کرده که کاهش ۴۰ درصدی زمان حمل بار 
تا رســیدن به مقصد و ۳۰ درصدی هزینه 

حمل را به دنبال خواهد داشت.
از ســوی دیگــر، بــا توجــه بــه موانع و 
محدودیت هــای متعدد مســیرهای ریلی 
و جاده ای، مســیر دریایــی بهترین گزینه 
موجود در حال حاضر است که بر این اساس، 
گروه کشــتیرانی جمهوری اسلامی ایران 
با مدیریــت یکپارچه شــرکت های تحت 

مالکیت خــود، نقش اصلــی اپراتوری این 
عملیات را به عهده گرفته است.

کالاهای صادراتی روســیه به  طور عمده 
از طریق شرکت کشتیرانی دریای خزر و 
به صورت کانتینــر و »بیگ بگ« از طریق 
شهر آستراخان و بندر ایرانی سالیانکا، به 
بندر انزلی و نوشهر حمل شــده و از آنجا 
از ســوی شــرکت حمل و نقــل ترکیبی 
کشــتیرانی جمهوری اســلامی ایران، 
از طریــق جــاده و ریل بــه بندرعباس و 
چابهار منتقل می شود تا با خطوط منظم 
طراحی شده از سوی گروه کشتیرانی، به 

هند منتقل شود.
مســیر برگشــت به منظور تأمین کالاهای 
وارداتی مــورد نیاز روســیه توســط هند 
نیز بــه همین طریــق مورد اســتفاده قرار 
گرفته و بر اســاس آن، بارنامه سراسری از 
سوی نمایندگی های شــرکت کشتیرانی 
جمهوری اســلامی ایران در مبــدأ صادر 

می شود.

ارائهتسهیلاتجدیدهزارمیلیاردیبهصنایعکوچک

طراحیبستههایتشویقیبرایصادرکنندگان
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عرضهگازروسیهبهاروپامتوقفشد
 گزارش ها حاکی است روســیه به منظور تعمیر و نگهداری، عرضه گاز 
را به اروپا از طریق خط لوله نورد اســتریم از امروز دوشنبه متوقف کرده  

است.
 بر اساس داده های اپراتور خط لوله نورد اســتریم، ارسال گاز از روسیه 
به اروپا از امروز دوشنبه ساعت  ۰۴:۰۰ بامداد به وقت محلی قطع شده 

است.
گفته می شــود هر دو خط لوله گاز )نورد استریم ۱ و ۲( به منظور تعمیر 
و نگهداری از جمله آزمایش قطعات مکانیکی و سامانه های اتوماسیون 
متوقف شــده اند. انتظار می رود تعمیر و نگهداری ایــن خطوط لوله از 

تاریخ ۱۱ تا ۱۲ ژوئیه )۲۰ تا ۲۱ تیر( انجام شود.
پیش از این، شرکت روسی گازپروم مجبور شــده  بود به دلیل تاخیر در 
تعمیر و نگهداری توربین ها از ســوی شــرکت های آلمانی و کانادایی، 
عرضه گاز نورد استریم ۱ خود را به میزان قابل توجهی کاهش دهد. این 
امر اروپایی ها را مجبور کرد تا از حجم ذخایر گازی که برای فصل سرما 
کنار گذاشته می شود اســتفاده کنند و حتی برخی کشورهای اروپایی 

به فکر بازگشت به تولید زغال سنگ هستند.
مسکو بارها هشدار داده است که تاخیرهای بیشــتر می تواند منجر به 

توقف کامل جریان گاز از طریق این خط لوله شود.
اروپا در ماه های گذشته به دلیل بحران سوخت ناشی از تحریم ها علیه 
روسیه، با افزایش سرســام آور بهای گاز روبرو شده است. به گفته مقام 
های آلمانی، تاسیسات ذخیره ســازی گاز این کشور در حال حاضر ۶۱ 
درصد اســت که کمتر از حد معمول برای این فصل بشمار می رود و در 
صورت توقف صادرات گاز روسیه، این کشور تنها برای دو ماه گاز کافی 

خواهد داشت.

ضرورتاصلاحتعرفههایفروشبرق
رییس هیات مدیره ســندیکای شــرکت های تولیدکننده برق با بیان 
اینکه هزینه یارانه پرداختی به برق بسیار بالاست گفت که اگر در سال، 
۳۴۲ هزار میلیون کیلووات برق مصرف شده باشد، به نرخ گاز صادراتی 
و یا خوراک پتروشیمی ها )میانگین۲۰ سنت دلار( ۱۶.۲ میلیارد دلار 
فقط یارانه سوخت داده می شــود؛ این رویه نباید ادامه داشته باشد و در 
این راســتا مجلس درباره تعرفه برق صنایع اقدام بســیار موثری کرده 

است.
ابراهیم خوش گفتار، با بیان اینکه هزینه تمام شــده تولید و تامین برق 
در کشور بسیار بالاســت و باید طرحی نو درانداخت تا هزینه ها کاهش 
و بهره وری این صنعت افزایش یابد، گفت: یکــی از عوامل ایجاد هزینه 
بسیار بالایِ تمام شده در تولید برق، عدم توجه به میزان مصرف سوخت 
)گاز، گازوییل، نفت کوره( و آب در نیروگاه هاســت. هزینه سوخت بر 
مبنای نرخ امروز در اروپا برای هر کیلــووات برق حدودا ۱۰ هزار تومان 
است و به نرخ گاز صادراتی ۲۰۰۰ تومان اســت. این هزینه می تواند با 
بالا بردن راندمان نیروگاه ها و اجــرای آیین نامه اجرایی ماده ۱۲ قانون 

رفع موانع تولید کاهش یابد.

به گفته وی، با وجود واگذاری ۶۰ درصد تولید برق به بخش خصوصی، 
تشکیلات وزارت نیرو طی ســال های ۱۳۹۲ تا ۱۴۰۰ گسترش یافته 
است. افزایش تعداد نیروی انسانی و توسعه سازمان های زیرمجموعه، 
هزینه های تولید برق توســط وزارت نیرو را بالا برده است. باید در این 
زمینه اقدام اساسی برای تغییر ساختاری متناسب با گستره ماموریت 
و فعالیت هــای وزارت نیرو در امور برق با هــدف تعدیل هزینه ها انجام 

گیرد.
رییس هیات مدیره سندیکای شرکت های تولیدکننده برق  گفت: یکی 
دیگر از موارد عــدم اجرای قانون، نصب نشــدن کنتورهای چند تعرفه 
برای مشترکان است )سال ۱۳۷۶ که کشور با کمبود تولید و خاموشی 
مواجه بود، مجلس در ســال ۱۳۷۷ برای اصلاح مصرف، وزارت نیرو را 
مکلف کرد برای مشــترکان بالای ۶۰۰ کیلووات ساعت مصرف در ماه، 
کنتورهای چندتعرفه نصب کند. این قانون دقیق اجرا نشــده اســت و 

هنوز مجلس پیگیر نصب کنتور چند تعرفه است.
وی ادامه داد: هرچند وزارت نیــرو برای آن برنامــه داده، اما این که تا 
کنون چه میزان از این برنامه اجرا شده است، معلوم نیست. امیدوارم با 
پی گیری شخص وزیر محترم دولت سیزدهم و اجرای این مهم، امکان 
اســتفاده بهینه از انرژی برق، روش های پیک زدایی را به مصرف کننده 

آموزش داده شود.
خوش گفتار با بیــان اینکه نصب کنتورهــای چندتعرفه ای باید خیلی 
سریع انجام شــود وآنچه که تاکنون نصب شده اســت، با برنامه ریزی 
تعرفه های آنهــا را عملیاتی کنیــم، اظهار کرد: برق کالایی اســت که 
مستقیم از تولید به مصرف می رســد و امکان ذخیره سازی ندارد، ولی 
امکان مدیریت مصــرف آن با کنتور چندتعرفه وجود دارد. مشــترکی 
که ماهانــه ۱۰۰۰ کیلووات مصــرف می کند، شــاید از مصرف کننده 
۳۰۰ کیلوواتی بهتر مصرف کرده باشد، چراکه مصرف بالا را در ساعات 
غیر پیک شــب تا صبح انجام داده باشــد، ولی زمــان مصرف آن ۳۰۰  
کیلووات ســاعت، در اوج پیک مصرف بوده که به شبکه فشار وارد کرده 
اســت. در این باره، هدایت و آموزش مصرف کننده امری مهم و اساسی 

است.
وی افزود: ایجاد هماهنگی بیــن وزارت نفت، نیرو و ســازمان محیط 
زیست و ســازمان برنامه و بودجه برای اجرای قانون رفع موانع تولید و 
تشویق سرمایه گذاران برای ورود به حوزه تولید برق، مصرف بهینه گاز 
و دیگر فرآورده های نفتی در حــوزه تولید برق می تواند موجب افزایش 

بهره وری و کاهش هزینه های تولید شود.
به گفته رییس هیات مدیره سندیکای شــرکت های تولیدکننده برق 
اینکه توجه ویژه به سرمایه گذاران در حوزه برق متاسفانه تنگ نظری و 
روش های غیر قانونی و غیرحرفه ای باعث ایجاد مشکلات امروز صنعت 
برق شده است و باید در حوزه تفکر در صنعت برق طرحی نو در انداخت 

که امیدوارم محقق شود.
خوش گفتار با اشاره به قوانین و مصوبات مجلس و بعضا دولت و شورای 
اقتصاد از سال ۱۳۹۳ که وزارت نیرو پیشــنهاد دهنده آن ها بوده ولی 
کمتر آنها را اجرا کرده است، گفت: یکی مصوبه شورای اقتصاد در رابطه 
با بند و ماده ۱۳۳ قانون برنامه پنجم توســعه که تاکید دارد هر ســاله 
وزارت نیرو موظف است نرخ آمادگی و انرژی را اعلام کند. در سال های 
۱۳۹۲ و ۱۳۹۳ این اقدام انجام شد، اما وزارت نیرو پس از آن با تصویب 
مصوبه ای داخلی و اســتناد به آن، قانون و مصوبه شورای اقتصاد را اجرا 

نکرد.
وی افزود: به ناچار شــرکت های مشــمول این قانون در دفاع از حقوق 
خود، شــکایت به دیوان عدالــت اداری بردند و حکم دیــوان مبنی بر 
محکومیت وزارت نیرو صادر می شــود، اما باز هم اجرا نمی شود و هیات 
عمومی دیوان هم حکم صادر می کند که آن هم اجرا نمی شــود. با این 

وجود مشمولان همچنان امید به اجرای قانون دارند.

نیرو

وزارت نیــرو بــرای مقابله بــا مشــترکان پرمصرف، 
سیاســت اخطــار و قطــع آب را پیش گرفته اســت، 
آنطور که اعلام شده ۶ درصد مشــترکان خانگی جزو 
مشــترکان پرمصرف هســتند که در این طرح جای 

گرفته اند.
در حال حاضــر حدود ۸.۲ میلیــارد مترمکعب آب در 
بخش شــرب مورد اســتفاده قرار می گیرد که سرانه 
مصرف در ماه هــای گرم بالاتر اســت. در دو هفته اول 
تیرماه بــه دلیل افزایــش گرمای هوا شــاهد افزایش 
مصرف بوده ایم؛ بر اســاس اعــلام وزارت نیرو حدود 
۵۴ درصد مشــترکان جزو مشــترکان خوش مصرف 
به حســاب می آیند، حــدود ۴۰ درصد مشــترکان، 
پرمصرف هســتند و ۶ درصد از مشــترکان، بدمصرف 
عنوان می شــوند چراکــه مصرفی نامتعــارف دارند 
بطوریکه بخش اندکی از آنها حتی بیش از ۱۰ برابر یک 

مشترک عادی آب مصرف می کنند.

برخورد با این دسته از مشــترکان از ابتدای 
تیرماه سال جاری آغاز شــده و درنهایت در 
نیمه تیرماه به قطع آب ۹ مشترک بدمصرف 
در کلانشهر تهران منجر شــد. در این راستا 
ســخنگوی صنعــت آب بــه ایســنا گفت: 
بخش عمده ای از مشــترکان با درج اخطار 
پرمصرفی آنها در قبوض، الگوی مصرف خود 

را تغییر دادند اما تعدادی از آنها در همان شرایط قبلی 
باقی ماندند که اخطارهای لازم به آنها داده شد و نهایتاً 
آب ۹ مشــترک را در تهران به مدت پنج ســاعت قطع 
کردیم که این مســاله تاثیر مثبتی در کاهش مصرف 

مشترکان دیگر گذاشت.
فیروز قاســم زاده با بیــان این که این طرح در ســایر 
کلانشهرها نیز در مرحله صدور اخطار بوده است و اگر 
مشــترکان بدمصرف به روال مصرف خود ادامه دهند، 
ممکن اســت منجر به قطعی آب گــردد، گفت که در 

بخش اداری نیز مقررات سخت گیرانه ای در 
دستور کار قرار داده شــد که منجر به رعایت 
مصــرف گردید و بــه اهداف خوبی دســت 

یافتیم.
او با اشاره به سیاست های تشویقی و تنبیهی 
وزارت نیرو برای مشــترکان تاکید کرد: سه 
بســته مشــترک خوش مصرف، پرمصرف 
و بدمصرف وجود دارد که مشــترکین خوش مصرف 
کمتــر از ۲۰ درصد قیمت تمام شــده آب را پرداخت 
می کنند و مشترکین پرمصرف و بد مصرف با افزایش 
پلکانی تعرفه شــامل جریمه می شوند. الگوی مصرف 
برای هر مشــترک در کشــور به طور متوسط ۱۵ متر 
مکعب در ماه تعریف شــده که اگر مصــرف تا ۳۰ متر 
مکعب برسد، مشــترک جزو مشــترکان پرمصرف و 
بالای این میزان مشــترک جزو بدمصرف به حســاب 

می آید.

سخنگوی صنعت آب با بیان اینکه وزارت نیرو به دنبال 
اعمال سیاست های پیشــگیرانه برای افزایش مصرف 
آب اســت، خاطر نشــان کرد: به دنبال این هستیم تا 
ابزارهای کنترلی بیشــتری را برای پر مصرف ها لحاظ 
کنیم تا میزان مصرف آب آن هــا کاهش یابد. از طرفی 
اقدامــات در حوزه فرهنگســازی و تبیین روشــهای 
درســت مصرف آب بطور جدی دنبــال می گردد. به 
گفته وی قطعی آب بعنوان اولویت آخر است و ترجیح 
وزارت نیرو به ترغیب مردم عزیز بــرای رعایت الگوی 

مصرف است.
با این اوصاف با توجه به قیمت بالای بهای تمام شــده 
تولید هــر مترمکعــب آب و قیمت پاییــن عرضه آن، 
یارانه آب شــرب قابل توجه اســت و در این شــرایط 
دولت متحمل هزینه زیــادی برای خانه های لاکچری 
می شــود که به نظر منطقی نیســت و باید سازوکاری 

برای این مساله در نظر گرفته شود.

آب

محمدحسین سیف اللهی مقدم  احتمالاً 
تراز گازی کشور در زمستان پیش ِ رو، دچار 
اختلال شــود بنابراین اعمال اهرم فشــار 
برای کاهش اتلاف انرژی به دســت اقشــار 
پرمصرف می تواند بــه مدیریت مصرف در 

زمستان کمک کند.
 ایران به عنوان یکی از بزرگ ترین دارندگان 
منابع گازی دنیا ظرفیت بالایی برای تولید و 
حتی نقش آفرینی در بازار این سوخت پاک 
در منطقه دارد، اما در ســال های گذشته با 
توجه به رونــد افسارگســیخته مصرف در 
داخل کشــور، حتی تکمیل همــه فازهای 
پارس جنوبی نیز نتوانسته است پاسخگوی 
تقاضا باشــد، به طوری کــه هم اکنون تراز 
گازی کشور منفی شــده و مجموع تقاضا از 

عرضه گاز پیشی گرفته است.
بررســی مقــدار مصــرف و مشــترکان 
پلکان هــای مختلــف نشــان می دهد که 
امکان افزایــش قابل توجه قیمــت گاز در 
بودجه ۱۴۰۱ برای ۲ درصد از بیشــترین 
مصرف کنندگان گاز خانگــی وجود دارد. 
مصرف انرژی در ایران همیشــه با حرف و 
حدیث های فراوانی دربــاره الگوی مصرف 
همراه بوده اســت. اخیراً تفکیــک تعرفه 
مشــترکین پرمصــرف و کم مصــرف در 
اولویت سیاســت گذاری بــرای تخصیص 
یارانه انرژی و اصلاح الگوی مصرف گاز قرار 

گرفته است.
محمدرضا جولایــی مدیر دیســپچینگ 
شــرکت ملی گاز ایران، جزئیات بیشتری 
درباره برنامه وزارت نفت برای اصلاح تعرفه 
پلکان هــای گاز بیان می کند: »محاســبه 
تعرفه مشــترکان پرمصرف یــا بدمصرف 
گاز با افزایــش گازبهــا خواهد بــود. این 
تعرفه به زودی اعلام می شــود و قرار بر این 
اســت، افزایش گازبها در قبض مشترکان 
گاز طبیعی کــه الگوی مصــرف را رعایت 
نکنند، اعمال شــود و گازبها برای آن دسته 
از مشترکان که ســقف الگوی مصرف ابلاغ 
شده از سوی شرکت ملی گاز ایران را رعایت 
می کنند، به قیمت ســال ۱۳۹۹ محاسبه 

گردد.
محسن مظلوم فارســی باف مدیر پژوهش 
و فناوری شــرکت ملــی گاز ایــران، نیز با 
بیان لزوم اصلاح تعرفه هــای گاز می گوید: 
»دمای رفــاه در ایــران ۲۴ تا ۲۵ اســت، 

درحالی که در ژاپن و در عمده کشــورهای 
اروپایــی دمای رفــاه حــدود ۲۰ و زیر ۲۰ 
درجه اســت. ما به ازای همین ۴-۵ درجه 
دمای رفاه بیشــتری که تعریف می کنیم، 
هزینه گزافــی می پردازیم.« او بــا تأکید بر 
اینکه این افزایش تعرفه گاز طبیعی هم باید 
به ســبد اقتصاد خانواده چند دهک پایین 
بازگردانده شود، گفت: »یک کالای رایگان 
تا زمانی که مجانی باشد ارزشش را از دست 
می دهد، بنابراین به جای اینکه گاز را رایگان 
کنیم، بایــد از آن دهک هایــی که مقداری 
وضع درآمــدی بهتری دارنــد و همچنین 
مشــتریان پرمصرف محســوب می شوند، 
هزینــه بگیریم و در ســبد خانــواری که 
صرفه جویی می کنــد و در دهک پایین تری 

است، هزینه کنیم.«

تعرفه جدید گاز خانگی برای پرمصرف ها
طبق تصمیــم هیئت دولت در آبان ســال 
جاری، تعرفه هــای گاز بخش خانگی بعد از 
شش سال تغییر کرد و با تمرکز بر مشترکان 
پرمصرف افزایش یافت. گازبهای سه پله اول 
مصرفی هیــچ تغییری نکرده اســت. از پله 
چهارم به بعد تعرفه پلــه بعدی، ۴۰ درصد 
نســبت به تعرفه پله قبلی افزایش می یابد 
تا اینکه در پله آخر که شــامل مشــترکین 

پرمصــرف و پردرآمد می شــود. تعرفه گاز 
نســبت به تعرفه های قبلــی ۴ برابر خواهد 

شد.
هر چند که در پله آخر، تعرفه گاز مشترکان 
پرمصرف چهار برابر شده اما با توجه به اینکه 
در محاسبه قبض گاز، میزان مصرف هر پله 
در تعرفه آن ضرب و ســپس جمع می شود، 
به طور میانگین قبــض گاز پرمصرف ها در 
مدل تعرفه گذاری جدید دو تا سه برابر شده 

است.

تعرفه جدید گاز خانگی پرمصرف ها 
در دستورکار

طبق آمــار و ارقام، اصــلاح تعرفه های گاز 
خانگی در آذر ســال جــاری تأثیــر قابل 
ملاحظــه ای در اصــلاح رفتــار مصرفی 
پرمصرف ها نداشته اســت. تا قبل از مصوبه 
دولت ســیزدهم بــرای تغییــر تعرفه گاز 
خانگــی در ۲۶ آبــان، قیمت ایــن حامل 
انرژی از ســال ۹۴ تا کنون تغییر نکرده بود. 
در نتیجه شــاید برای تأثیرگذاری بر رفتار 
پرمصرف ها نیاز باشــد، دولــت چندین بار 
دیگر تعرفه گاز پرمصرف هــا )پله ۷ تا ۱۲( 
را اصلاح کند، زیرا اقشــاری که تمکن مالی 
دارند، با وجود افزایــش تعرفه ها بازهم در 
رفتار مصرفی خود تغییــری ایجاد نکردند. 

اقدام وزارت نفت در »دو تا ســه برابر کردن 
قبض گاز مشــترکان پرمصرف« و »کاهش 
۹ درصد میــزان یارانه پنهــان پرداختی به 
آن هــا« در مصوبه اخیر اصــلاح تعرفه گاز 
خانگی، هر چند اقدامی رو به جلو محسوب 
می شود اما در مقایسه با وضعیت نامطلوب 
فعلی همچنان فاصله زیادی تا رســیدن به 

حالت ایده آل دارد.

جریمه ها در عملکرد مشترکان 
پرمصرف تأثیر گذاشته است؟

هــر چنــد گام وزارت نفت بــرای اصلاح 
تعرفه گاز پرمصرف ها به صــورت حداقلی 
تعریف شــده بــود و قطعاً نیاز بــه جریمه 
بیشــتر پرمصرف ها برای کنتــرل مصرف 
آنهاســت، این سیاســتگذاری می تواند در 
رفتار مصرفی تأثیرگذار باشــد و به میزانی 
از هدر رفت مصرف انــرژی جلوگیری کند. 
چندی پیش جواد اوجی وزیر نفت، با اشاره 
به اصلاح تعرفــه گاز خانگی و بــا تمرکز بر 
مشــترکان پرمصرف گفت: »از سال ۹۴ تا 
اوایل آذر امســال برای مشترکان پرمصرف 
گاز افزایــش قیمت نداشــتیم. بــا مصوبه 
دولت، مصرف گاز برای مشــترکان سه پله 
نخست که ۷۵ درصد مشترکان و ۵۰ درصد 
مصرف گاز را شامل می شــوند نیز افزایش 

قیمتی نداشت اما برای ۲۵ درصد مشترکان 
در بخش خانگی کــه ۵۰ درصد مصرف گاز 
در این بخش را دارنــد، قیمت گاز را افزایش 

دادیم.«
وزیر نفت افزود: »در محاسبه مصرف گاز ۱۲ 
پله داریم. از پله چهارم بــه بعد، در ازای هر 
پله ۴۰ درصد قیمت گاز را برای مشــترکان 
پرمصرف افزایــش دادیــم و از این محل، 
مصرف گاز روزانه ۲۵ میلیــون مترمکعب 
کاهش یافــت. حجم انرژی ذخیره شــده 
همانند تولید یک فاز پارس جنوبی اســت 
و توانســتیم حجمی از سرمایه گذاری برای 
جبران مصــرف گاز را کاهش دهیم. قیمت 
هر متر مکعب گاز در اروپا اکنون به یک دلار 
و ۳۳ سنت رسیده است. پرمصرف های گاز، 
پارســال برای هر متر مکعــب ۴۰۰ تومان 
پرداخــت می کردند اما امــروز باید ۲ هزار 
تومــان پرداخت کننــد. در گام های بعد به 
سمت محاسبه قیمت های واقعی گاز برای 

آن ها خواهیم رفت.«

افزایش قیمت گازبهای پرمصرف ها
 به نفع کیست؟

با اصلاح پلکان های تعرفه گاز، مشــترکان 
پرمصرف خانگی و کاهش و حذف تدریجی 
یارانــه پنهان آن ها، اولاً فشــار اقتصادی بر 
همه مصرف کنندگان وارد نمی شود و اتفاقاً 
عموم مردم نه تنها از اجرای این طرح گلایه 
نکــرده، بلکه از آن اســتقبال هم می کنند. 
ثانیاً افزایش قیمت می تواند به اصلاح رفتار 
مصرفی آن ها منجر شده و بدین صورت در 

مصرف گاز صرفه جویی شود.
همانطور که می دانید در زمستان پیش ِ رو، 
ایران با کمبود گاز مواجه خواهد شد و اعمال 
اهرم فشــار برای کاهش اتــلاف انرژی به 
دست اقشار پرمصرف می تواند به مدیریت 
مصرف در زمســتان کمک کند. اگر اقشار 
پرمصرف با وجود واقعی ســازی قیمت گاز 
برای آن هــا، حاضر به اصــلاح مصرف خود 
نشدند نیز مجبور هستند، بهای واقعی آن را 
پرداخت کنند. می توان از محل این بودجه 
برای اجرای پروژه های بهینه سازی مصرف 
اســتفاده کرد. علاوه بر اصــلاح تعرفه ها، 
جهت تأثیر بر رفتار پرمصرف ها، دولت باید 
در زمینه سیاست گذاری های کلان تر برای 

استفاده بهینه از انرژی تلاش کند.

لاکچرینشینیبایارانهآب

 بازاریابی فعال دولت سیزدهم

افزایشپایدار۴۰درصدیصادراتنفتنسبتبهدولتگذشته
خریدار   اســتراتژی بازاریابی نفت ایران 
در دوره اخیر، بازاریابی فعال بوده و ایران در 
این مدت وارد بازارهایی شده است که قبلا 

تصور حضور در آنها را نداشت.
وزارت نفــت درباره فروش نفــت در دولت 
سیزدهم اعلام کرد: با توجه به شرایط بازار، 
اســتفاده از تکنیک هــای معاملاتی برای 
حفظ ســهم بازار با رعایت صرفه و صلاح و 
منافع کشــور انجام شــده و درنظرگرفتن 
تســهیلاتی در ایــن زمینــه در چارچوب 
ضوابط و مجوزهــای لازم و حســب روال 

مرسوم، امکان پذیر است.
بدیهی است بدون اطمینان از حصول منافع 
کشــور هیچ گاه برای فــروش نفت »چوب 
حراج« زده نخواهد شــد و تمامی نهادهای 
مسئول و بالادســتی در این خصوص ضمن 
نظارت و بازرســی دقیق، به صحت عملیات 

فروش نفت ایران اذعان دارند.
در شــرایط جنــگ تمام عیــار اقتصادی 
نظام اســتکبار علیه ایران عزیــز و به ویژه 
صنعت نفت، فروش و صادرات نفت کشــور 
تحت شــرایط خاص و با تلاش جهادگونه 
پرســنل خدوم صنعت نفت بدون یک روز 
تعطیلــی انجام گرفته که ثمــرات و برکات 

این تــلاش در ماه های اخیر ســبب تقویت 
بنیه اقتصــادی دولت در عمــل به تکالیف 
خود شــده اســت و امروز به حمدالله از این 
حیث کشــور نگرانی نداشــته و در آرامش 
قرار دارد. بدیهی اســت با توجــه به امکان 
سوءاستفاده دشمنان نمی توانیم هیچ یک 
از این تلاش های صورت گرفتــه و در حال 
انجام را به صــورت عمومی بیــان کنیم اما 
افزایش پایدار ۴۰ درصدی صادرات نفت از 
ماه های گذشته تاکنون و کاهش چشمگیر 
محموله هــای میعانــات گازی روی آب و 
تســویه بســیاری از تعهــدات دولت قبل، 
به خوبی مؤید فعالیت جهادگونه پرســنل 
خدوم صنعت نفت در عمل به تکالیف خود 

است.
 وزارت نفــت در دولت ســیزدهم به مدد 
به کارگیری سیاست های متنوع فروش و با 
اســتراتژی حفظ بازارهای خود در شرایط 
بی ثبات و پرتلاطم بازار نفت موفق شــده 
است صادرات خود را اســتحکام و تقویت 
نموده که اثر آن در گزارش های رسانه های 
تخصصی بین المللی حوزه نفت که ازجمله 
منابع ثانویه اســتعلام فعالیت کشورهای 
صادرکننده نفت هســتند، به کرات قابل 

مشــاهده بوده و انعــکاس یافته اســت.. 
کمااینکه بســیاری از این نهادها صادرات 
نفت ایران به بازارهای مشــخصی را که به 
آن اشاره شــد، در یک روند فزاینده مداوم 
از چند ماه گذشــته بــه این ســو ارزیابی 

کرده اند.
 میزان عرضــه و تقاضــای جهانــی نفت 
خام با توجه به سیاســت های کشــورهای 
صادرکننــده و واردکننــده، میزان رشــد 
اقتصادی و ســایر عوامل متغییــر فصلی، 
ازجملــه افزایــش تقاضا بــرای نفت خام 
سبک و شیرین با هدف بیشنه  کردن تولید 
بنزین در پالایشــگاه ها در فصل رانندگی، 
ســبب کاهش تقاضا برای ســایر انواع نفت 
خــام ســنگین و فوق ســنگین صادراتی 
تولیدکننــدگان می شــود و از همیــن رو 
باقی مانــدن در بازارهای هدف مســتلزم 
انعطاف پذیری بیشــتر جهت حفظ ســهم 

بازار است. 
جمهوری اســلامی ایران به مدد ســال ها 
تجربــه و تخصــص و در اختیار داشــتن 
پتانســیل کم نظیــر لجســتیکی، ضمن 
حضور در بازارهــای ســنتی و تأمین نیاز 
مشتریان قدیمی خود، امکان حضور در هر 

جغرافیایی از بازار جهانی نفت را دارد. 
کمااینکه در چند مــاه اخیر افزایش فروش 
نفت و میعانــات در کنار افزایــش قیمت، 
کســری ســنگین بودجه ۱۴۰۰ را جبران 
کرده و دســت دولت را در مدیریــت بازار 

ملتهب ارز، بازتر کرده است. 
چنانکــه دولــت بــرای اولین بــار در 
ســال های اخیر بــرای اداره خــود در 

ماه های نخســت ســال از بانک مرکزی 
تنخواه نگرفته است.

اســتراتژی بازاریابی نفت ایــران در دوره 
اخیــر، بازاریابی فعال بوده و ایــران در این 
مدت علاوه بر حفظ سهم بازارهای گذشته، 
وارد بازارهایی شــده اســت که قبلا تصور 
حضور در این بازارها در شــرایط تشــدید 

محدودیت ها نیز وجود نداشت.
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سردار اشتری خبر داد
تکمیلشناسنامهاراذلواوباش

فرمانده کل انتظامی کشور از تکمیل شدن شناســنامه اراذل و اوباش 
خبر داد و گفت: با اقداماتی که پلیس در برخورد با اراذل و اوباش داشته 

است شاهد کاهش جرایم خشن در کشور از ابتدای سال بوده ایم.
سردار حســین اشــتری گفت: اقدامات پلیس در خصوص شناسایی و 

برخورد با اراذل و اوباش استمرار دارد و به هیچ عنوان متوقف نمی شود.
وی با بیان اینکه پلیس از مردم مطالبــه دارد اگر در محلی فردی عربده 
کشــی و آرامش آن محل را بهم ریخت ســریعاً اطلاع دهند، افزود: هر 
زمان و هر مکانــی را که مردم به پلیس گزارش دهنــد و اعلام کنند که 
اراذل و اوباشــی امنیت و آرامش آنجــا را به هم زده اســت را فوراً ورود 

می کنیم و مأموران در صحنه حاضر می شوند.
فرمانده کل انتظامی با بیــان اینکه پلیس هرچقدر بــر اراذل و اوباش 
اشراف بیشتری داشته باشد در عمل بهتر می تواند نتیجه بگیرد، گفت: 
شناسنامه اراذل و اوباش تکمیل شده است و تمامی این افراد در کشور 

شناسایی شده اند.

اشتری در پاســخ به ســوالی مبنی بر اینکه آیا برخورد پلیس با اراذل و 
اوباش تأثیری هم در کاهش جرایم داشته یا خیر، گفت: برخورد پلیس 
بــا اراذل و اوباش بی تأثیر نیســت و ما تأثیر مســتقیم آن را در کاهش 

جرایم خشن در کشور مشاهده کرده ایم.
وی ادامه داد: جرایم خشــن از ابتدای سال تا کنون کاهش داشته است 
و در زمینه این جرایم وضعیت خوبی داریم اما همچنان معتقد هستیم 
که باید تلاش کنیم تا ســر حد امکان جلوی هرگونه جرایمی در کشور 

گرفته شود.

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری:
اعتبارساختخوابگاهویژهدانشجویانمتاهل

تامینمیشود
 وزیر علوم، تحقیقات و فنــاوری گفت:  اعتبار مورد نیاز برای ســاخت 
خوابگاه های ویژه دانشــجویان متاهل از محل درآمدهای اختصاصی و 

منابع تملک دارایی دانشگاه های کشور تامین می شود.
 محمدعلــی زلفی گل در مراســم کلنــگ زنی خوابگاه دانشــجویان 
متأهل دانشــگاه زنجان افزود: اعتبار مورد نیاز ســاخت خوابگاه های 
ویژه دانشــجویان متأهل از محل درآمدهای اختصاصی و منابع تملک 
دارایی دانشگاه های کشور تأمین می شــود و در این زمینه برنامه ریزی 

دقیق و منسجم در حال اجرا است.
وی با بیان اینکه وظیفه همه مســئولان و مدیران دانشگاهی است که 
در راستای ســاخت فضای مناسب برای اسکان دانشــجویان و امنیت 
تحصیلی قشــر جوان تلاش کنند، گفت:زلفی گل با اشاره به تأکیدات 
رهبر معظم انقلاب نســبت به افزایش جمعیت و تصویب قانون جوانی 
جمعیت و حمایت از خانواده در مجلس شــورای اسلامی، گفت: طبق 
این قانون، این وظیفه بر عهده دانشگاه ها اســت که در راستای تحقق 

این قانون قدم بردارند.

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری با تاکید بر اینکه، رؤســای دانشگاه ها نیز 
باید آرامش و آسایش دانشجویان متأهل را فراهم کنند، یادآورشد: در 
صورتی که شرایط برای دانشجویان ارشــد و دکتری فراهم شود، قطعاً 
این دانشــجویان به ازدواج به موقع ترغیب و تشویق خواهند شد و برای 
حضور این قشر جوان در کارگاه و آزمایشــگاه ها لازم است که دغدغه 

مسکن نداشته باشند.
زلفی گل افــزود: برای حضور با فــراغ بال در آزمایشــگاه ها و محل 
تحصیل، این دانشــجویان نبایــد در ایام تحصیل دغدغه مســکن 

داشته باشند.
وی با بیان اینکه اقدام دانشــگاه زنجان را در خصوص ساخت خوابگاه 
دانشــجویی متأهلین قابل تقدیر اســت، گفت: با توجه به برنامه ریزی 
های صــورت گرفته به زودی شــاهد افتتــاح ســاخت خوابگاه های 

دانشجویان متأهل در کل کشور خواهیم بود.
خوابگاه دانشجویی ورقایی دانشگاه زنجان در زمینی به مساحت ۵۵۰ 
مترمربع و زیربنای ۲ هــزار و ۲۰۰ مترمربع بــا ۳۸ واحد و پیش بینی 

اعتبار ۱۲ میلیون تومان برای هر مترمربع احداث می شود.

معاون وزیر بهداشت عنوان کرد
سرعتسرایتBA۵بیشترازاومیکرون

معاون بهداشت وزارت بهداشــت، در ارتباط با قدرت سرایت زیرسویه 
جدید اومیکرون و همچنین روند بیماری کرونا در کشــور، توضیحاتی 

ارائه داد.
 کمال حیدری، با حضور در برنامه تلویزیونــی صبح بخیر ایران، گفت: 
زیرســویه های جدید اومیکرون به ســرعت در حال انتشار هستند، به 

طوری در آمریکا و اروپا شاهد سرعت سرایت بیماری هستیم.
وی با اشــاره به کاهش حساســیت نســبت به رعایــت پروتکل های 
بهداشــتی و افزایش ترددها در ســطح دنیا، افزود: ســرعت ســرایت 
زیرسویه BA۵ خیلی بیشتر از اومیکرون است، اما قدرت بیماری زایی 

آن کمتر است.
حیدری ادامه داد: گفته می شود سرعت ســرایت زیرسویه جدید ۱.۵ 

برابر اومیکرون است.
معاون بهداشــت وزارت بهداشــت به وضعیت بیمــاری در منطقه 
اشــاره کرد و گفت: هم اکنون بیماری در کشــورهای اطراف ما به 
سرعت در حال افزایش است. به طوری که در امارات متحده عربی، 
عربستان، قطر، کویت، ترکیه و پاکستان، شــاهد افزایش موارد ابتلاء 

هستیم.
حیدری افزود: سرعت سرایت زیرسویه جدید به گونه ای است که گفته 

می شود یک فرد مبتلا می تواند ۱۸ نفر را درگیر کند.
معاون بهداشــت وزارت بهداشــت، با اشاره به سرعت ســرایت سویه 
جدید، بر اهمیت تزریق واکســن و رعایت پروتکل های بهداشــتی در 

جامعه تاکید کرد.

شهر

رئیس کانــون عالی بازنشســتگان ســازمان تامین 
اجتماعی گفت: تا قبل از شــروع کرونــا ۱۵۰ هزار نفر 
از بازنشستگان ســازمان به سفر زیارتی مشهد مقدس 
اعزام شدند و با وقفه دو ســاله مجددا اعزامها آغاز شده 

است.
علی اصغر بیات در خصوص پیشــینه طــرح کرامت 
رضوی گفت: ایــده اولیه این طرح بــر مبنای ضرورت 
توجه به مســائل رفاهی و تقویت ســلامت و نشــاط 
روحی بازنشستگان شــکل گرفت. اغلب بازنشستگان 
و مســتمری بگیران تأمین اجتماعی در ســنی به سر 
می برند که نیازمند برخورداری از مواهب ســفر بویژه 
ســفرهای زیارتی هســتند تا روح خود را جلا دهند و 
چه ســفری بهتر از ســفر زیارت امام رضــا )ع( که هر 
ایرانی آرزومند آن اســت. لذا از اواخر ســال ۱۳۹۳ تا 
قبل از شــیوع بیماری کرونا بالغ بر ۱۵۰ هــزار نفر از 

بازنشستگان را با همکاری وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی و سازمان تأمین اجتماعی به 
صورت کاملًا رایگان به مشــهد مقدس اعزام 

کردیم.
وی ادامــه داد: در ایــن طرح گســترده از 
همه ظرفیت هــای اقامتی و حمــل و نقلی 
استفاده شد و خوشــبختانه شاهد همکاری 

و عزم جمعی میان مسئولان سازمان تأمین اجتماعی، 
کانون عالی و کانون های استانی و شهرستانی بوده ایم. 
بسیاری از افراد و خانواده ها به دلیل افزایش هزینه های 
ســفر دغدغه مالی دارنــد لذا بــا اجــرای این طرح 
بازنشســتگان حداقل بگیران و افرادی که حتی یکبار 
هم به مشهد مشرف نشده بودند را از اقصی نقاط کشور 

به این سفر روانه کردیم.
وی گفت: در حــال حاضر هم پــس از فروکش کردن 

بیماری کرونــا و وقفه ای که بوجــود آمده 
دوباره مقدمات اجرای آن را فراهم کرده ایم 
و انشاالله بر اســاس هدف گذاری انجام شده 
و قول مســاعدی که مســئولان ســازمان 
داده اند تا پایان ســال تعداد قابل توجهی از 
بازنشســتگان و مســتمری بگیران را از این 
سفر ارزشمند بهره مند خواهیم کرد. فرصت 
را مغتنم می شــمارم و از یکایک دســت اندرکاران و 
مســئولانی که با همراهی خود این راه را هموار کردند 

تشکر می کنم.
رئیس کانون عالی بازنشســتگان و مستمری بگیران 
تأمین اجتماعی تاکیــد کرد: نکته بســیار مهمی که 
ضروری می دانم اشــاره کنم این اســت کــه اجرای 
طرح های کرامــت رضــوی و ســایر برنامه هایی که 
سالهاســت در حوزه های رفاهی و گردشگری و یا ارائه 

وام های ضروری، برگزاری المپیادهای ورزشی، جشن 
روز بازنشســتگان و … برگزار می شــود، هر کدام در 
جای خود مــورد مطالبه هســتند و هیچیک منوط به 
دیگری نیست. سالهاست که این خدمات ارائه می شود 
و یک شبه و خلق الســاعه نبوده اند که به اذعان برخی 
دوستان کانون عالی را از پیگیری مسائل روز و پیگیری 
مهمترین اولویت ها و درخواســت ها از جمله افزایش 

سنواتی حقوق غافل کند. 
نگاه منطقــی حکم می کنــد هر مطالبــه ای درجای 
خود پیگیری شــود و لذا دلیلی ندارد همه برنامه ها را 
معطل و منوط به تعییــن تکلیف افزایش حقوق کنیم. 
اتفاقاً بیشــترین مطالبه گری را از اولین روزهای بروز 
این چالش داشــته ایم و با اســتفاده از همه توان خود 
پیگیر این مشــکل بوده و تا حصول نتیجــه هم از پای 

نمی نشینیم.

بازنشسته

خریدار  حکایتی دیگــر از افزایش تعداد 
مبتلایان به کرونا در روزهای اخیر شــروع 
شده است، تازه داشتیم نفس هایی از عمق 
وجود برای کاهش آمارهــای مرگ و صفر 
شــدن فوتی ها می کشــیدیم که خبرهای 
ناخــوش از مبتلایــان جدیــد بــه گوش 
رســید، گویا افزایش آمار مبتلایان به کرونا 
درجهان، بر روند صعودی ابتلا در ایران نیز 

تاثیر داشته است.
 از ۱۲خردادمــاه ۱۴۰۱ کــه روز بدون 
صفر را در کشــور تجربه کردیم موجی از 
امید در دل همه رقم خورد، اما این روزها 
افزایش آمار ابتلا و روند چهار رقمی شدن 
آن به نوعی نگران کننده است چون کرونا 
گویا خیال دست برداشــتن از سر مردم 
را نــدارد و هر دفعه با یک ســازی جدید 
می تازد. پنج روز بدون مــرگ را تا امروز 
داشته ایم اما آمار مبتلایان و مرگ ناشی 
از کرونا در ایران رونــد صعودی به خود 

گرفته است.
این روزها در جهان کرونا دوباره خودنمایی 
خود را آغاز کرده اســت به طــوری که در 
برخی کشــورهای جهان رونــد صعودی 
از ابتلا و مرگ را شــاهد هســتیم و همین 
امر نگرانی بــرای مردم و مســئولان ایجاد 
کرده است و باعث شــده بخاطر تردد مردم 
به برخی از کشــورهای دنیا این مســاله تا 
حدودی در ایــران هم خودنمایی داشــته 

باشد.
 رنگ قرمز و نارنجی دوباره به نقشــه ایران 
برگشــت و روزهای ۱۳ و ۱۴ تیرماه تعداد 
مبتلایان چهار رقمی و به بــالای یک هزار 

نفر رسید و فوتی ها نیز دو رقمی شد.

افزایش تعداد مراجعان سرپایی 
در تهران

علیرضا زالی فرمانده ســتاد مقابله با کرونا 
در تهران از رشــد ۱۸ درصدی آمار عمومی 
کرونا در جهان خبر داد و گفــت: در قلمرو 
مدیترانــه شــرقی که ایــران نیــز در این 
محدوده قرار دارد ۳۶ درصد رشــد ناشی از 
ابتلا به ویروس کرونا را شاهد هستیم و این 
مسایل نشان می دهد که با امواج جدیدی از 

این ویروس روبرو خواهیم شد.
وی با بیــان اینکه اولین شــاخص تغییر در 
کرونا فرایند بیماریابی است، اظهار داشت: 
اکنون آمار مراجعان ســرپایی در کشــور 
روند صعودی دارد و رشــد ۱۳.۵ درصدی 
در تهران را شاهد هستیم و معتقدیم زمانی 
که اولین شــاخص تغییر می کند بین سه تا 
چهار هفته نیز مراجعان بیمارستانی تغییر 
خواهند کــرد پس با توجه بــه امواج جدید 
بیماری در جهان انتظار داریم در هفته های 
آینده شــاهد افزایــش مراجعان ناشــی از 

ویروس کرونا باشیم.

زالی ادامه داد: ممکن اســت شاهد کاهش 
شــهرهای آبــی و افزایش شــهرهای زرد 
باشــیم چون این نمادی از بــروز این امواج 
جدید اســت البته معتقدیم در افرادی که 
هنوز تکمیل واکسیناســیون خود را انجام 
نداده اند یا افراد مسن، افراد دارای سیستم 
ایمنی ضعیف، برخی افــراد با بیماری های 

زمینه ای مشکلاتی داشته باشند.
 از آمار ۴۰۰ نفر ابتلا به بیــش از ۲ هزار نفر 
در روز رسیده ایم و آمار فوتی ها اگرچه پنج 
روز در کشور روز بدون مرگ داشتیم اما در 
روزهای اخیر به ۱۰ نفر فوتی رسیده است و 
چهار رقمی شدن تعداد مبتلایان هم جای 

نگرانی دارد.
کرونا همچنان می تازد پس باید نگران این 
قضیه باشــیم که ممکن اســت دوباره اوج 
بگیرد و وارد پیک جدیــدی از این ویروس 
شــویم این روزها کرونا دوباره جان گرفته 
آمار مبتلایان رشــد دارد، واکسیناســیون 
کرونا در ایران رنگ کرونا را دوباره تغییر داد 
و بوی خوش زندگی به ایران برگشت اما ۱۴ 
میلیون نفری که واکســن کرونا نزدند هم 

زنگ خطری برای همه ماست.
۲۹ میلیون نفر هم هنوز واکســن دز سوم 
را نزده اند این موضوع هــم بر روند صعودی 
مبتلایان به کرونا تاثیر دارد اما اینکه مردم 
در این دوران کــه در بهترین زمــان کرونا 
قرار داریــم باید پروتکل های بهداشــتی را 
رعایت کنند و در محیط های بسته از ماسک 
اســتفاده کنند، مهمترین موضوعاتی است 
که مردم بایــد آنها را رعایــت کنند تا پیک 

دیگری را تجربه نکنیم.
بر اســاس آخرین به روز رسانی ها، بر خلاف 
هفته هــای اخیر کــه تعداد شــهرهای با 
وضعیت قرمز و نارنجی در کشــور، صفر بود 

در حال حاضر ۴ شهر در وضعیت قرمز و ۱۴ 
شهر در وضعیت نارنجی قرار گرفته اند. 

همچنین تعداد شهرهای با وضعیت زرد از 
۱۰۵ به ۱۴۲ شهر افزایش و تعداد شهرهای 
با وضعیت آبی از ۳۴۳ به ۲۸۸ شهر کاهش 

یافت. 
اما این ما هســتیم که می توانیم رنگ های 
همه شــهرها را به آبی تبدیل کنیم و کرونا 
را به تاریخ بسپاریم و هر روز شاهد رشد آمار 

مبتلایان به کرونا در کشور نباشیم.

وجود ۵0 میلیون دز واکسن ذخیره 
در کشور

ســعید کریمی معــاون درمــان وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی از 
ذخیره ۵۰ میلیون دز واکســن در کشور 
خبر داد و گفت: در حــال حاضر با وجود 
ایمنی در بیشــتر کشورها شــرایط کرونا 
مطلوب نبــوده ولــی در ایران شــرایط 

مناسب است.  
وی افزود: هفته گذشته افزایش مختصری 
در میــزان مراجعات داشــته ایــم و موارد 
تنفســی و مرتبط با کرونا شامل تمام موارد 
محتمل، مشکوک و قطعی به پنج هزار نفر و 
میزان بستری ها به حدود ۴۵۰ نفر رسیده 
بود اما آمار کاهش یافت و میزان بستری ها 

به ۳۵۰ عدد در روز رسیده است.
وی اظهار داشــت: به دلیل افزایش میزان 
مبتلایــان در کشــورهای همجــوار برای 
کنترل بیماری میزان انجام تست ها بیشتر 
شده و به همین دلیل تعداد موارد شناسایی 
افزایش یافته اســت و آمارها بالطبع بیشتر 
شــده بود ولی در حال حاضر شرایط به نظر 

نمی رسد که نگران کننده باشد.
معــاون درمــان وزارت بهداشــت اظهار 

داشــت: در ایران با انجام واکسیناســیون 
وســیع و جدی بیماری کنترل شــد. اما 
بعد از گذشــت ۶ ماه ایمنــی افت پیدا می 
کنــد. در ماههای آینــده تجمعاتی مانند 
بازگشــت حجــاح و بازگشــایی مدارس 
و مراســم مذهبی را شــاهد خواهیم بود 
و بایــد تا زمــان فروکش کــردن بیماری 
واکسیناســیون کرونا انجام شود. در حال 
حاضر که تعداد ابتلا کاهش یافته بهترین 
زمان برای افزایش ایمنی و تکمیل زنجیره 

واکسیناسیون است.
کریمی ادامــه داد:تا کنــون ۶۴ میلیون و 
۶۷۶ هــزار و ۲۹۱ نفــر دُز اول، ۵۸ میلیون 
و ۳۳ هزار و ۱۲۷ نفر دُز دوم و ۲۷ میلیون و 
۸۸۹ هزار و ۸۹۹ نفر، دُز سوم واکسن کرونا 
را تزریق کرده اند و مجموع واکســن های 
تزریق شده در کشور به ۱۵۰ میلیون و ۵۹۹ 

هزار و ۳۱۷ دُز رسید.
در شــبانه روز گذشــته ۲۸ هزار و ۶۹۵ دُز 

واکسن کرونا در کشور تزریق شده است.
وی با اشاره به جانفشــانی کادر بهداشت و 
درمــان در مهار اپیدیم کرونــا، گفت: نظام 
سلامت از ابتدای شــیوع بیمار کرونا بیش 

از ۳۰۰ شهید تقدیم کرده است.

سالمندان بیشترین و جوانان کمترین 
دز تزریقی سوم کرونا را زده اند

عباس شــیراوژن سخنگوی ســتاد ملی 
مقابله با کرونــا نیز در این باره با اشــاره 
به لزوم تزریق نوبت یادآور واکسن کرونا 
در ســال ۱۴۰۱ گفت: آمارهــای کرونا 
در روزهای اخیــر از افزایــش مبتلایان 
و فوتی های آن حکایــت دارد به همین 
منظــور وزارت بهداشــت بــر تزریــق 
دز یــادآور و رعایــت نکات بهداشــتی 

همچنان تاکید دارد.
وی اظهار داشت: این آمارها نشان می دهد 
که کرونا روند افزایشی دارد و حتی به سوی 
چهار رقمی شــدن مبتلایان به این ویروس 
پیش رفتــه و روز به روز در حــال افزایش 

است.
شــیراوژن علت افزایش آمارهای کرونایی 
در روزهای اخیــر را اینگونــه توضیح داد، 
گفت: کشــورهایی مانند امــارت، عراق و 
برخی دیگر از کشــورهای منطقــه روزانه 
۲ هزار فرد مبتلا به این ویــروس را دارند و 
با توجه به اینکه مردم ایران به این کشورها 
سفر می کنند به همین منظور زمانی که به 
ایران برمی گردند تســت های بیشتری در 
کشور گرفته می شــود و  تعداد تست هایی 
که بیشتر شــده اســت تعداد شناسایی را 

بالاتر می برد.
وی خاطرنشــان کرد: البته یکــی دیگر از 
عوامل افزایش آمار ابتلا به کرونا در روزهای 
اخیر در کشور این است که بسیاری از مردم 
هنوز ســه دز واکســن کرونا خود را انجام 

تزریق نکرده اند.
شــیراوژن ادامه داد: البته افــراد ۶۰ و ۷۰ 
سال به بالا ســه نوبت واکسن کرونای خود 
را تزریــق کرده انــد اما در ســنین جوانان 
مشاهده می شــود که تنها نوبت اول و دوم 
تزریق شده است ولی نوبت ســوم یا یادآور 
اقدامی نکرده اند و نیمــی از جمعیت جوان 

نوبت سوم را هنوز نزده اند.
وی تصریــح کرد: ۲۹ میلیون نفر واکســن 
نوبت ســوم خود را دریافت نکرده اند اکنون 
واکسیناسیون در کشــور روند نزولی دارد و 
افرادی که بیش از ۶ ماه از تزریق واکســن 
نوبت یک و دو آنها گذشــته اســت سطح 
ایمنی آنها کاهش پیدا کــرده و همین امر 

احتمال افزایش ابتلا را بالا می برد.
وی تزریــق دز یادآور واکســن کرونا را 
ضــروری دانســت و گفت: اگــر نوبت 
یادآور ۱۴۰۱ توســط افراد تزریق شود 
مشــکل زمان بندی ما حل خواهد شد و 
ســطح ایمنی دوباره ارتقــا پیدا خواهد 
کرد به همیــن دلیل تزریــق دز یادآور 
بــرای افراد بــالای ۱۲ ســال ضروری 

است.
اکنون که پس از حدود ۲ ســال و چند ماه 
از شــیوع ویروس کرونا تا حــدودی روند 
زندگی مردم عادی شــده است پس شاید 
بهترین اقدام در چنین شــرایطی رعایت 
فاصله گذاری اجتماعی، استفاده از ماسک 
در محیط های بســته، تزریــق دز یادآور 
واکسن کروناســت چون واکسیناسیون 
سراسری نشان داد که کرونا با گستردگی 
واکسیناســیون تا حدود زیــادی کنترل 
شــده و اکنون نیز باید ادامه دهنده این راه 

باشیم.

اعزام۱۵۰هزاربازنشستهتامیناجتماعیبهسفرزیارتی

 در ورزشگاه شهید شیرودی

تمهیداتپلیسبرایبرگزاریمراسمدخترانانقلاب
خریدار   معــاون عملیات پلیــس راهور 
تهران بزرگ با اشــاره به برگزاری مراســم 
دختــران انقــلاب در ورزشــگاه شــهید 
شیرودی گفت: طول خیابان مفتح به پارک 

خودروهای شخصی اختصاص داده شد.
ســرهنگ محمــد رازقــی در خصــوص 
تمهیــدات ترافیکی در ورزشــگاه شــهید 
شــیرودی برای  امروز ۲۱ تیرمــاه گفت: 
طول خیابان مفتح برای پارک خودروهای 
شــخصی و بلــوار کریمخــان و همچنین 
بخشــی از خیابــان مفتح و طــول خیابان 

طالقانی به اتوبوس ها اختصاص داده شد.
وی افزود: در ســاعت ۱۷ عصر سه شنبه و 
برابر هماهنگی های صورت گرفته، مراسم 
دختران انقلاب در مجموعه ورزشی شهید 
شــیرودی برگزار خواهد شــد و به همین 

خاطر  و بدلیــل همزمانی با بــار ترافیکی 
عصرگاهی و مهم تــر از آن بدلیل آنکه این 
مراســم در محدوده مرکزی شــهر تهران 

برگزار می شود تمهیداتی اندیشیده شد.
ســرهنگ رازقی ادامه داد: به همین دلیل 
پلیس راهور تهــران بزرگ طــول خیابان 
مفتح را به عنوان محل پــارک خودروهای 
شــخصی در نظر گرفته و کســانی که می 
خواهنــد در این مراســم شــرکت کنند از 
بعد از میدان هفت تیر  در مســیر شمال به 
جنوب و در طول خیابــان مفتح می توانند 

خودروهای خود را پارک کنند.
معاون عملیات  پلیس راهــور تهران بزرگ 
افزود: کســانی که می خواهنــد با اتوبوس 
به این محــل مراجعه کنند، طــول خیابان 
کریمخان، بلوار کریمخان از پل کریمخان تا 

میدان هفت تیر همچنین بخشی از خیابان 
مفتح و طول خیابان طالقانــی برای پارک 

اتوبوس ها در نظر گرفته شده است.
به گفته مســئول جریــان مردمی دختران 
انقلاب، جشــن بزرگ حجاب با حضور همه 
بانوان به ویژه دهه هشتادی و دهه نودی ها، 
خانــواده شــهدا و میهمانان ویــژه، همراه 
همخوانی سرود »ســلام فرمانده« با نوای 
حاج امیر عباســی، ســاعت ۱۷ امروز سه 
شنبه ۲۱ تیر در ورزشــگاه شهید شیرودی 

برگزار می شود.
بهاره جنگرودی افزود: امسال جشن بزرگ 
حجاب ۲۱ تیر در ورزشگاه شهید شیرودی 
تهران، ۲۲ تیر در رشت و ۲۳ تیر در اصفهان 
برگزار خواهدشد.وی اظهارداشت: همایش 
دختران انقلاب از دو شــبکه صدا و سیما به 

صورت زنده پخش خواهد شــد و همچنین 
در این مراســم دختران دهه هشــتادی و 
نودی حضور خواهند داشت تا جشن عبادت 

برای آنان برگزار شــود، بخــش دیگر این 
برنامه مربوط به مطالبه از مســئولان است 

تا به امر حجاب توجه شود.



خ کارآفرینی زنان کردستان به چرخش درآمد  چر

استان

سنندج-فاطمه ملایی  همزمان با بیست و هفتمین 
ســفر اســتانی رئیس جمهور و اعضای هیئت دولت به 
استان کردســتان،  معاون رئیس جمهور در امور زنان و 
خانواده به سنندج دیار فرهنگ و هنر، مهد عرفان، شهر 
خلاق موســیقی و پایتخت طلای ســرخ ایران آمد و با 

اقشار مختلف زنان دیدار کرد.
 دکتر انیسه خزعلی در جریان سفر به کردستان، اظهار 
کرد: آسیب شناسی گســترده ای در دولت سیزدهم در 
مورد زنان سرپرست خانوار صورت گرفته و موانع جذب 
اعتبار برای اشــتغال این قشــر در حال برطرف شدن 

است.
وی ادامه داد: شعار دولت سیزدهم کمک از اعتبار و توان 
مردم برای خودشان است و در اشــتغالزایی برای زنان 
سرپرســت خانوار هم باید از نیروهای جهادی و مردمی 

بهره گرفته شود.
دکتر خزعلی بیان کرد: 

یکی از مواردی که در ستاد ملی زنان و خانواده تصویب 
شده اســت صندوق ضمانت زنان سرپرست خانوار بود 

که این قشر بدون ضامن می توانند وام دریافت کنند.
وی از نهایی شــدن تدوین برنامه جامع توانمندسازی 
زنان سرپرست خانوار خبر داد و گفت: امید است تا پایان 
برنامه هفتم هیچ زن سرپرســت خانواری را در جامعه 
نداشته باشیم که توانایی تامین معیشت خود را نداشته 

باشد.
وی از تکمیــل پروژه مســکن زنان سرپرســت خانوار 
دارای ۲ فرزند معلول در کردستان خبر داد و گفت برای 
دختران بازمانده از تحصیل نیز اعتباراتی در نظر گرفته 

شده است.
معاون ریاســت جمهوری در امور زنان و خانواده گفت: 
پیگیر این هســتیم که زنان سرپرســت خانوار همگی 
تحت پوشش بیمه قرار گیرند و مراحلی از کار هم پیش 

رفته است.
دکتر خزعلی در پاسخ به مطالبه بانوان سرپرست خانوار  
برای پوشــش بیمه ای گفت: این موضوع یکی از دغدغه 
های ما است لذا به دنبال این هستیم که راهکاری برای 
این مســئله پیدا کنیم اما شــرایط اقتصادی و بودجه 

دولت فعلا این اجازه را به ما نداده است.
معاون ریاســت جمهــوری در امور زنــان و خانواده به 
مزایــای راه اندازی کســب و کارهای خانــواده محور 
گریزی زد و گفت:  مبلغ ۲۰ میلیارد تومان تســهیلات 
اشــتغالزایی به زنان کردســتانی در بخش کشاورزی 

اختصاص یافته است.
دکتر خزعلی  با تاکیــد بر حمایــت از تولیدکنندگان 
فروش محصــولات به صــورت دائمی در بــازار افزود: 
مبلغی بالغ بــر ۲۰ میلیــارد تومان تســهیلات برای 
تکمیل بازارچه صنایع دستی زنان کارآفرین در استان 
تخصیص یافته است. وی ساخت و راه اندازی خانه امن 

در راستای کاهش آســیب های اجتماعی برای زنان و 
دختران آسیب دیده و در معرض آسیب در کردستان را

ضروری اعلام کرد و گفت: این مهم به سرعت پیگیری و 
در دستور کار قرار می گیرد.

معاون ریاست جمهوری در امور زنان و خانواده در ادامه 
اختصاص ۵ میلیون تومان برای تکمیل پارک بانوان در 
سنندج، اختصاص بودجه  تکمیل پروژه زنان سرپرست 
خانوار با اولویــت فرزند معلول، اختصاص تســهیلات 
ویژه به زنان کارآفرین، حمایت از کسب و کارهای خرد 
و دانش بنیان را از جمله مصوبات ســفر هیات دولت به 

کردستان اعلام کرد.
دکتر خزعلــی در ادامه آموزش مهارت هــای زندگی، 
رعایت حقوق زنــان ، تشــکیل گروه های مشــاوره و 
راه انــدازی کلینیک حقوقــی را از جملــه برنامه  های 
کلیدی در راستای اشاعه مودت و رحمت میان زوجین 
و کاهش طلاق برشــمرد و گفت: کردســتان مهد زنان 
توانمند و مادران فرهیخته است لذا امیدواریم بانوان در 
پســت های مدیریتی و در عرصه های علمی، آموزشی 
و پژوهشــی خوش بدرخشــند و جایگاه خود را با نقش 

آفرینی مطلوب حفظ کنند
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ایلام-حســن بیگی مدیرکل راه و شهرسازی 
ایلام از تکمیل چند قطعه از طرح چهارخطه کردن 

محور ایلام-مهران تا اربعین امسال خبر داد.
عبدالله بهــادری گفــت: در محــور ایلام-مهران، 
تونلِ کیلومتر ۵ به طول ۸۴۰ متر در دست احداث 
اســت که حفاری آن به پایان رســیده و هم اکنون 
پیمانکار مشــغول کف کنی و ترانشه برداری مسیر 
رفت و برگشت این تونل و تسطیح مسیر برای عبور 

اضطراری در ایام اربعین است.
او گفت: تونل کیلومتر ۵ تا تونل دوم راه کربلا، چهار 
خطه کردن پل بزرگ این مســیر، اجرای عملیات 
لاینینگ توســط پیمانکار در تونل دوم راه کربلا و 
آماده سازی مسیر ورودی و خروجی آن برای عبور 
اضطراری در ایام اربعین از جمله کارهای در دست 
اقدام محور ایلام- مهران اســت که موجب تسهیل 

در تردد زائرین عتبات عالیات خواهند شد.
بهادری گفت: تمام تلاش راه و شهرســازی استان 
و مشــاوران و پیمانکاران این اســت که چند قطعه 
باقیمانده بزرگراه ایلام- مهران تــا اربعین تکمیل 
شــده و ســایر پروژه ها نیز برای عبــور اضطراری 

ساماندهی شوند.
 مدیرکل راه و شهرســازی اســتان بیــان کرد: ۶ 

کیلومتر )۲ کیلومتر محدوده تقاطع روســتای چم 
آب و ۴ کیلومتر محدوده روســتای بانروشان( هم 
اکنون در حال اجرای آسفالت است و تا اربعین این 
۶ کیلومتر به صورت بزرگراه تکمیل شــده و زیر بار 

ترافیک قرار خواهد گرفت.
بهادری در ادامه به ۲۰ کیلومتر عملیات آســفالت 
مسیر احداث شــده اشــاره کرد و افزود: لایه دوم 
آســفالت این ۲۰ کیلومتر در دســت اجرا است و تا 

اربعین به اتمام خواهد رسید.
او گفــت: همچنین با بهــره بــرداری از پل بزرگ 
کیلومتر ۵۶ منطقــه کنجانچم نقاط پــر حادثه و 

پیچ های خطرناک این منطقه حذف خواهد شد.

مدیر عامل شرکت گاز البرز گفت:  البرز-مظفری
در ســه ماهه اول امســال  بیش از هزار انشــعاب در 

سطح استان البرز نصب شده است.
ســیدرضا غفاریان  اظهار کرد: تا پایــان خرداد ماه 
امسال هزار و ۷۳ انشــعاب جدید در مناطق مختلف 

استان نصب شده است.
وی ادامــه داد:  از ایــن تعداد ۴۲۴ فقــره در بخش 
شهری و ۶۴۹ مورد در محیط روســتایی ۶۴۹ بوده 

است.
مدیر عامل شــرکت گاز اســتان البرز خاطرنشــان 
کرد: از ابتدای فعالیت این شرکت در استان البرز در 
مجموع ۲۸۶ هزار و دو انشــعاب نصب که ۲۳۶ هزار 
و ۲۰۸ انشــعاب در بخش شــهری و ۴۹ هزار و ۷۹۴ 

انشعاب در بخش روستایی بوده است.
وی  با بیــان اینکه  تا پایــان خرداد، ۶ هــزار و ۶۴۴  
مشترک شــهری و ۵۰۰ مشــترک روستایی جذب 
شــده، توضیح داد: با این اوصاف مجموع مشترکین 
گاز استان به ۹۳۱ هزار و ۵۴۰ مشترک رسیده است.

غفاریان مطرح کرد: بر اســاس تقســیمات کشوری 
البرز ۱۷ شهر دارد که ۱۶ شهر از نعمت گاز برخوردار 
بوده و گازرسانی به یک شــهر این استان )آسارا( در 

حال اجراست.
این مســئول با بیان اینکه امســال  در مجموع ۵۳ 

کیلومتر به شــبکه گاز البرز اضافه شده، توضیح داد: 
با این اوصاف طول شــبکه گاز البرز به ۶ هزار و ۹۰۹ 

کیلومتر رسیده است.
مدیر عامل شــرکت گاز البــرز در ادامــه از افزایش 
مصرف گاز در سه ماهه اول امســال نسبت به مدت 
مشابه در سال گذشــته خبر داد و افزود: طی ارزیابی 
صورت گرفته تا پایان خرداد مــاه در مجموع ۶ هزار 
و ۳۵۰ میلیون متــر مکعب گاز در البــرز به مصرف 
رسیده این در حالی که است که در مدت مشابه سال 
گذشته مصرف ۶ هزار و ۶۶ میلیون متر مکعب بوده 

است.
وی ادامه داد: از مشــترکین درخواســت می شود با 
توجه فرا رســیدن روزهای گرم ســال همچنان گاز 
را به صورت بهینه اســتفاده کرده و و صرفه جویی را 

سرلوحه کار خود قرار دهند.

مدیر شرکت ملی  اردبیل-افســون جبارزاده
پخش فرآورده های نفتی منطقــه اردبیل از تامین و 
ارسال نزدیک به ۵۳ میلیون لیتر نفتگاز در سه ماهه 

نخست سال جاری به نیروگاه سبلان خبر داد.
ســید حجت مدنی گفت: بــرای سوخت رســانی 
مطلوب و بی وقفه بــه این نیــروگاه آمادگی کامل 

داریم.
مدیر شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه 
اردبیل دربــاره نفتگاز بخش غیــر نیروگاهی گفت: 
مصرف نفتگاز در این بخش در بازه زمانی اشاره شده 
نزدیک به ۸۸ میلیون لیتر بوده که با آنالیز و مقایسه 
با مدت مشابه ســال قبل یک درصد افزایش داشته 

است.
مدنی با تاکید بر ضرورت مصرف بهینه ســوخت در 
بخش خانگی، گفــت: منظور از مصــرف بهینه کم 
مصرف کردن نیســت، بلکه درســت مصرف کردن 
است و به همین دلیل اگر شهروندان فقط ۱۰ درصد 

در مصرف انرژی صرفه جویی داشــته باشــند، برق 
هیچ خانه و کارخانه ای قطع نمی شود.

او ضمن تاکید بر ذخیره سازی ســوخت دوم گفت: 
قبل از شــروع فصل پاییز به همــه مصرف کنندگان 
توصیه می کنیم که ســوخت دوم را ذخیره ســازی 
کنند و در مــورد نیــروگاه نیز این اتفــاق می افتد، 
چون معمولا به دلیل عــدم صرفه جویی در مصرف 

زمستانی، دچار افت فشار گاز می شویم.

کرمانشاه-حســنافخارزاده آیین پلاک کوبی 
کرمانشــاه به عنوان جهانشــهر خلاق خوراک با حضور 
دبیرکل کمیســیون ملی یونســکو در ایران و جمعی از 

مسئولین استانی برگزار شد.
دبیرکل کمیسیون ملی یونسکو در ایران گفت : مسئولین 
کرمانشاه از چندسال پیش درخواست را مطرح کرده بودند 
که با کمک همه مدیران و دست اندرکاران و اهالی فرهنگ 
و فکر این شهر پرونده بسیار خوبی به یونسکو عرضه و این 
شهر به عنوان شهر خلاق خوراک پذیرفته شد. حجت الله 
ایوبی گفت : ما در ایران پنج شهر خلاق و جهانشهر داریم، 
شهر هایی ارزشــمند و با تجربه های گرانبها که به شبکه 

شهر های جهانی پیوسته اند.
دبیرکل کمیســیون ملی یونســکو در ایــران از تبدیل 
کرمانشاه به یک جهانشهر به عنوان یک فرصت استثنایی 
برای این شهر یاد کرد و گفت: فرصت خوب و نمادینی برای 
مردم این شهر حاصل شــده که باید از آن استفاده کنند و 
بتوانند برای جذب گردشگر بیشــتر از آن بهره ببرند. در 

حال حاضر در دنیا ۳۶ شهر دیگر به عنوان شهر های خلاق 
خوراک هستند، کرمانشاه می تواند از نام و عنوان یونسکو 
استفاده کند و از تجربه این شهر ها بهره ببرد. مدیران و مردم 
کرمانشاه باید نام کرمانشاه را با تاریخ درخشان، سابقه کهن 
و میراث باســتانی که همه ما به آن افتخار می کنیم بلند 
نگه دارند و از این روز مبارک و فرخنده برای شهر و کشور 
استفاده کنند. هرچند که کرمانشاه ده ها ویژگی مهم دیگر 
دارد، اما یکی از این ویژگی های مهم بحث تنوع غذایی آن 
اســت، چرا که خوراک نماد تاریخ کهن، فرهنگ و سبک 

زندگی یک ملت است.

ایلام

کرمانشاه

البرز

اردبیل

 مدیرکل راه و شهرسازی ایلام خبر داد

ح ۴خطه کردن محور ایلام-مهران تا اربعین   تکمیل چند قطعه از طر

 برگزاری آیین پلاک کوبی کرمانشاه به عنوان جهانشهر خلاق خوراک

هزار انشعاب جدید گاز در البرز نصب شد

وگاه سبلان در اردبیل  تامین ۵۳ میلیون لیتر نفتگاز نیر

تمدید مهلت تکمیل بانک اطلاعاتی خبرنگاران 
البرز تا آخر تیر

 البرز-مظفری  سرپرست اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان البرز از 
تمدید مهلت تکمیل و به روز رسانی بانک اطلاعات خبرنگاران، رسانه ها و فعالان 

رسانه ای استان البرز تا پایان تیر ماه خبر داد.
سعید جابری انصاری در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: در استان البرز ۳۰۶ رسانه 
اعم از محلی، سراسری، پایگاه خبری و خبرگزاری فعالیت دارد که تا کنون ۱۶۸ 

رسانه فرم های بانک اطلاعاتی خبرنگاران و فعالان خود را تکمیل و ارائه کرده اند.
وی ادامه داد: با توجه به اینکه بخش زیادی از رسانه های البرز هنوز بانک اطلاعاتی 

خود را کامل نکرده اند، مهلت تکمیل و ارائه این فرم تا آخر تیرماه تمدید شده است.
جابری انصاری گفت: بدیهی است بانک اطلاعاتی مذکور ملاک ادارات و دستگاه ها 
برای تعامل و همکاری با اهالی رسانه و خبرنگاران استان البرز است و فعالیت سایر 
افراد در حوزه خبر و اطلاع رسانی غیر مجاز است. سرپرست اداره کل ارشاد البرز 
توضیح داد: در همین راستا از مدیران رســانه های خبری دارای مجوز و فعالان 
خبری فضای مجازی درخواست می شود هر چه ســریع تر فرم های مربوطه را 

تکمیل و به معاونت فرهنگی و رسانه ای این اداره کل ارائه کنند

کسب رتبه دوم بیمه ایران شعبه قم در سطح کشور
مدیر نمایندگی بیمه ایران گفت: از نظر جایگاهی جزء ۱۶ استان کشور و از  قم 
نظر رتبه نیز در رتبه دوم قرار داریم که در تلاش هستیم این رتبه را امسال به رتبه 

نخست ارتقا دهیم.
اقدام صابری در سخنانی با اشاره به عملکرد یکساله نمایندگی بیمه ایران در استان 
قم اظهار کرد: از نظر ریالی در سال ۱۴۰۰ شمســی حدود ۳۶۰ میلیارد تومان 
پرتفوی داشــته و از این مقدار حدودا ۲۸۰ میلیارد تومان آن خسارات پرداخت 
شده هر چند که این مبلغ فقط مربوط به سهم استان قم بوده و میزان پرداختی 

کلی)سهم استان و سایر استانها( بالغ بر ۵۰۰میلیارد تومان بوده است.
وی میزان رشد حق بیمه را نسبت به سال گذشته مورد توجه قرار داد و بیان کرد: 
بیمه ایران در سال ۱۴۰۰ شمسی در مقایســه با سال ۱۳۹۹ شمسی ۴۷ درصد 
رشد کاری داشته است. مدیر نمایندگی بیمه ایران در استان قم ادامه داد: در حال 
حاضر ۱۱۰ نماینده جنرال حقیقی و حقوقی و همچنین ۴۰ نماینده بیمه عمر در 
ذیل این مجموعه فعالیت می کنند. همچنین ۴۷ پرسنل در دو شعبه بیمه ایران 

)خسارات اتومبیل و شعبه مرکزی (به فعالیت می پردازند.
وی در بخش دیگری از ســخنانش به جایگاه بیمه ایران نمایندگی استان قم در 
سطح کشور اشاره و بیان کرد: از نظر جایگاهی جزء ۱۶ استان کشور و از نظر رتبه 
نیز در رتبه دوم قرار داریم که در تلاش هستیم این رتبه را امسال به رتبه نخست 
ارتقا دهیم. صابری در ادامه به پرونده بیمه ای و پرداخت خســارت های سنگین 
در اســتان پرداخت و گفت: به عنوان مثال پرونده خسارت آتش سوزی چسب 
استحکام یکی از پرونده  های سنگین بود که حدودا معادل با ۱۰۰۰ میلیارد ریال 

برآورد خسارت داشت که خوشبختانه پرداخت شد.
این مدیر مجرب بیان کرد: در این شــرکت بیمه پرونده های سنگین مختلفی 
بخصوص در رشته دیه اتومبیل وجود دارد که حداکثر پس از صدور رای تا ۱۵روز 
کاری پرداخت می شود. وی یاد آورد شــد: یکی از پرونده هایی که شخص بیمه 
شده دچارزندگی نباتی شده بود به دلیل تعدد دیه معادل ۲میلیارد و ۶۰۰میلیون 
تومان به وی پرداخت شد. صابری به نقش شرکتهای بیمه در زمان کرونا پرداخت 
و گفت: طبق مصوبه شورای عالی بیمه کلیه هزینه ها از محل بیمه های تکمیل 
درمانی قابل پرداخت بود و در این خصوص شــرکتهای بیمه نسبت به پرداخت 
کلیه هزینه های مربوط به بیماری کرونا اقدام کردند. وی اضافه کرد: هر چند که 
طبق آمار دو سال قبل به خاطر پایین آمدن مسافرت ها میزان پرداختی تصادفات 
و بخصوص در رشته دیه با کاهش مواجه بود ولی هزینه های افرادی که دارای بیمه 

عمر و یا دارای بیمه تکمیل درمان بودند افزایش داشت.
مدیر نمایندگی بیمه ایران در پایان ضمن پیشنهاد به هموطنان به ویژه شهروندان 
قمی که نسبت به آینده خود و فرزندان در زمینه خرید بیمه های عمر و همچنین 
منازل و اموال خود را در مقابل حوادث و آتشسوزی جهت خرید بیمه آتش سوزی 

اقدام نمایند.

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان:

خانه »ایثار« در لرستان راه اندازی می شود
خرم آباد-طولابی ایسنا/لرســتان مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران 
لرستان از راه اندازری خانه ایثار در این اســتان برای نگهداری از پدران و مادران 

سالمند خانواده شهدا و ایثارگر که در خانه سالمندان بهزیستی هستند، خبر داد.
حجت الاسلام هبت الله هاشمی، در کارگروه توسعه مدیریت بنیاد شهید و امور 
ایثارگران لرستان که با حضور معاون سازمان مدیریت برنامه ریزی استان برگزار 
شد، اظهار کرد: بنیاد شهید محراب دستگاه های جمهوری اسلامی است و باید 

کمک شود که این محراب آلوده نشود.
وی با بیان اینکه در بحث تحولات اداری همه باید به دنبال تحول باشند و دو روزمان 
نباید مثل هم باشد، افزود: مجموعه بنیاد شهید همگی به دنبال ایجاد تحولات 

اداری بوده و در این زمینه نیازمند حمایت هستیم.
هاشمی به انعقاد تفاهم نامه همکاری بنیاد شهید استان لرستان با دانشگاه علوم 
پزشکی استان اشــاره کرد و ادامه داد: در راســتای راه اندازی مرکز توانبخشی با 
همکاری دانشگاه علوم پزشکی اقداماتی در حال انجام بوده و در این زمینه نیازمند 

حمایت مالی هستیم.
وی در ادامه راه اندازی خانه ایثار را نیاز جامعه ایثارگری لرستان خواند و افزود: این 
مرکز برای نگهداری از مادران و پدران شهدا که به هر دلیلی در بهزیستی نگهداری 
می شوند، راه اندازی می شود که این افراد به خانه ایثار بنیاد شهید و امور ایثارگران 

منتقل شوند.
مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران لرستان اضافه کرد: در راستای راه اندازی خانه 
ایثار، ساختمانی برای این مرکز باید در نظر گرفته شود که امکانات و نیروی انسانی 

این مرکز را خودمان تأمین می کنیم.

  مدیرعامل شرکت بهره برداری نفت و گاز کارون:

فرهنگ ایمنی باید در سازمان نهادینه شود
اهواز-  محمد مجدم مدیرعامل شــرکت بهره برداری نفت و گاز کارون 
لازمه پیشگیری از حوادث را لزوم نهادینه شــدن فرهنگ ایمنی در سازمان و 

اعتقاد قلبی کارکنان به اهمیت موضوع ایمنی برشمرد.
مهندس حسن شهرویی در جلسه ماهیانه HSE شرکت بهره برداری نفت وگاز 
کارون که با حضور مدیران، رؤسای ادارات ستادی، فنی و عملیاتی این شرکت و 
همچنین نماینده بهداشت و درمان صنعت نفت اهواز برگزار گردید، از ایمنی، 
بهداشت و محیط زیست به عنوان حوزه ای بســیار مهم نام برد و اظهار داشت: 
رعایت دستورالعمل های HSE در ســازمان نیازمند اعتقاد کارکنان به این 
مقوله و جاری سازی فرهنگ ایمنی در سازمان و همچنین تعامل کلیه بخش ها 

ی ستادی، عملیاتی و پیمانکاران می باشد.
مدیرعامل شــرکت نفت و گاز کارون با ذکر این مطلب که این شرکت در حوزه 
محیط زیست اقدامات خوبی انجام داده است ، گفت: حفاظت از محیط زیست 
یک وظیفه همگانی است و در شرکت کارون فعالیت های محیط زیستی قابل 
توجهی صورت پذیرفته، که البته کافی نیست و باید ادامه یابد ، و با توجه به برنامه 
ریزی صورت گرفته برای افزایش تولید، ضرورت دارد در میزان گارســوزی و 
پســاب خروجی نمکزدایی ها کنترل لازم در راستای صیانت از محیط زیست 
انجام گردد.مهندس شهرویی با تاکید بر لزوم توجه به سلامت کارکنان و خانواده 
آنان ، گفت : موضوع بهداشــت و ارتقاء کیفیت آب شرب واحدهای عملیاتی و 
مناطق مسکونی ســازمانی در دســت پیگیری اســت که با توجه تاکیدات 
مدیرعامل مناطق نفتخیز جنوب، پیش بینی می گردد این موضوع در آینده 

نزدیک اجرایی گردد.

  اصفهان-مریم مومنی  در راستای صادرات میلگرد 
آجدار به کشــور آلمان، بــا تایید تعــداد ۲۱۰ نمونه ذوب 
ارسالی ذوب آهن اصفهان به آلمان، این شرکت گواهینامه 

همولوگیشن را دریافت کرد.
ذوب آهن اصفهان به عنوان اولین تولید کننده فولاد در ایران، 
با دارا بودن استانداردها و گواهینامه های گوناگون و بر پایه 
شعار دیرینه با اطمینان بسازید، در کنار تامین نیاز داخلی، 
مرزهای بین المللی را نیز برای صادرات به بیش از بیســت 
کشور جهان درنوردیده است و این افتخارآفرینی ها سبب 
شــد شناســنامه صنعت فولاد ایران به عنوان تنها شرکت 
ایرانی، در تاریــخ هفتم تیرماه گواهینامه همولوگیشــن 
را برای صــادرات محصول میلگرد آجدار به کشــور آلمان 
دریافت کند. مدیر کیفیت فراگیر ذوب آهن اصفهان در این 
باره گفت: با توجه به مطالعه بازار و نیازســنجی انجام شده 
جهت صادرات به کشــور آلمان، محصولات میلگرد آجدار 
مطابق استاندارد DIN۴۸۸ در دســتور تولید قرار گرفت، 
بنابراین با نماینده ممیزی و تایید کننده نهایی محصول مطابق 

این اســتاندارد، جهت انجام ممیزی و ارزیابی شرایط فنی و 
فرایندهای سازمان با الزامات اســتاندارد های ISO۹۰۰۱ و 
DIN۴۸۸ از انتهای ســال ۹۹ هماهنگی های لازم به عمل 
آمد. محمد صدری افزود: در این خصوص برای مهیا شــدن 
شــرایط ممیزی، با هماهنگی مدیریت های مرتبط پس از 
تولید، کنترل و بازرســی کیفی شمش و محصولات، نمونه 
های مختلف از میلگردهای آجدار ســایز ۱۲ )۶۰ نمونه از ۳ 
ذوب(، سایز ۲۰ )۲۵ نمونه از یک ذوب(، سایز ۲۵ )۵۰ نمونه 
از ۲ ذوب، و سایز ۳۲ )۷۵ نمونه از ۳ ذوب( جمعا" ۲۱۰ نمونه 
جهت انجام آزمون های آنالیز شیمیایی، خواص مکانیکی، 
تست خســتگی و اندازه گیری های مربوط به هندسه آج از 
این محصولات تهیه و به آزمایشگاه کشور آلمان ارسال شد 
و خوشبختانه نتایج حاصل از انجام آزمون های مورد نظر بر 

روی نمونه ها مورد تایید قرار گرفت.
مدیر کیفیــت فراگیــر ذوب آهن اصفهــان تصریح کرد: 
همچنین تمــام فرایندهــا و دســتورالعمل های مرتبط 
 ISO( شــرکت مطابق با الزامات سیستم مدیریت کیفیت

۹۰۰۱:۲۰۱۵( مورد بررسی و ممیزی قرار گرفت که نهایتاً 
منجر به صدور گواهینامه جهت محصــول میلگرد آجدار 
مطابق با استاندارد DIN۴۸۸ شد. مدیر بخش فولادسازی 
ذوب آهن اصفهان نیز در ادامه گفــت: مطابق با گواهینامه 
همولوگیشــن برای محصــولات B۵۰۰B )نوعی میلگرد 
آجدار(، بر اساس دستورالعمل موجود در فولادسازی برای 

این مارک، تعداد هشت ذوب مطابق با شرایط در نظر گرفته 
شد. در ادامه برای تهیه این ذوب ها، با توجه به کیفیت بالای 
آنها از قراضه خالص و چدن با شرایط فنی مناسب استفاده 
شد و همچنین کنورتورها با لکُدهای مناسب انتخاب شد و 
در تهیه این ذوب ها نیز از آنالیز اکســپرس مناسب استفاده 

شد.

اصفهان

در راستای صادرات میلگرد آجدار به کشور آلمان؛

ذوب آهن اصفهان گواهینامه همولوگیشن دریافت کرد
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معاون برنامه ریزی و سرپرست معاونت امور شعب و مناطق مطرح کرد
جهشچشمگیرشاخصهایعملکردیبانک

سینادرپایانسال1400
معــاون برنامه ریــزی و سرپرســت معاونت 
أمور شــعب و مناطق بانک ســینا، از جهش 
چشمگیر شــاخص های عملکردی این بانک 
طی سال ۱۴۰۰ در مقایسه با دو سال قبل از 

آن خبر داد.
به گزارش روابط عمومی بانک ســینا، حمداله 
جمالــی خاطرنشــان کرد: بررســی وضعیت 
عملکردی و گزارش های مالی منتشــر شده حاکی اســت این بانک از 
حیث رشد میزان منابع در دو ســال منتهی به پایان سال ۱۴۰۰ روند 
صعودی را طی کرده به نحوی که مانده منابع در پایان ســال ۱۴۰۰ با 
رشد ۱۰۹ درصدی در مقایسه با ســال ۹۸، به ۴۶۷ هزار میلیارد ریال 

رسیده است.
وی افــزود: عملکرد بانک ســینا در بخــش مصارف نیز با رشــد ۱۲۱ 
درصدی همراه بوده به طوری که در پایان ســال ۱۴۰۰ در این عدد به 

حدود ۳۷۱ هزار میلیارد رسیده است.
وی رشد ۲.۳ درصدی نســبت مصارف به منابع در پایان سال ۱۴۰۰ را 
نسبت به دو سال قبل، حاصل عملکرد تحسین برانگیز بانک دانست که 

توانسته جایگاه چهارم را در بین بانک های خصوصی به ارمغان آورد.
جمالی، رشــد ســودآوری ۳۵۶ درصدی بانک در پایان ســال ۱۴۰۰ 
نســبت به دو ســال گذشــته را نقطه عطفــی در عملکــرد و حاصل 
پیاده سازی برنامه  ها و سیاســت های مدون و منسجم برشمرد و گفت: 
این دســتاورد می تواند زمینه ســاز ثبات و تداوم درآمدزایی بانک در 

سال های آتی باشد.
معــاون برنامه ریــزی بانک ســینا با اشــاره به رشــد ۲۱۸ درصدی 
تعهدات صادره بانک خاطرنشــان کرد: در حوزه تعهــدات و در میزان 
ضمانت نامه های صادره، این بانک در جایگاه هفتم بانک های خصوصی 
و از لحاظ صدور اعتبارات اســنادی در پایان سال ۱۴۰۰ در رتبه پنجم 
بانک های خصوصی جای گرفته اســت. در مجموع نیز در حوزه میزان 
تعهدات صادره با رشــد حدود ۲۱۸ درصدی، میــزان تعهدات صادره 
بانک سینا در پایان اســفند ۱۴۰۰ معادل ۱۶۶ هزار میلیارد ریال بوده 

است.
وی در تشــریح چگونگی دســتیابی به این موفقیت اظهار داشت: این 
بانک در اجرای برنامه های دقیق با محوریــت تحقق اهداف بلندمدت 
اقتصاد مقاومتــی و در چارچوب قوانین نظام پولی و بانکی کشــور و با 
بهره گیری از تجارب داخلی با رویکردی هوشــمندانه توانسته رسالت 

خود را به انجام برساند.

برگزاریهشتمیندورهجشنواره
سالانه»بانکمحبوبمن«باحضوربانکشهر

با هدف بهبود ســطح کیفی خدمات بانکی، 
آگاهــی مدیران شــبکه بانکــی از نیازهای 
شــهروندان و بهبــود ارتباط مشــتریان با 
بانک هــا؛ هشــتمین دوره جشــنواره بانک 
محبــوب من با حضــور بانک شــهر در حال 

برگزاری است.
به گزارش روابط عمومی بانک شهر، جشنواره 
»بانک محبوب مــن«، به عنوان یکــی از برنامه های اصلی و رســمی 
بانک ها، هرســاله در قالب یک نظرســنجی اینترنتی برگزار می شود و 
مشتریان شبکه  بانکی به سوالات مهم در خصوص خدمات بانکی پاسخ 
می دهند. مشتریان با پاســخ دادن به سؤالات مطرح شده، دیدگاه خود 
را در خصوص خدمات شبکه بانکی کشــور اعلام کرده و در پایان، بانک 
برتر یا محبوب ترین بانک های کشــور از دید مشتریان انتخاب خواهند 

شد.
بر این اســاس، ایجاد فرصتی برای نظــر دادن مشــتریان بانک ها در 
خصوص خدمــات با یک جامعه آمــاری بالا، ارتباط بی واســطه میان 
مدیران ارشد بانک ها و مشتریان، افزایش رضایتمندی مشتریان با آگاه 
کردن مدیران بانکی کشــور از نظرات مردم، فرصت بیشتر دیده شدن 
دیدگاه های مشــتریان در فرآیندهای تصمیم گیری نظام بانکداری، 
ایجاد فضای رقابتی ســالم میان بانک های کشــور و ... از دیگر اهداف 

جشنواره سالانه بانک محبوب من است.
لازم به یادآوری است، در هفتمین دوره جشنواره سالانه بانک محبوب 
من، بانک شهر همانند دوره های قبل در میان پنج بانک محبوب کشور 

قرار گرفت.
 بر این اساس مشتریان و علاقه مندان به بانک شهر می توانند با شرکت 
https://festival.banki. :در نظرسنجی این دوره جشنواره به نشانی
ir و انتخاب بانک شهر به عنوان بانک محبوب خود، از جوایز ارزنده این 

جشنواره بهره مند شوند.

مدیرعامل بانک کارآفرین:
قرضالحسنه؛بستریمناسببرایتوسعه

کارآفرینیاست
احمــد بهارونــدی با اشــاره به آغــاز دومین 
دوره جشــنواره حســاب های قرض الحسنه 
نیک آفریــن، بــر ترویــج فرهنگ ســخاوت 
و بخشــندگی در جامعــه تاکیــد کــرد و 
قرض الحســنه را یک الگوی مهم در ســبک 

زندگی ایرانی - اسلامی دانست.
به گــزارش روابط عمومی بانــک کارآفرین، 
دکتر احمد بهارونــدی در گفت و گو با خبرنگار واحــد ارتباطات، به 
آغاز دومین دوره جشــنواره حســاب های قرض الحسنه نیک آفرین 
اشــاره کرد و گفت: از ســال گذشــته  با اجرای طرح حســاب های 
قرض الحســنه نیک آفریــن و افتتاح حســاب قابل توجه از ســوی 
مشــتریان محترم، طرح های تســهیلاتی  بانک نیز افزایش یافت به 
نحوی که توانســتیم با ارائه انواع تســهیلات از جمله فرزند آوری، 
ازدواج، کمک  هزینــه تحصیلــی و تســهیلات حمایــت از تولید، 
گام های موثرتری در ترویج فرهنگ قرض الحســنه در جامعه و رفاه 

بیشتر شهروندان برداریم.
بهاروندی بــا تاکید بر اینکه قرض الحســنه بســتری مناســب برای 
توسعه کارآفرینی اســت، ترویج این مهم را اشــاعه فرهنگ سخاوت و 
بخشــندگی در جامعه دانست و افزود: قرض الحســنه یک الگوی مهم 
در سبک زندگی ایرانی- اسلامی به شــمار می آید و مشارکت مردم در 
طرح های قرض الحس نه بانک کارآفرین نیز موجب شــده است تا امور 
نیکوکارانه دیگری از جملــه تامین هزینه جهیزیه برای نوعروســان، 
ساخت مسکن روستایی، تاسیس مدرســه، تامین تجهیزات پزشکی 
برای بیمارســتان های مناطق محروم و همچنین اعطای تســهیلات 
قرض الحسنه اشــتغال زایی، حمایت از شــرکت های دانش بنیان و ... 
هم توسط بانک کارآفرین در راستای ایفای مسئولیت اجتماعی انجام 
شود.گفتنی اســت دومین دوره جشنواره حســاب های قرض الحسنه 
بانک کارآفرین از یکم تیرماه آغاز شــده اســت و تا پایان شــهریورماه 
سال جاری ادامه خواهد داشت.مشــتریان محترم می توانند با افتتاح 
حساب قرض الحسنه نیک آفرین، علاوه بر بهره مندی از اجر معنوی این 
اقدام نیکوکارانه، در قرعه کشی میلیاردها ریال جوایز نفیس نقدی نیز 

شرکت کنند.

بانکقرضالحسنهمهرایرانبهباشگاه۱۰۰هزار
میلیاردیهاپیوست

دکتر »روح الله قاسمیان« در جمع خبرنگاران گفت: منابع بزرگ ترین 
بانک قرض الحسنه کشور از مرز ۱۰۰هزار میلیارد تومان عبور کرد.

به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ایران، دکتر »روح الله 
قاسمیان«، مشــاور مدیرعامل و رئیس اداره کل روابط عمومی و امور 
مشــتریان بانک در جمع خبرنگاران گفت: با اســتقبال گسترده مردم 
از بانکداری قرض الحسنه و اشــاعه این فرهنگ الهی در جامعه، منابع 
بزرگترین بانک تخصصی قرض الحسنه کشور از مرز ۱۰۰هزار میلیارد 

تومان گذشت.
وی گفت: رشــد منابع این بانک در ســال های گذشــته بیشتر از رشد 
نقدینگی بوده که معنای آن افزایش سهم بانک قرض الحسنه مهر ایران 

از بازار پولی بانکی کشور است.
قاسمیان همچنین اظهار داشت: نخســتین بانک قرض الحسنه کشور 
در طول ۱۵ ســال فعالیت خــود، ۱۲ میلیون و ۲۴۵هــزار فقره وام به 

ارزش ۱۶۶هزار میلیارد تومان پرداخت کرده است.
وی درباره تعداد مشــتریان بانک قرض الحســنه مهر ایران گفت: این 
بانک با جذب بیــش از ۱۲ میلیــون و ۷۰۰هزار نفر مشــتری، خوش 
حساب ترین مشتریان شبکه بانکی کشور را در اختیار دارد، زیرا نسبت 
مطالبات به مصارف این بانک کمتر از نیم درصد بوده و در شبکه بانکی 
بهترین عملکرد به شمار می رود.قاســمیان اظهار کرد: از جمله دلایل 
اقبال مردم به بانک قرض الحسنه مهر ایران، فعالیت این بانک در حوزه 
قرض الحسنه اســت؛ به طوری که وام های پرداختی این بانک همگی 

قرض الحسنه بوده و کارمزدی بین صفر تا حداکثر ۴ درصدی دارد.
رئیس اداره کل روابط عمومی و امور مشتریان بانک قرض الحسنه مهر 
ایران افزود: این بانک با پیشــتازی در ارائه خدمات غیرحضوری، زمینه 
تسهیل شــدن فرآیند دریافت خدمات را برای مشــتریان فراهم کرده 
است. مواردی همچون افتتاح حســاب آنلاین، درخواست وام آنلاین، 
کارت هدیه آنلاین، احراز هویت آنلاین ســجام و سفته الکترونیکی از 

جمله خدماتی است که این بانک به شبکه بانکی معرفی کرده است.
وی در همین رابطه افزود: در دوره مدیریت جدید، بهبود زیرساخت ها 
و تکمیل ســامانه های حوزه فناوری اطلاعات از جمله مواردی اســت 
که در دســتور کار قرار گرفته است. ارائه پیشــخوان )شعبه مجازی( و 
سفته الکترونیکی نیز در همین راســتا و برای تکمیل زنجیره خدمات 

الکترونیکی بانک صورت گرفته است.
قاســمیان در بخــش دیگری از ســخنان خــود بر پیگیــری جدی 
سیاســت های نهادهای بالادســتی همچون وزارت اقتصــاد و بانک 
مرکزی از سوی بانک قرض الحســنه مهر ایران تأکید کرد و گفت: این 
بانک با تســهیل شــرایط پرداخت وام تا کنون بیش از ۱۵۰هزار فقره 
وام بدون ضامن به متقاضیانی که شــرایط دریافت این وام را داشته اند 

پرداخته است.

وی در همین رابطه افزود: این بانک در راستای عمل کردن به فرمایش 
مقام معظم رهبری )مد ظله العالی( و سیاســت های حمایتی از بنیان 
خانواده، تا کنون بیش از ۸۱۰۰ فقــره وام فرزندآوری به ارزش تقریبی 
۳۱۲۰ میلیارد ریال پرداخت کرده است. تنها در سه ماهه نخست سال 
۱۴۰۱ بیش از ۸۵۰۰ فقره وام ازدواج بــه ارزش بیش از ۱۱هزار و ۴۰۰ 
میلیارد ریال پرداخت کــرده و تعداد کل وام هــای ازدواج پرداختی از 
ســوی این بانک به ۳۸۴هزار فقره و مبلغ ۸۷هزار و ۶۰۰ میلیارد ریال 
می رسد.روح الله قاسمیان با اشــاره به تورم و مشکلات اقتصادی ایجاد 
شــده بر اثر تحریم های اســتکبار جهانی بیان داشــت: وجود تورم در 
جامعه باعث شده که دریافت وام، یکی از بهترین روش ها برای پیشرفت 
مالی مردم باشــد، زیرا با دریافت وام، دیگر به پرداخت پول یک جا برای 

خرید مسکن، خودرو، کالاو... نیازی نیست.
وی افزود: در گذشــته سقف وام قرض الحســنه برای اشخاص حقیقی 
۵۰ میلیــون تومان بود کــه با توجه به شــرایط اقتصــادی جامعه، از 
میزان کارآمدی آن نسبت به گذشــته کاسته شده و مشکلات کمتری 
را حل می کرد.رئیــس اداره کل روابط عمومی و امور مشــتریان بانک 
قرض الحسنه مهر ایران ادامه داد: با پیگیری های صورت گرفته توسط 
مدیران محتــرم بانک های قرض الحســنه در بانک مرکــزی و وزارت 
اقتصاد و با هدف گره گشایی از مشکلات آحاد جامعه، این مبلغ به ۲۰۰ 

میلیون تومان با دوره بازپرداخت حداکثر ۶۰ ماهه افزایش پیدا کرد.
وی افزود: همچنین سقف وام اشتغال زایی برای کسب وکارهای خرد و 
کوچک، اعطایی به اشــخاص حقوقی نیز به مبلغ ۵۰۰ میلیون تومان و 

دوره بازپرداخت حداکثر ۸۴ ماهه افزایش یافت.
رئیس اداره کل روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ایران گفت: این 
بانک با هدف بهبود و ارتقای عملکرد خود در سال ۱۴۰۱ نسبت به سال 
گذشته، مجامع عمومی صف و ستاد را به صورت فصلی برگزار می کند. 
مجمع عمومی صف و ستاد بانک با هدف توسعه فرهنگ پاسخگویی در 
تمام لایه های اجرایی بانک، برای بررسی وضعیت همه مدیریت شعب 
بانک قرض الحسنه مهر ایران در سراسر کشور برگزار می شود و مجمع 

بعدی )مربوط به تابستان ۱۴۰۱( در مهر ماه برگزار خواهد شد.
وی ادامه داد: همچنین مدیریت شــعب هر یک از استان ها نیز مجمع 
عمومی صف و ســتاد اســتان خود را برگزار می کند و بررسی جزئی تر 
درباره عملکرد شــعب اســتان و تصمیم گیری دربــاره آن در مجمع 

استانی انجام خواهد شد.
قاســمیان اظهار کرد: در پایان جلســه مجمع عمومی صف و ستاد نیز 
از اســتان های برتر تقدیر و تشــکر صورت گرفت که مدیریت شــعب 
استان های خوزستان، اصفهان، هرمزگان و بوشــهر به ترتیب بهترین 

عملکرد را در بین مدیریت شعب استان های مختلف کشور داشتند.

درخواستصدورگواهیتمکنمالی
درهمراهبام

در نســخه جدید »همراه بام« بانک ملی ایران، امکان ثبت درخواست 
صدور گواهی تمکن مالی برای کاربران فراهم شد.

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، در نســخه جدید این سامانه 
تحت سیستم عامل اندروید ویرایش ۳.۴.۱.۱۰۹  محیطی فراهم شده 
که مشتری پس از ورود، پذیرش دســتورالعمل مربوطه و پر کردن فرم 

آن، درخواست صدور گواهی تمکن مالی را ارایه کند.
گواهی تمکن مالی، ســندی معتبر و رسمی اســت که در بانک صادر و 
در آن موجودی انواع حساب ها درج می شــود. نوع گواهی تمکن مورد 
درخواست شامل گردش حساب یا آخرین موجودی حساب، بازه زمانی 
گردش حساب، شماره حساب مشــتری و... مواردی است که متقاضی 
درخواست این گواهی باید آن را در ســامانه بام اظهار کند.همچنین در 
نسخه جدید بارگذاری شــده بام، امکان اضافه کردن حساب مشترک 

نیز میسر و مشکل انتقال چک های صیادی رفع شده است.
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در یک گفت وگوی کارشناسی بررسی شد

نسخهکارشناسیبرایمهارپولسرکش

خریدار  یک کارشناس بانکی، شرط تداوم روند 
کاهشی در نرخ رشــد نقدینگی را در ساماندهی 
کســری بودجه و نظارت بــر بانک ها بــا تقویت 
دســتگاه نظارتی بانک مرکزی از طریق تصویب 

قانون جدید بانک مرکزی اعلام کرد.
علی ســعدوندی، دربــاره تغییرات روند رشــد 
نقدینگــی در دو ماهــه ابتدایی ســال جاری 
اظهار کرد: اینکه در چند ماه گذشــته نرخ رشد 
نقدینگی و پایه پولی مقداری کاهش پیدا کرده، 
درست اســت اما باید به این نکته توجه کرد که 
براساس آمار پولی منتشر شــده در اردیبهشت 
ماه، پایه پولی در این ماه افزایش یافته و باید دید 
که در خردادماه هم این آمار افزایشــی اســت یا 

خیر؟ 

سختگیری برای رشد نقدینگی نشده است
وی افزود: طی چهار سال گذشــته که نرخ رشد 
بالایی در تــورم، نقدینگی و پایــه پولی صورت 
گرفت، برای مدتــی این متغیرهــا کاهش پیدا 
کردند اما رونــد صعودی در آن ها دوباره شــروع 
شــد. بنابراین، در حال حاضر بایــد دید که چه 
میزان انگیزه و جدیت در بانــک مرکزی و دولت 
وجود دارد تا نقدینگی و تــورم کاهش پیدا کند  
و اکنون نمی توان قضاوت خاصــی در این زمینه 

داشــت. در کل اگر اقدام موثری انجام شود، باید 
نرخ سود بین بانکی تغییرات قابل ملاحظه ای کند 
که اینگونه نیســت و فعلا سخت گیری خاصی در 

کنترل نقدینگی صورت نگرفته است. 
ســعدوندی ادامه داد: دولت قبلــی در ماه های 
پایانی ســال تصمیم به افزایش نقدینگی گرفت 
که استراتژی اشتباهی بود و این رشد در چند ماه 
ابتدایی دولت فعلی نیــز ادامه یافت و طبیعی بود 
که اکنون مقداری کاهش یابد امــا مهم تر از این 
کاهش، رسیدن نرخ رشد نقدینگی و پایه پولی به 

زیر ۲۰ درصد است. 

شروط نرخ رشد کمتر از 20 درصد
 برای نقدینگی 

این کارشناس اقتصادی شروط رسیدن نرخ رشد 
نقدینگی و پایه پولی به زیر ۲۰ درصد را برشمرد 
و گفت: نخستین شرط، به سامان رسیدن کسری 
بودجه دولت است که تدبیر خاصی در این زمینه 
دیده نمی شود اما امید است که کسری بودجه به 
ســامان برســد. نظارت بر نظام بانکی نیز دومین 
شــرط اســت که در این زمینه باید قانون جدید 
بانک مرکزی به تصویب برســد، زیرا، سختگیری 
در نظام بانکی دیده نمی شــود و نظــام مقرراتی 
کشــور مدافع ناظر بانکی نیســت؛ این روند باید 

تغییر کند تا دســتگاه نظارتی بانــک مرکزی از 
پشتوانه لازم برخوردار شود. 

آمار بانک مرکــزی از متغیرهای پولــی و بانکی 
نشان می دهد که حجم نقدینگی به ۴۸۲۳ هزار و 
۲۹۰ میلیارد تومان رسیده و نسبت به اسفندماه 
ســال گذشــته معادل ۰.۲ درصد کاهش یافته 

است. 
همچنین، در آمار اردیبهشــت ماه بانک مرکزی 
حجم نقدینگــی از ۴۹۰۰ هزار میلیــارد تومان 
عبور کرد که نســبت به پایان سال ۱۴۰۰ معادل 
۲.۳ درصد افزایش یافته و در مقایســه با رشــد 
متغیــر مذکور در دوره مشــابه ســال قبل )۳.۶ 
درصد( به میزان ۱.۳ واحد درصد کاهش نشــان 
می دهد. علاوه بر این، نرخ رشد ۱۲ ماهه نقدینگی 
در اردیبهشــت ماه ۱۴۰۱ معــادل ۳۷.۳ درصد 

بوده است.
رشــد پایه پولــی نیــز در ۱۲ ماهــه منتهی به 
اردیبهشت ماه سال ۱۴۰۰ به ۳۰.۵ درصد رسید 
که پایه پولی در پایان اردیبهشت ماه سال ۱۴۰۱ 
)معادل ۶۴۳۲.۱ هــزار میلیارد ریال( نســبت 
به پایان سال ۱۴۰۰، رشــدی معادل ۶.۵ درصد 
داشته که در مقایسه با رشد متغیر مذکور در دوره 
مشابه سال قبل )۷.۴ درصد( به میزان ۰.۹ واحد 

درصد کاهش یافته است.

خریدار  در مجمع عمومی ســالانه شــرکت 
معدنی و صنعتی چادرملو که روز شــنبه ۱۸ تیر 
ماه در ســالن تلاش تهران برگزار شد تعدادی از 
ســهامداران حقیقی از کمک های کچاد  در قالب 
مســئولیت اجتماعی انتقاد کردند که با پاســخ 
صریح مدیر عامل شــرکت و دفاع هیات رئیســه 
مجمع که متشکل از سهامداران حقوقی و اصلی 

شرکت بود مواجه شدند . 
مهندس تقــی زاده گفت: بنگاههــای اقتصادی 
علاوه بر  برنامه ریزی و تــلاش در جهت افزایش 
سود آوری برای سهامداران ، وظیفه  مهم دیگری 
نیز بر عهــده دارند و آن توجه به توســعه مناطق 
حوزه فعالیت و حل مشــکلات زیر ســاختی آنها 
اســت .وی افزود:  وقتی یک مجموعــه  معدنی و 
صنعتی با فعالیت خود بخشی از منابع  حیاتی یک 
منطقه را تحت تاثیر قرار می دهد و باری مضاعف 
بر امکانــات رفاهی و اجتماعی آنهــا از جمله راه، 
مراکز بهداشــتی و درمانی، آموزشی و فرهنگی ، 
محیط زیست و منابع زیر زمینی تحمیل می کند 
مکلف است بخشی از این تسهیلات و امکانات را، 

خود تامین کنند .
مدیر عامل چادرملو ضمن عــذر خواهی از مردم 
نجیب و صبور اردکان، بهاباد و یزد بخاطر تحمل 

برخی نارســایی ها و پیامدهای ناشی از فعالیت 
این شــرکت معدنی و صنعتی، از حمایتهای بی 
دریغ مــردم ، نماینــدگان مجلس و مســئولین 
استان یزد تقدیر و تشــکر کرد و گفت: همه چیز 
را نباید از جنبه ســود آوری دید بلکه  مهمترین 
مسئله نگاه انسانی داشــتن به مسائل و مشکلات 
جامعــه و کمک به رفــع موانع و کمبودهاســت 
، اینکه انتظار داشــته باشــیم دولت بــه تنهای 
این معضــلات را مرتفع کند  امکان پذیر نیســت 
پس ما در قبال آنها مســئول هســتیم کما اینکه 

در تمام بحرانهای ناشــی از حوادث غیر مترقبه، 
چادرملو پیشــگام بوده اســت و به یاری مردم و 
آسیب دیدگان شتافته . این سخنان بشدت مورد 
استقبال و تشویق حاضران و اعضای هیات رئیسه 
مجمع قرار گرفت . مهنــدس تقی زاده  همچنین 
از سهامداران عمده شــرکت و تمامی سهامداران 
حقیقی که همواره حامی طرح هــا و برنامه های 
شرکت معدنی و صنعتی چادرملو بوده اند تقدیر 
و تشــکر کرد .و اظهار امیدوار نمود این حمایتها 

همواره تداوم داشته باشد . 

ماهان

ششــمین دوره ممیزی عملکرد 
ایمنی، بهداشت، محیط زیست 
و انــرژی)HSEE ( واحدهــای 
تابعه ایمیدرو در شــرکت توسعه 
فرآوری صنایــع و معادن ماهان 
ســیرجان بهره بــردار معدن ۵ 

گل گهر طی دو روز برگزار شد.
به گزارش روابــط عمومی گروه 
مالی گردشــگری، علی بهمنی 
ســرممیز ســازمان توســعه و 
نوســازی معادن و صنایع معدنی 
ایــران )ایمیــدرو( در مراســم 
اختتامیــه ایــن دوره گفــت: 
شــرکت ماهان ســیرجان در ۳ 
سال گذشــته توانســته روند رو 
به رشــدی را طی کند و اقدامات 
قابل توجهی به ویــژه در اجرای 
5S که از اصول مهم ایمنی است 

را انجام دهد.

علــی بهمنــی افزود: 
و  دقیــق  رعایــت 
اصولــی ۵S ، احداث 
ســاختمان بهــداری، 
اســتقرار ماشین آلات 
و  آتش نشــانی 
پیــاده  آمبولانــس، 

 ،HSEE ســازی نرم افزار ویــژه
حضور فعال در مســئولیت های 
اجتماعی منطقه، نظم و انضباط 
پیمانــکاران و حضور مشــاوران 
با درجه مناســب از جمله موارد 
اثرگذاری بود که منجر به کسب 
امتیــاز لازم جهت رســیدن به 
ســطح عالی ایمنی برای شرکت 

ماهان سیرجان شد.
در ادامــه این مراســم، منظری 
توکلی مدیر مجتمع سنگ آهن 
سیرجان با تبریک کسب عنوان 

ســطح عالــی ایمنی 
توسط شــرکت ماهان 
سیرجان گفت: در سه 
بعد HSE، فنی و مالی 
در مجموعه معدن گل 
گهــر، معدن شــماره 
ماهــان  ۵)شــرکت 
سیرجان( همیشــه پیشرو بوده 
و قانــون را به خوبــی انجام داده 

است.
مدیرعامــل شــرکت توســعه 
فراوری صنایع و معــادن ماهان 
ســیرجان نیز با تقدیر از زحمات 
صــورت گرفته توســط ممیزان 
سازمان ایمیدرو و تیم ایمنی در 
معدن گفت: این موفقیت حاصل 
یــک کار واقعی تیمی متشــکل 
از همــکاران ایمیــدرو، مجتمع 
سنگ آهن ســیرجان، کارفرما، 

مشــاوران و پیمانکاران است به 
گونه ای که همــه عوامل در یک 
راســتا و با کمک یکدیگر به این 

موفقیت رسیدند. 
مهــدی بهرامی افزود: ســازمان 
در کنار شــرکت ها حضــور دارد 
و به رفــع نواقــص و نقطه ضعف 
ها کمک می کند کــه این اقدام 
همکاران ایمنی ایمیدرو می تواند 
الگوی خوبــی بــرای حمایت و 
پشــتیبانی واقعی دولت از بخش 

خصوصی و تولید باشد.
گفتنــی اســت حــوزه ایمنی، 
بهداشــت، محیــط زیســت و 
انرژی)HSEE (  شــرکت ماهان 
ســیرجان در سه ســال گذشته 
روند رو به رشــدی داشته و جزء 
شــرکت های برتر در این زمینه 

بوده است.
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